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Z PRAC SAMORZĄDUZ PRAC SAMORZĄDU

62., 63., 64. i 65. sesja Rady Miejskiej
Cztery sesje oraz 38 podjętych uchwał – oto bilans pracy Rady Miejskiej Konstancin-Jeziorna w minionych 
miesiącach. Ostatnie posiedzenie w tej kadencji zaplanowano na 27 marca.

To ostatnie tygodnie działalności Rady Miejskiej Konstancin- 
-Jeziorna ósmej kadencji. Mieszkańcy gminy już 7 kwietnia wybiorą 
nowe władze samorządowe na kolejne pięć lat. Nim to się stanie, 
zobaczmy, czym rajcy zajmowali się w ostatnich miesiącach. 

62. sesja – 27 listopada 2023 r.

Radni przyjęli uchwałę dotyczącą określenia szczegółowych wa-
runków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użyt-
kowników wieczystych (uchwała nr 755/VIII/62/2023).

63. sesja – 20 grudnia 2023 r.

Najważniejszym punktem obrad było głosowanie nad planem fi-
nansowym gminy na 2024 r. Uchwała budżetowa (uchwała nr 759/
VIII/63/2023) oraz Wieloletnia Prognoza Finansowa na lata 2024–
2030 (uchwała nr 760/VIII/63/2023) zostały przyjęte jednogłośnie. 

Finanse gminy
Ponadto radni głosowali nad projektami uchwał w sprawach:

  zmian budżetu na rok 2023 (uchwała nr 756/VIII/63/2023) oraz 
WPF na lata 2023–2030 (uchwała nr 757/VIII/63/2023);
  ustalenia wykazu wydatków niewygasających z upływem roku 
budżetowego 2023 oraz ustalenia planu finansowego tych wy-
datków (uchwała nr 758/VIII/63/2023). 

Gospodarka komunalna
Rada Miejska na grudniowej sesji: 

  ustaliła jednostkowe stawki dotacji przedmiotowej dla Zakładu 
Gospodarki Komunalnej na pokrycie kosztów oczyszczania ście-
ków (uchwała nr 761/VIII/63/2023) oraz na fundusze remontowe 
wspólnot mieszkaniowych według udziału własności należącej 
do gminy (uchwała nr 762/VIII/63/2023);
  zgodziła się na zmianę dwóch poprzednich uchwał – nr 649/
VIII/54/2023 i nr 650/VIII/54/2023, które określały regulamin 
utrzymania czystości i porządku (uchwała nr 763/VIII/63/2023), 
oraz szczegółowy sposób i zakres świadczenia usług w zakre-
sie odbioru i zagospodarowania odpadów (uchwała nr 764/
VIII/63/2023).

Programy, plany i strategie społeczne
Przyjęto też: Plan Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla me-
tropolii warszawskiej 2030+ (uchwała nr 765/VIII/63/2023) oraz 
Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2024 (uchwała nr 768/
VIII/63/2023).

Gospodarka nieruchomościami
Rada wyraziła zgodę na:

  nadanie drodze wewnętrznej w Konstancinie-Jeziornie, nazwy 
„Lawendowa” (uchwała nr 769/VIII/63/2023);
  nabycie do zasobu nieruchomości gminy prawa własności czę-
ści nieruchomości gruntowej położonej w Kierszku, oznaczo-

nej w ewidencji gruntów i budynków jako działka o numerze 
29/3 z obrębu 0013 Kierszek (uchwała nr 770/VIII/63/2023);
  użyczenie Stowarzyszeniu Chorągiew Stołeczna Związku Harcer-
stwa Polskiego nieruchomości stanowiącej działkę ewidencyjną 
nr 69 z obrębu 01-24 w Konstancinie-Jeziornie (uchwała nr 771/
VIII/63/2023);
  wydzierżawienie, na okres 10 lat, części nieruchomości stano-
wiących własność gminy z przeznaczeniem pod infrastrukturę 
techniczną związaną z elektromobilnością (uchwała nr 772/
VIII/63/2023).

Inne sprawy
Ponadto radni przegłosowali uchwały w sprawach:

   ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego przysługującego 
strażakom OSP (uchwała nr 766/VIII/63/2023) – od 1 stycznia 
2024 r. wynosi on 25 zł/h za udział w akcjach ratowniczych oraz 
20 zł/h za udział m.in. w szkoleniu, ćwiczeniach, zabezpieczaniu 
gminnych uroczystości czy akcjach prewencyjnych; 
  utworzenia Klubu Senior+ przy ul. Jana Sobieskiego 13 oraz zasad 
jego funkcjonowania (uchwała nr 767/VIII/63/2023);
  powołania zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników 
do sądów powszechnych w wyborach uzupełniających (uchwała 
nr 773/VIII/63/2023).

64. sesja – 23 stycznia 2024 r.

Radni uzgodnili na posiedzeniu projekt uchwały Sejmiku Woje-
wództwa Mazowieckiego w sprawie Chojnowskiego Parku Krajo-
brazowego (uchwała nr 774/VIII/64/2024).

65. sesja – 14 lutego 2024 r.

W przedostatniej sesji tej kadencji wzięło udział 18 z 21 rad-
nych. Wśród projektów uchwał, szczególnie jeden – dotyczący 
przystąpienia do sporządzenia zmiany MPZP części terenów 
wsi Obory (tzw. Pola Oborskie) – wywołał ożywioną dyskusję. 
Przyjęcia dokumentu autorstwa radnego Krzysztofa Bajkow-
skiego – domagali się m.in. obecni na sesji mieszkańcy. Tak też się 
stało. Uchwała przeszła jednogłośnie – 18 głosami „za” (uchwała 
nr 775/VIII/65/2024). 

Finanse gminy
Rada wyraziła też zgodę na zmiany w uchwale budżetowej na 
rok 2024 (uchwała nr 776/VIII/65/2024) i Wieloletniej Prognozie 
Finansowej na lata 2024–2030 (uchwała nr 777/VIII/65/2024) oraz 
na udzielenie pomocy finansowej powiatowi piaseczyńskiemu 
(uchwała nr 780/VIII/65/2024). 

Pomoc społeczna
Ponadto radni przyjęli uchwały w sprawach: szczegółowych za-
sad odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia udzielających 
schronienia osobom bezdomnym (uchwała nr 778/VIII/65/2024) 
oraz programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej i Ochrony 
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Osób Doznających Przemocy Do-
mowej na lata 2024–2029 (uchwała 
nr 779/VIII/65/2024).

Gospodarka odpadami
Rada zgodziła się na zmianę dwóch 
uchwał – nr 763/VIII/63/2023 i 764/
VIII/63/2023, które określały regu-
lamin utrzymania czystości i po-
rządku w gminie (uchwała nr 781/
VIII/65/2024), oraz szczegółowy 
sposób i zakres świadczenia usług 
w zakresie odbioru i zagospodaro-
wania odpadów (uchwała nr 782/
VIII/65/2024).

Nieruchomości
Radni dali też zgodę na wynajem lo-
kali użytkowych usytuowanych na 
nieruchomości stanowiącej część 
działki ewidencyjnej nr 12/3 z ob-
rębu 01-16 w Konstancinie-Jeziornie 
(uchwały nr: 783/VIII/65/2024 i 784/
VIII/65/2024) wraz z częścią gruntu 
(uchwała nr 785/VIII/65/2024). 

Planowanie przestrzenne
Rada wyraziła zgodę na przystąpie-
nie do sporządzenia MPZP dla działki 
o numerze 27 z obrębu ewidencyj-
nego 01-28 w Konstancinie-Jeziornie 
(uchwała nr 786/VIII/65/2024).

Inne sprawy
Podjęto też uchwały w sprawach:

  zasięgnięcia od Komendanta 
Stołecznego Policji informa-
cji o kandydatach na ławników 
w wyborach uzupełniających 
(uchwała nr 787/VIII/65/2024);
  zatwierdzenia planu pracy Ko-
misji Rewizyjnej RM na rok 2024 
(uchwała nr 788/VIII/65/2024);
  rozpatrzenia petycji oraz wnio-
sku o utworzenie Młodzieżowej 
Rady Gminy (uchwały: nr  789/
VIII/65/2024 i 790/VIII/65/2024);
  rozpatrzenia skarg na bezczyn-
ność burmistrza gminy (uchwały 
nr: 791/VIII/65/2024 i 792/VIII/ 
65/2024) oraz na niedopełnie-
nie obowiązków służbowych 
przez burmistrza gminy (uchwała 
nr 793/VIII/65/2024). Wszystkie 
skargi zostały uznane za bezza-
sadne. 

Uchwały RM dostępne są na: 
bip.konstancinjeziorna.pl w za-
kładce: Rada Miejska/Uchwały. 

Czas podsumowań
Koniec kadencji to najlepszy czas na podsumowanie pracy na rzecz 
mieszkańców. O tym, co udało się zrobić, a czego nie, rozmawiamy  
z Kazimierzem Jańczukiem, burmistrzem gminy Konstancin-Jeziorna. 

Redakcja BIG: Od trzynastu lat 
pełni Pan funkcję burmistrza 
gminy Konstancin-Jeziorna. 
Jak Pan ocenia ten okres?
Burmistrz: Od samego 
początku moim najważ-
niejszym zadaniem było 
systematyczne podno-
szenie standardów ży-
cia mieszkańców gminy. 
Realizowałem to poprzez 
budowę: sieci wodno-ka-
nalizacyjnych, budynków 
użyteczności publicznej, dróg 
i ich oświetlenia, a także inwe-
stując w oświatę, nie zapominając  
o kulturze, sporcie, seniorach i młodzieży. 
Mam poczucie, że ten cel został osiągnięty. Je-
stem dumny, że nasza baza oświatowa spełnia 
najwyższe standardy. Wszystkie gminne szkoły 
przeszły kapitalne remonty, powstały sale 
gimnastyczne. Zostały zbudowane nowocze-
sne przedszkola, a gminnego żłobka zazdrosz-
czą nam inne samorządy. Kiedy obejmowałem 
funkcję burmistrza, gmina była zaniedbana 
pod względem dostępu mieszkańców do sieci 
wodno-kanalizacyjnych. Nadrobiłem te zale-
głości, doprowadzając wodociągi i kanalizację 
niemal do każdej części gminy. Ważnym osią-
gnięciem była także budowa nowego ratu-
sza. Zapewnił on mieszkańcom pełną obsługę  
w jednym miejscu. Jestem zadowolony, że 
dzięki racjonalnemu i oszczędnemu wydat-
kowaniu pieniędzy, udało się oddłużyć gminę. 
Bardzo się cieszę również z tego, że udało się 
wyremontować kilka zabytkowych budynków, 
będących własnością gminy. Kompleksową re-
witalizację przeszły m.in.: wille – Hugonówka, 
Kamilin i Gryf oraz budynek obecnego Mu-
zeum Wycinanki na osiedlu Mirków. Dzisiaj 
wszystkie służą mieszkańcom. Samorząd 
dał dobry przykład prywatnym inwestorom  
i wielu z nich poszło w nasze ślady, remontu-
jąc swoje obiekty. Poprawił się też standard 
dróg, chociaż zdaję sobie sprawę, że jeszcze 
sporo jest do zrobienia. Zachęcam do lektury 
aktualnego oraz kolejnego numeru „Biuletynu 
Informacyjnego”, w którym znajdą Państwo 
szczegółowe podsumowanie zmian, jakie  
w ciągu ostatnich lat zaszły w naszej małej 
Ojczyźnie.

Redakcja BIG: A co z kondycją finansową 
gminy...
Burmistrz: Jestem zadowolony, że dzięki 
racjonalnemu i oszczędnemu wydatkowa-
niu pieniędzy, udało się oddłużyć gminę. 

Od 2018  r. nie mamy ani zło-
tówki zadłużenia. Jesteśmy  

w wąskim gronie samo-
rządów, które mogą się 

pochwalić tak dobrą 
kondycją finansową.  
W ogólnopolskich ran-
kingach nasza gmina 
zajmuje czołowe lo-
katy i jest wymieniana 
jako przykład dobrego 

zarządzania. To niewąt-
pliwy sukces i dobry pro-

gnostyk na przyszłość, bo 
taki wynik finansowy pozwala 

na realizowanie większej liczby in-
westycji ważnych i dla mieszkańców, i dla 

zrównoważonego rozwoju gminy. 

Redakcja BIG: Lista osiągnięć jest długa, 
a czego nie udało się zrealizować?
Burmistrz: Niektórych zadań nie udało się zre-
alizować z powodów obiektywnych, niezależ-
nych od mojej woli. W wyniku zmiany zdania 
przez grupę radnych samorząd np. nie pozy-
skał od Szkoły Głównej Gospodarstwa Wiej-
skiego terenu pod budowę centrum sportu, 
którego tak bardzo brakuje. Żałuję, że nie udało 
się zbudować gminnego, ucywilizowanego tar-
gowiska. Mam jednak nadzieję, że procedury 
związane z uzyskaniem pozwolenia na jego 
budowę  zakończą się dla gminy pomyślnie 
i wkrótce w naszym mieście powstanie nowy 
teren targowy. Brakuje również dziennego 
domu seniora, ponieważ nas – seniorów jest 
coraz więcej. Zagospodarowania wymaga te-
ren po dawnej parowozowni w Skolimowie. 
Ciągle do zrobienia są kilometry dróg, ścieżek 
rowerowych i sieci wodno-kanalizacyjnych. 
Wiele zadań czeka na realizację od kilku lat. 
Część z nich zaplanowana jest na ten rok, np. 
przebudowa remiz OSP w Gassach, Słomczynie 
i Kawęczynku czy budowa domów ludowych 
w Kawęczynie i Parceli. Ubolewam też na tym, 
że gmina znalazła się wśród samorządów, które 
padły ofiarą cyberprzestępców i wyłudzono od 
nas 5 mln zł. Wierzę jednak w szczęśliwy finał tej 
sprawy. Z medialnych wypowiedzi Prokuratury 
Regionalnej w Łodzi, wynika, że sprawcy zostali 
aresztowani. Zabezpieczono też ich majątek, 
który w pełni ma pokryć nasze straty. Oznacza 
to, że skradzione pieniądze wrócą do gminy. 

Redakcja BIG: A więc jest co robić w kolejnych 
latach... Dziękujemy za rozmowę.
Burmistrz: Tak, lista planów jest długa, ale 
o tym opowiem przy innej okazji. Dziękuję. 

Kazimierz 
Jańczuk
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Deficyt
Budżet na 2024 r. zakłada deficyt w wysokości ponad 23,8 mln zł, 
który zostanie sfinansowany przychodami pochodzącymi z nad-
wyżki budżetowej z lat ubiegłych (15,5 mln zł), pożyczek z Wo-
jewódzkiego oraz Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej (nieco ponad 8,2 mln zł). Warto też przypo-
mnieć, że gmina Konstancin-Jeziorna od lat może pochwalić się 
zerowym zadłużeniem. To, jeszcze w 2011 r., kiedy Kazimierz Jań-
czuk obejmował fotel burmistrza, wynosiło ponad 12,5 mln zł. 
W kolejnych latach, dzięki racjonalnej i oszczędnej realizacji 
wydatków, zadłużenie to systematycznie malało – w 2017 r. 
wynosiło 664 tys. zł, w 2018 r. już tylko 37 tys. zł, a od 2019 r. – 
0 zł. – To dobrze wyważony i bezpieczny budżet, z realizacją 
wielu inwestycji, na które czekają mieszkańcy naszej gminy – 
podkreśla Kazimierz Jańczuk, burmistrz Konstancina-Jeziorny. 

  Wybrane zadania i zakupy inwestycyjne 
w 2024 r. (powyżej 200 tys. zł)

Nazwa zadania Kwota

Infrastruktura wodociągowa i kanalizacyjna

Budowa sieci wodno-kanalizacyjnej w sołectwach 
położonych w południowej części gminy (ZW)

5,5 mln zł*

Budowa sieci wodno-kanalizacyjnej w sołectwach 
położonych w północno-wschodniej 
części gminy (ZW)

2,6 mln zł

Budowa sieci wodno-kanalizacyjnej w Kierszku (ZW) 1,5 mln zł

Projekt i budowa sieci wodno-kanalizacyjnej  
w Czarnowie (ZW) 1,5 mln zł

Drogi publiczne i wewnętrzne

Przebudowa ul. Adama Mickiewicza  
w Konstancinie-Jeziornie (ZW)

3,8 mln zł

Przebudowa dróg w Czarnowie (ZW) 3,2 mln zł*

Przebudowa ul. Uzdrowiskowej wraz 
z infrastrukturą (ZW)

3 mln zł

Przebudowa dróg wraz z odwodnieniem na 
terenie Skolimowa północno-zachodniego (ZW) 2 mln zł

Budowa ul. Śnieżnej w Słomczynie (ZW) 1 mln zł

Projekt i budowa ścieżek rowerowych przy 
gminnych szkołach (ZW)

550 tys. zł

Przebudowa ul. Łąkowej w Konstancinie-Jeziornie 500 tys. zł

Budowa ciągu pieszo-jezdnego i oświetleni –  
od ul. Kazimierza Pułaskiego do mostu  
na rzece Jeziorce przy CH Stara Papiernia

300 tys. zł

Budowa ul. Starego Dębu w Czarnowie 300 tys. zł

Rozbudowa i przebudowa ul. Podlaskiej (ZW) 300 tys. zł

Budowa ul. Żwirowej w Słomczynie (ZW) 270 tys. zł

Budowa ul. Grzybowskiej w Parceli (ZW) 220 tys. zł

Budowa ul. Działkowej w Kierszku 200 tys. zł

Nazwa zadania Kwota

Oświetlenie ulic, placów i dróg

Budowa oświetlenia drogowego na ul. Wąskiej  
w Konstancinie-Jeziornie 350 tys. zł

Oświata i wychowanie

Przebudowa boiska przy Szkole Podstawowej nr 1 3,5 mln zł

Przebudowa toru wrotkarskiego i boiska przy 
Szkole Podstawowej nr 4 w Słomczynie 2 mln zł

Izolacja fundamentów i przebudowa boiska przy 
Szkole Podstawowej nr 2 1 mln zł

Przebudowa i modernizacja dachu w Szkole 
Podstawowej nr 3 1 mln zł

Przebudowa i modernizacja dachu w Szkole 
Podstawowej nr 4 w Słomczynie 500 tys. zł

Wykonanie dokumentacji i montaż instalacji 
fotowoltaicznych w budynkach gminnych (D)

200 tys. zł

Montaż instalacji klimatyzacji w przedszkolu 
„Leśna Chatka” 200 tys. zł

Modernizacja sieci komputerowej w Szkole 
Podstawowej nr 3 200 tys. zł

Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa

Rozbudowa budynku OSP w Gassach (ZW) 1,5 mln zł

Przebudowa instalacji elektrycznej w budynku 
OSP w Bielawie 200 tys. zł

Gospodarka lokalowa i nieruchomościami

Wykupy gruntów pod inwestycje i drogi 2,1 mln

Przebudowa lokalu użytkowego przy  
ul. Mirkowskiej 39 A na lokale mieszkalne 350 tys. zł

Administracja publiczna

Realizacja programu „Cyberbezpieczny 
samorząd” 741,7 tys. zł

Zakup i montaż instalacji fotowoltaicznej na 
dachu budynku ratusza 300 tys. zł

Gospodarka komunalna i ochrona środowiska

Budowa budynku administracyjno-biurowego dla 
potrzeb Zakładu Gospodarki Komunalnej (ZW) 4,6 mln zł

Dotacja na inwestycje dla ZGK 1,3 mln zł

Budowa ujęcia wody w rejonie Klarysewa  
– wykonanie odwiertów (ZW) 350 tys. zł

Rozbudowa SUW Borowina (D) (ZW) 200 tys. zł

Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego

Projekt i budowa domu ludowego w Parceli (ZW) 1 mln zł

Budowa domu ludowego w Kawęczynie (ZW) 250 tys. zł

Ochrona zabytków i opieka nad zabytkami

Dotacja inwestycyjna dla parafii Wniebowzięcia 
Najświętszej Maryi Panny 306,1 tys. zł

Dotacja inwestycyjna dla parafii św. Józefa 306,1 tys. zł

Objaśnienia:
(*) Zadanie dofinansowane ze środków Rządowego Funduszu Polski Ład: 
Program Inwestycji Strategicznych; (D) dokumentacja; (ZW) zadanie wieloletnie.

Radni jednomyślnie za budżetem
Ponad 232 mln zł dochodów i 256 mln zł wydatków, z czego 55 mln zł przeznaczone będzie na inwestycje 
i zakupy inwestycyjne – to najważniejsze liczby budżetu gminy Konstancin-Jeziorna na 2024 rok. Radni 
miejscy przyjęli go jednogłośnie. 

Tradycyjnie projekt planu finansowego 
gminy Konstancin-Jeziorna na 2024 r. był 
omawiany na posiedzeniach wszystkich 
komisji Rady Miejskiej. Był on również, 
wraz wieloletnią prognozą finansową 
na lata 2024–2030, szczegółowo badany 
przez Regionalną Izbę Obrachunkową, 
która w obu przypadkach wydała pozy-
tywną opinię. Uchwała budżetowa została 
przegłosowana przez radę 20 grudnia 
2023 r. Za jej przyjęciem opowiedzieli się 
wszyscy radni biorący udział w sesji  – 
17 osób. Za taką jednomyślność podzięko-
wał burmistrz Kazimierz Jańczuk. – Dzięki 
temu możemy rozpocząć realizację zapla-
nowanych zadań i spełniać oczekiwania 
naszych mieszkańców – podkreślił po gło-
sowaniu włodarz. 

Budżet w liczbach
Budżet gminy na 2024 r. zakłada dochody 
na poziomie 232,9 mln zł, w tym bieżące – 
196,3 mln zł, co stanowi 84 proc. docho-

  Wysokość wpłat do budżetu 
państwa na „janosikowe”

Rok Kwota (w zł)

2011 12 059 780

2012 8 280 285

2013 10 611 729

2014 8 352 397

2015 11 514 853

2016 12 651 485

2017 8 691 256

2018 8 292 762

2019 9 087 465

2020 9 624 751

2021 9 989 057

2022 8 620 428

2023 5 990 555

2024 8 945 268

  Dochody gminy z tytułu PIT

Rok Kwota (w zł)

2011 62 037 668

2012 62 485 750

2013 60 596 272

2014 69 336 430

2015 70 012 603

2016 73 036 301

2017 78 377 438

2018 87 530 196

2019 93 431 726

2020 85 055 970

2021 98 161 332

2022 100 103 133

2023 80 932 481

2024 114 755 758 (plan)

dów ogółem, oraz majątkowe w kwocie 
36,6 mln zł (16 proc. dochodów ogółem). 
Największy udział w nich będą miały 
wpływy z tytułu podatków i opłat lokal-
nych – ponad 26,4 mln zł, sprzedaży gmin-
nych nieruchomości – ponad 29,2 mln zł, 
udział w podatkach PIT i CIT – oraz sub-
wencje z budżetu państwa – 148 mln zł. 
Ponad 15,5 mln zł będzie pochodzić z do-
tacji celowych oraz rządowych fundu-
szy. Po stronie wydatków zaplanowano 
256,7  mln zł, w tym bieżące w kwocie 
201,6 mln zł (79 proc. wydatków ogółem) 
i majątkowe – 55 mln zł (21 proc.). Tradycyj-
nie najwięcej środków pochłonie oświata 
i wychowanie oraz edukacyjna opieka wy-
chowawcza – blisko 90 mln zł (35 proc. wy-
datków ogółem). Kolejne są: gospodarka 
komunalna i ochrona środowiska – ponad 
37 mln zł (14,6 proc.), transport i łączność – 
33,5 mln zł (13 proc.), administracja pu-
bliczna – 25,5 mln zł (9,9 proc.), pomoc 
społeczna – 12,6 mln zł (4,9 proc.) oraz 
rolnictwo i łowiectwo – ponad 11,3 mln zł 
(4,4 proc.) oraz różne rozliczenia – pra-
wie 10 mln zł (3,8 proc.). Wydatki budżetu 
gminy to także dotacje, w tym m.in. ce-
lowe i podmiotowe. Najwięcej, bo ponad 
17,1 mln zł, trafi do niepublicznych szkół, 
przedszkoli i punktów przedszkolnych. Po-
nadto 4,7 mln zł otrzyma Konstanciński 
Dom Kultury. Konstanciński samorząd od 
lat musi też płacić na rzecz biedniejszych 
gmin. W 2024 r. kwota „janosikowego” to 

ponad 8,9 mln zł. Na inwestycje i zakupy 
inwestycyjne gmina planuje przeznaczyć 
55 mln zł. Przyszły rok to kontynuacja re-
alizowanych już zadań i ich zabezpiecze-
nie w planie finansowym oraz rozpoczęcie 
nowych inwestycji.

W 2024 r. planowany jest m.in. remont toru wrotkarskiego przy Szkole Podstawowej nr 4 w Słomczynie,  
fot. Archiwum UMiG
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Szkoła Podstawowa nr 2
  realizacja: 2011 r. • wartość: 449 604,65 zł 
  realizacja: lata 2016–2018 • wartość: 332 151,20 zł

W 2011 r. szkolna stołówka przeszła gruntowną modernizację – zo-
stała odnowiona i wyposażona, by spełniała wszystkie przepisy 
i mogła lepiej służyć uczniom oraz nauczycielom. Natomiast w latach 
2016–2018 samorząd sfinansował kompleksową termomodernizację 
budynku szkoły. Tę inwestycję wsparła, w kwocie ponad 265 tys. zł, 
Mazowiecka Jednostka Wdrażania Programów Unijnych.

Sala gimnastyczna w Szkole Podstawowej 
Integracyjnej nr 5

 realizacja: lata 2011–2012 • wartość: 1 710 050,45 zł 
W nowym obiekcie, oprócz sali gimnastycznej o powierzchni 
267 mkw., znalazły się również: pokój dla nauczycieli, szatnie, to-
alety, łazienki, magazyn na sprzęt sportowy, a także biblioteka 
i sala komputerowa. Nowa część szkoły została tak zaprojek-
towana, by pomieszczania były dostosowane do potrzeb osób 
z niepełnosprawnościami.

Szkoła Podstawowa nr 6 w Opaczy
 realizacja: lata 2011–2012 • wartość: 3 965 947,88 zł

Szkoła w Opaczy w latach 2011–2012 przeszła gruntowny remont. 
Zakres prac obejmował m.in. termomodernizację i wymianę 
wszystkich instalacji. Szkoła zyskała nowe okna, drzwi, dach  
i elewację. Sale lekcyjne zostały odnowione i wyposażone w ławki 
i meble oraz pomoce dydaktyczne. Wyremontowano również ko-
rytarze, łazienki, klatki schodowe, pomieszczenia socjalne, biblio-
tekę, pokój nauczycielski i gabinet dyrekcji. W szkole zainstalowano 
windę dla osób z niepełnosprawnościami oraz zaadaptowano pod-
dasze, gdzie urządzono salę komputerową. W trakcie przebudowy 
powstał także łącznik prowadzący do sali gimnastycznej.

Willa Hugonówka 

 realizacja: lata 2011–2013 • wartość: 9 277 471,86 zł 
Wizytówka miasta i jeden z najważniejszych zabytków od lat przy-
ciąga kuracjuszy, turystów i mieszkańców. Mowa o willi Hugonówka, 
która po adaptacji stała się siedzibą Konstancińskiego Domu 
Kultury. W odrestaurowanym budynku, z zachowaniem architek-
tonicznych detali i tarasów zdobiących fasadę, znalazły się m.in.: 
sala widowiskowa z widownią, profesjonalną sceną, oświetleniem 
i nagłośnieniem, garderoby, reżyserka, toalety, galeria, pracownie 
plastyczna i multimedialna, szatnia, klubokawiarnia oraz pokoje 
biurowe i recepcja. Obiekt jest dostosowany do potrzeb osób 
z niepełnosprawnościami. Inwestycja została dofinansowana  
w kwocie 3 094 332 zł ze środków unijnych.

Lata wielomilionowych inwestycji
Lata 2011–2023 były czasem dużych, wielomilionowych inwestycji w różnych częściach gminy Konstancin- 
-Jeziorna. Nowe lub zmodernizowane obiekty teraz służą wszystkim mieszkańcom.

Samorząd Konstancina-Jeziorny przez 13  lat zrealizował szereg inwestycji związanych z budynkami użyteczności publicznej.  
– Zawsze starałem się prowadzić zrównoważony rozwój gminy, w sposób racjonalny i oszczędny wydatkować nasze pieniądze – 
podkreśla Kazimierz Jańczuk, burmistrz gminy Konstancin-Jeziorna. – Moim priorytetem były inwestycje, które uważam za pod-
stawowy warunek poprawy standardów życia mieszkańców. Zmieniają one nasze codzienne życie na lepsze.
Dlatego też z roku na rok władze gminy Konstancin-Jeziorna przeznaczają na inwestycje coraz większe środki finansowe. A oto prze-
gląd wybranych zadań zrealizowanych w latach 2011–2023. 

Budynek dawnej szkoły na osiedlu Mirków

 realizacja: 2013 r. • wartość: 272 356,12 zł 
 realizacja: lata 2021–2022 • wartość: 462 103,55 zł

Lokal użytkowy znajduje się na parterze zabytkowego budynku 
dawnej szkoły powstałej przy fabryce papieru w 1892 r. Od wielu lat 
służy on mieszkańcom osiedla, seniorom, kombatantom, młodzieży 
i dzieciom. Dlatego też samorząd sukcesywnie dostosowuje go do 
potrzeb lokalnej społeczności. W 2013 r. w budynku wymieniono 
m.in.: podłogi, stolarkę okienną i drzwiową, a także instalację 
elektryczną. Wyremontowano łazienkę i kuchnię. Budynek został 
również dostosowany do potrzeb osób z niepełnosprawnościami. 
Ostatni gruntowny remont na potrzeby pierwszego w gminie Klubu 
Senior+ obejmował m.in.: wykonanie nowej instalacji teletechnicz-
nej oraz modernizację istniejących – elektrycznej i hydraulicznej, 
generalny remont sanitariatów, szatni oraz wykonanie gładzi ścian  
i wyrównanie poziomu podłóg. Nowy klub został również wypo-
sażony m.in. w: stoły, krzesła, kanapy, biurka, sprzęt do ćwiczeń 
oraz komputery. Część inwestycji sfinansowano z dotacji, w kwocie 
200 tys. zł, otrzymanej z Ministerstwa Rodziny i Polityki Społecznej.

Przedszkole nr 3 „Kolorowe kredki” w Oborach

 realizacja: lata 2013–2014 • wartość: 3 563 819,30 zł
W Oborach powstał nowy, murowany, jednokondygnacyjny budy-
nek przedszkola dla stu dzieci. W nowoczesnych i przestronnych 
wnętrzach placówki znalazły się m.in.: kuchnia, gabinet logope-
dyczny, sala do zajęć terapeutycznych oraz sala wielofunkcyjna  
o powierzchni 100 mkw. Zagospodarowano i wyposażono również 
plac zabaw, a przed budynkiem – zbudowano parking. 

Gminny Żłobek

 realizacja: lata 2013–2014 • wartość: 5 695 857,93 zł
Na osiedlu Mirków powstał dwukondygnacyjny, nowoczesny  
i funkcjonalny budynek dla 75 najmłodszych mieszkańców gminy. 
Inwestycja obejmowała zarówno prace projektowe, jak i roboty 
budowlane. W budynku znalazły się m.in. kolorowe sale zabaw, 
sypialnie, dwie jadalnie, kompleks kuchenny, szatnia, wózkownia  
i winda. Wszystkie pomieszczenia są przestronne, świetnie wy-
posażone oraz umeblowane. Ponadto powstał nowy plac zabaw, 
a przed budynkiem wygodny parking. Budowa żłobka została do-
finansowana przez Mazowiecki Urząd Wojewódzki kwotą ponad 
1,4 mln zł.

Przedszkole nr 2 „Tęczowe Przedszkole”

 realizacja: lata 2013–2015 • wartość: 3 458 981,36 zł
Po kapitalnym remoncie placówka zyskała kolorowe wypo-
sażone sale do nauki i zabawy, nowoczesne zaplecze kuchenne, 
funkcjonalne szatnie, toalety oraz pomieszczenia administracyjne 
dla personelu. Budynek i znajdujące się w nim pomieszczenia 
zostały dostosowane do potrzeb osób z niepełnosprawnościami – 
zamontowano windę i wykonano specjalne podjazdy. W ramach 
inwestycji powstały również nowy – świetnie wyposażony plac 
zabaw oraz wygodny parking przed budynkiem. 

Urząd Miasta i Gminy Konstancin-Jeziorna

 realizacja: lata 2013–2018 • wartość: 31 995 267,21 zł 
Budowa nowego ratusza, który ma dwie naziemne kondygnacje  
i 3273 mkw. powierzchni użytkowej, usprawniła funkcjonowanie ma-
gistratu i obsługę mieszkańców. W budynku znalazły się wszystkie 
wydziały Urzędu Miasta i Gminy, rozproszone wcześniej w różnych 
punktach miasta, sala posiedzeń i biuro Rady Miejskiej, archiwum, 
biuro obsługi klientów oraz zaplecze sanitarne, socjalne, gospo-
darcze i techniczne, a także filie wydziałów Starostwa Powiatowego 
w Piasecznie, oddział Banku Spółdzielczego oraz kancelaria nota-
rialna. Projekt ratusza wyłoniony w konkursie architektonicznym 
połączył tradycje uzdrowiskowej gminy z innowacyjnymi tech-
nologiami i najnowszymi trendami w budownictwie publicznym. 
Ściany z czerwonej cegły ceramicznej nawiązują do przemysłowej 
zabudowy dawnego Konstancina, wzór rombów na elewacji – do 
układu faszyn w tężni, a roślinność na dziedzińcu i na części da-
chu przypomina o klimatycznych walorach gminy. Budynek został 
zaprojektowany jako nisko energochłonny. Zastosowano w nim 
rozwiązania mające na celu minimalizację zużywanej energii,  
a w konsekwencji ograniczenie emisji CO2. Ogrzewanie w budynku 
oparte jest na dolnych źródłach ciepła, które wykorzystują tzw. 
pompy ciepła. System ten pozwala ogrzać budynek i wodę użyt-
kową, oszczędzając energię i chroniąc środowisko naturalne. 

781,7  
tys. zł

3,9  
mln zł

1,7  
mln zł

9,2  
mln zł

734,4 
tys. zł

5,6 
mln zł

3,5 
mln zł

3,4 
mln zł

31,9  
mln zł
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Szalet miejski w Parku Zdrojowym

 realizacja: 2014 r. • wartość: 401 026,61 zł
Nowa toaleta publiczna wraz z zagospodarowaniem otaczającego ją 
terenu oraz wykonaniem instalacji wodno-kanalizacyjnej powstała 
u zbiegu ulic Kraszewskiego i Źródlanej. Bezpłatny miejski szalet  
o powierzchni użytkowej prawie 35 mkw. został tak zaprojektowany, 
by pasował do otaczającej go architektury i roślinności. W budynku 
dostosowanym do potrzeb osób z niepełnosprawnościami, oprócz 
toalet, znalazło się również pomieszczenie dla rodziców z dziećmi.

Sala gimnastyczna w Szkole Podstawowej nr 6 w Opaczy

 realizacja: lata 2014–2015 • wartość: 2 488 872,18 zł
W ramach inwestycji samorząd zbudował nową wielofunkcyjną salę 
gimnastyczną z płytą boiska o wymiarach 14 × 26 m (364 mkw.). 
Halę wyposażono w mobilną, teleskopową widownię oraz kur-
tynę z napędem elektrycznym, dzięki której można przedzielić 
pomieszczenia na dwie części treningowe. Ponadto powstały dwie 
przebieralnie oraz pokój trenera i magazyn na sprzęt. Inwestycja 
została dofinansowana, w kwocie 600 tys. zł, z Funduszu Rozwoju 
Kultury Fizycznej.

Szalet miejski przy ul. Bielawskiej

 realizacja: 2016 r. • wartość: 117 417,62 zł
Nowoczesna, bezobsługowa, płatna toaleta została zbudowana  
z materiałów odpornych na dewastacje, a przy tym zapewniają-
cych higienę i estetyczny wygląd. Budynek modułowy ma sta-
lową konstrukcję i wykończenie ze specjalnych płyt z tworzywa 
sztucznego. Szalet wyposażono m.in. w: wentylację, ogrzewanie, 

pisuar i sedes ze spłuczką uruchamianą fotokomórką, stalowe 
umywalki z automatycznymi kranami, dozownikami mydła 
oraz suszarkami do rąk. Obiekt jest w pełni dostosowany 
do potrzeb osób z niepełnosprawnościami.

Budynek OSP w Opaczy

 realizacja: 2015 r. • wartość: 324 010,30 zł
Budynek Ochotniczej Straży Pożarnej w Opaczy przeszedł kom-
pleksową przebudowę i termomodernizację. Wymieniono okna 
i drzwi, wykonano nową instalację grzewczą z kotłem gazowym. 
Na potrzeby strażaków wyremontowano i zaaranżowano szatnię, 
łazienkę, magazynek i pomieszczenie biurowe. W remizie powstały 
nowe instalacje elektryczne i posadzki oraz przyłącze kanalizacyjne, 
a przed siedzibą druhów wykonano nowy podjazd z kostki brukowej. 

Budynek OSP i świetlica w Cieciszewie 

 realizacja: lata 2016–2017 • wartość: 496 998,50 zł
Nowy dach, okna, drzwi, podłogi, instalacje elektryczne i sani-
tarne – budynek po dawnej mleczarni w Cieciszewie po komplek-
sowej przebudowie zmienił się nie do poznania. Powstały m.in. 
nowa toaleta i kuchnia. W budynku, który od lat służy lokalnej 
społeczności, znajduje się remiza strażacka oraz świetlica, w której 
odbywają się spotkania mieszkańców oraz zajęcia zarówno dla 
dorosłych, jak i dla dzieci.

Biblioteka Publiczna – filia Skolimów 

 realizacja: lata 2015–2017 • wartość: 1 702 960,85 zł 
Zabytkowy budynek z 1914 r. przeszedł kapitalny remont, dzięki 
któremu odzyskał swój dawny blask. Prace budowlane objęły m.in.: 
rozbiórkę przybudówek, wymianę dachu, wszystkich instalacji, 
stropu nad parterem, okien i drzwi, a także ocieplenie budynku 
oraz przebudowę klatki schodowej prowadzącej na poddasze.  
W ramach inwestycji zagospodarowano również teren wokół 
obiektu – został zachowany starodrzew, który uzupełniły nowe 
nasadzenia. Wszystko zgodnie z obowiązującymi przepisami oraz 
w uzgodnieniu z konserwatorem zabytków. Na parterze kamienicy 
działa filia Biblioteki Publicznej w Konstancinie-Jeziornie.

Przedszkole nr 4 „Leśna Chatka” 

 realizacja: lata 2016–2018 • wartość: 7 883 946,13 zł
Na terenie placu sportowego, na zadrzewionej działce między 
ul. Prusa, ul. Sanatoryjną a ul. Graniczną, został wybudowany 
nowoczesny obiekt, dostosowany także do potrzeb dzieci z nie-
pełnosprawnością. Oprócz kolorowych, przestronnych sal i toalet, 
powstała duża sala sportowa. Na parterze usytuowano również 
kuchnię wraz z zapleczem. W budynku znalazło się także miejsce 
na oddzielną część administracyjną. Wnętrza przedszkola zostały 
oświetlone specjalnym systemem energooszczędnych LED-ów. 
Na terenie placówki zainstalowano też nowoczesny monitoring 
zwiększający bezpieczeństwo dzieci. Ponadto w ramach inwestycji 
powstały parking i duży plac zabaw, na którym znajdują się m.in.: 
ścieżka rowerowa z torem do nauki jazdy, urządzenia rekreacyjne 
i zabawki, dostosowane do różnego wieku dzieci.

Przedszkole nr 1 „Zielony Zakątek”

 realizacja: lata 2017–2018 • wartość: 666 981 zł
Budynek przedszkola przeszedł kompleksową termomodernizację 
i został wyremontowany. Wykonano też nowe ogrodzenie oraz 
zmodernizowano plac zabaw.

Szkoła Podstawowa nr 1

 realizacja: lata 2017–2019 • wartość: 11 656 543,20 zł
Podczas modernizacji i rozbudowy szkoły powstała nowoczesna 
hala sportowa wraz z piętrowym łącznikiem, który powadzi do starej 
części placówki. Znalazły się w nim: szatnie, toalety, magazynek  
i pomieszczenie dla trenerów oraz trzy nowe sale lekcyjne. Jedynka 
zyskała również dobrze wyposażoną kuchnię i przestronną sto-
łówkę. W ramach inwestycji został zagospodarowany teren wokół 
szkoły, na którym przygotowano, m.in. nowe miejsca parkingowe.

Dom Ludowy w Habdzinie

 realizacja: lata 2017–2018 • wartość: 1 070 209,18 zł
W ramach inwestycji miejsce spotkań mieszkańców Habdzina 
zmieniło się nie do poznania. Zostały zrealizowane kompleksowa 
przebudowa i termomodernizacja budynku. Odnowiono nie tylko 
elewację, ale także wymieniono okna i drzwi oraz wyremon-

towano pomieszczenia w środku wraz z wymianą instalacji. 
Zagospodarowano również teren wokół Domu Ludowego. Szkoła Podstawowa Integracyjna nr 5 

 realizacja: lata 2017–2019 • wartość: 2 635 190,28 zł
W ramach rozbudowy szkoły nad jednym ze skrzydeł istniejącego 
budynku powstało nowe piętro, dzięki któremu placówka nie tylko 
zyskała nową przestrzeń, lecz także została dostosowana do potrzeb 
osób z niepełnosprawnościami. W nadbudowanej części placówki 
powstały toalety oraz trzy sale lekcyjne. Co najważniejsze, prze-
budowano również windę, żeby mogła obsługiwać wszystkie 
kondygnacje szkoły. Powstało też nowe boisko.

Willa Gryf

 realizacja: lata 2018–2019 • wartość: 6 990 187,79 zł
Zabytkowa willa zbudowana około 1905 r., prawdopodobnie według 
projektu wybitnego architekta Bronisława Colonny-Czosnowskiego, 
została odrestaurowana i przebudowana. Prace budowlane objęły 
cały kompleks – od piwnic aż po dach. Starannie odtworzono 
zniszczone detale architektoniczne i ozdobne elementy elewa-
cji. Powstała nowa dwukondygnacyjna weranda oraz drewniane 
balkony. Wymieniono okna i drzwi oraz zrekonstruowano dach 
budynku z charakterystyczną wieżyczką. Wnętrza przebudowano, 
by dostosować je do nowych funkcji. Wymieniono drewniane stropy 
i klatkę schodową, wyburzono ścianki działowe. Powstały nowe in-
stalacje, winda i łazienki. W ramach inwestycji zbudowano również 
ogrodzenie, wjazd na posesję oraz parking. Willa, która stylistycz-
nie nawiązuje do alpejskich pensjonatów, odzyskała swą świetność  
i służy mieszkańcom. Znajdują się w niej filie biblioteki publicz-
nej oraz domu kultury, świetlica środowiskowa, a już wkrótce 
otwarty zostanie Klub Senior+. Inwestycja została dofinanso-
wana ze środków Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska  
i Gospodarki Wodnej w kwocie 1 404 156 zł.

401 
tys. zł

2,4 
mln zł

117,4 
tys. zł

324  
tys. zł

1,7  
mln zł

496,9 
tys. zł

7,8  
mln zł

666,9  
tys. zł

1 
mln zł

6,9  
mln zł

11,6  
mln zł

2,6  
mln zł
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Willa Kamilin

 realizacja: lata 2017–2020 • wartość: 6 990 617,67 zł
Zabytkowa willa została zbudowana około 1905 r. według projektu 
Bronisława Collony-Czosnowskiego. Dwukondygnacyjny budy-
nek jest utrzymany w stylistyce neoklasycystycznej. Po renowacji  
i adaptacji w willi powstały sala ślubów oraz punkt informacji 
turystycznej. W przyszłości będzie się tu mieściło również prowa-
dzone przez Konstanciński Dom Kultury muzeum regionalne z salą 
wystawienniczą. Zarówno willa, jak i jej otoczenie zachwycają swym 
wyglądem. Posesja przy ul. Józefa Piłsudskiego z nowymi alejkami 
i ławkami stała się nową częścią Parku Zdrojowego.

Budynek straży miejskiej

 realizacja: lata 2018–2019 • wartość: 998 557,07 zł 
W zmodernizowanym budynku dawnego Urzędu Miasta i Gminy 
powstała siedziba straży miejskiej, Gminne Centrum Zarządzania 
Kryzysowego i „serce” miejskiego monitoringu. Wnętrza zostały 
wyremontowane i dostosowane do nowych potrzeb. Wymieniono 

również instalację i zbudowano nową kotłownię. Dla strażników 
przygotowano m.in.: szatnie z prysznicami, przestrzenne za-
plecze socjalne i nowoczesną salę odpraw. Jest też miejsce 
do obsługi mieszkańców.

Szkoła Podstawowa nr 4 w Słomczynie 

 realizacja: lata 2021–2023 • wartość: 16 753 894,73 zł
Powierzchnia szkoły po rozbudowie powiększyła się nie-
mal dwukrotnie. Zbudowano nowe, trzykondygnacyjne skrzydło 
z wejściem głównym. W ramach inwestycji powstały m.in.: kuchnia  
i stołówka, biblioteka z czytelnią, świetlica, a także pomieszczenia 
dla oddziału przedszkolnego i terapii ruchowej. Przygotowane 
zostały także: sala komputerowa z serwerownią, pracownia che-
miczna, nowa szatnia oraz dodatkowe sale lekcyjne. Uczniowie 
zyskali również nowe boisko wielofunkcyjne i plac zabaw. Przy 
szkole samorząd wybudował także nową ulicę z około 50 miejscami 
parkingowymi. Wartość całej inwestycji, łącznie z ul. Wagarową, 
to blisko 20 mln zł, z czego 4 mln zł stanowiło dofinansowanie  
z budżetu Mazowsza.

Biblioteka Publiczna i siedziba OSP Jeziorna

 realizacja: lata 2018–2020 • wartość: 9 883 952,98 zł
Budynek z 1966 r. zmienił się nie do poznania, zarówno wewnątrz, 
jak i na zewnątrz. Na potrzeby biblioteki i strażaków zagospoda-
rowane zostały pomieszczenia zajmowane przed remontem przez 
Biuro Rady Miejskiej. OSP Jeziorna zyskała nowoczesną strażnicę  
z niezbędnym zapleczem socjalnym i magazynowym. Powstała też 
sala wykładowa na 25 osób z ekranem i rzutnikiem, pomieszczenia 
dla zarządu oraz przestronne szatnie i duży garaż na dwa wozy 
strażackie. Przebudowane zostały też instalacja wentylacyjna 
i gazowa wraz z kotłownią. Natomiast w odnowionej siedzibie 
Biblioteki Publicznej przygotowano trzy przestronne pomiesz-
czenia oraz jedno na spotkania autorskie. Zakupiono niezbędne 
meble, by czytelnia i wypożyczalnia były wygodne dla miesz-
kańców. Zmienił się też teren wokół budynku – rozebrany został 
przylegający do niego blaszany garaż, powstały: nowy parking, 
oświetlenie oraz kanalizacja deszczowa.

Muzeum Wycinanki

 realizacja: lata 2018–2020 • wartość: 5 696 405 zł
Ponad 100-letni zabytkowy budynek  – dawny Dom Ludowy  
w Mirkowie zaprojektowany przez znanego warszawskiego ar-
chitekta Stefana Szyllera został zrewitalizowany i dostoso-
wany do potrzeb nowoczesnej placówki z multimedialnym 
programem edukacyjnym. Powstało w nim pierwsze w Polsce 
Muzeum Wycinanki ze stałą, unikatową ekspozycją, miej-
scem na lekcje muzealne i warsztaty, a także biurem i archi-
wum do przechowywania delikatnych wycinanek. Prowadzi je 
Konstanciński Dom Kultury. Całkowita wartość projektu wynio-
sła 5 696 405 zł. Inwestycja została sfinansowana ze środków 
gminy Konstancin-Jeziorna oraz Urzędu Marszałkowskiego  – 
dofinansowanie z Unii Europejskiej w ramach Regionalnego 
Programu Operacyjnego Województwa Mazowieckiego na 
lata 2014–2020 (działanie 5.3 Dziedzictwo Kulturowe) wyniosło  
2 567 768,58 zł.

Zakład Gospodarki Komunalnej

 realizacja: lata 2022–2024 • wartość: 12 006 629 zł
W miejscu starej siedziby, która nie spełniała warunków technicz-
nych dla budynków użyteczności publicznej, powstał nowy, jedno-
piętrowy obiekt administracyjno-biurowy. Zbudowano – wygodny 
zarówno dla pracowników, jak i interesantów – energooszczędny, 
przestronny obiekt o łącznej pow. użytkowej 770 mkw. z nowo-
czesną instalacją teleinformatyczną, serwerownią oraz archiwum.  
W ramach inwestycji zagospodarowano również teren wokół nowej 
siedziby ZGK. Budynek zostanie oddany do użytku w pierwszym 
kwartale 2024 r.

Świetlica wiejska w Łęgu

 realizacja: 2023 r. •  wartość: 301 200 zł
W ramach inwestycji została rozbudowana świetlica w Łęgu, w któ-
rej spotykają się mieszkańcy wsi. Czteromodułowy, kontenerowy 
budynek powiększono o dwa nowe elementy, dzięki którym miesz-
kańcy zyskali do dyspozycji dodatkową przestrzeń. Wymieniono 
również cały moduł sanitarny.

Remonty budynków  
i mieszkań komunalnych
Gmina Konstancin-Jeziorna systematycznie remontuje 
budynki i mieszkania komunalne. Dzięki inwestycjom 
poprawił się stan techniczny tych obiektów oraz 
standard życia ich mieszkańców.

W zasobie mieszkaniowym gminy Konstancin-Jeziorna jest 47 bu-
dynków komunalnych z 480 lokalami. Są one administrowane przez 
Zakład Gospodarki Komunalnej, który dodatkowo prowadzi nadzór 
właścicielski nad 187 mieszkaniami w 40 budynkach zarządzanych 
przez wspólnoty mieszkaniowe. Są to obiekty o różnym standar-
dzie, wybudowane w latach 1918–2011. 

Długa lista remontów 
W 2011 r. gmina oddała do użytku dwa nowe bloki mieszkalne 
przy ul. Mirkowskiej. Powstało w nich łącznie 105 lokali. Ich bu-
dowa kosztowała ponad 15 mln zł. Władze gminy konsekwentnie 
realizują też plan poprawy jakości budynków i lokali komunalnych 
poprzez ich modernizację. W latach 2011–2023 przeznaczono na 
to ponad 7,4 mln zł, w tym m.in.: na wymianę stolarki okiennej 
i drzwiowej – blisko 819 tys. zł, remonty i naprawy dachów – ponad 
1,6 mln zł oraz termomodernizację – ponad 2 mln zł. Swoje oblicze 
zmieniły budynki przy m.in.: ul. Królewskiej 13, ul. Ogrodowej 5,  
ul. Mirkowskiej 48 D i E, ul. Koziej 1 A czy ul. Brzozowej 2 D. Ponadto 
w latach 2011–2023 przeprowadzono kompleksowe remonty aż 
275 mieszkań, które kosztowały w sumie prawie 13,2 mln zł.

Eksmisje i kontrole
Gmina, jako właściciel mieszkania komunalnego, może wypowie-
dzieć umowę najmu z różnych przyczyn. W ciągu ostatnich 13 lat 
taka sytuacja miała miejsce w przypadku 149 rodzin – zostały 
one wykwaterowane do lokali zastępczych. Ponadto w latach 
2011–2023 przeprowadzono 72 eksmisje lokatorów, którzy m.in. 
zalegali z czynszem i innymi opłatami. Z kolei dzięki nowelizacji 
ustawy o ochronie praw lokatorów i o zmianie kodeksu cywilnego 
gmina od kilku lat prowadzi weryfikację najemców mieszkań ko-
munalnych pod kątem posiadania tytułu prawnego do innej nie-
ruchomości. Efektem tych kontroli było wypowiedzenie 12 osobom 
umowy najmu. Dodatkowo gmina zapewniła 24 lokale socjalne 
dla rodzin z budynków prywatnych, posiadających prawomocne 
wyroki sądu oraz zapewniła lokale zamienne dla 13 rodzin z 5 
budynków prywatnych posiadających decyzję Powiatowego In-
spektora Nadzoru Budowlanego o ich wyłączeniu z użytkowania. 

Budynek przy ul. Brzozowej 2 D po remoncie dachu  
i termomodernizacji, fot. Archiwum ZGK

6,9  
mln zł

998,5  
tys. zł

9,8  
mln zł

5,6  
mln zł

16,7  
mln zł

Budynek dawnej szkoły w Kępie Okrzewskiej

 realizacja: lata 2018–2020 • wartość: 2 522 369,56 zł
W Kępie Okrzewskiej powstał dwukondygnacyjny budynek na 
potrzeby domu ludowego i muzeum regionalnego Urzecza, które 
mogą funkcjonować niezależnie od siebie, z dwoma osobnymi 
wejściami. Na parterze powstały: sala konferencyjna, aneks ku-
chenny, zespół toalet oraz kotłownia. Na piętrze zaprojektowano 
salę wystawienniczą planowanego muzeum, dwa magazyny na 
eksponaty, zespół toalet i pokój biurowy. Budynek został zapro-
jektowany w stylu olęderskim z zachowaniem charakterystycz-
nych elementów architektonicznych, m.in. dwuspadowego dachu 
krytego gontem drewnianym i wysuniętego ganku wspartego 
na słupach. 

2,5  
mln zł

301,2  
tys. zł

12 
mln zł
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Wygodnie, szybko i do celu
Na przestrzeni ostatnich 13 lat komunikacja publiczna w gminie Konstancin-Jeziorna bardzo się zmieniła. 
Obecnie po jej terenie jeździ 8 linii miejskich i podmiejskich oraz 6 linii lokalnych. Samorząd w latach 2011–
2023 na funkcjonowanie sieci dogodnych i tanich połączeń autobusowych przeznaczył ponad 58,6 mln zł. 

Sprawne podróżowanie wygodnym trans-
portem publicznym jest jednym z najważ-
niejszych priorytetów konstancińskiego 
samorządu. Poprawa atrakcyjności komu-
nikacji zbiorowej nie byłaby możliwa bez 
zwiększania wydatków w tym obszarze. 
Nakłady finansowe na funkcjonowanie 
transportu publicznego systematycz-
nie rosną – od 1,8 mln  zł w 2011  r. do 
10,2 mln zł w 2024 r. Łącznie w latach 2011–
2023 konstanciński samorząd przeznaczył 
na ten cel ponad 58,6 mln zł. 

Linie miejskie
Organizatorem komunikacji zbioro-
wej jest Zarząd Transportu Miejskiego 
w Warszawie, na podstawie porozumie-
nia z konstancińskim samorządem. Obec-
nie gminę obsługuje 8 linii miejskich. Od 
2018 r. mieszkańcy mogą znacznie spraw-
niej i szybciej dostać się do lub ze stolicy. 
Autobusy linii nr: 710, 724 i 742 dojeżdżają 
do stacji metra Kabaty na warszawskim 
Ursynowie – wygodnego punktu przesiad-
kowego. Dobrą komunikację zapewniają 
też linie nr: 200 – do centrum Warszawy,  
264 – do pobliskiego Wilanowa i i 251 – do  
stacji metra Wilanowska. Ta ostatnia ob-
sługiwana jest przez autobus elektryczny – 
pierwszy w powiecie piaseczyńskim. Na jej 
potrzeby przy ul. Wilanowskiej na osiedlu 
Grapa powstała pętla z ładowarką auto-
busów. Jej koszt, ponad 800 tys. zł, sfi-
nansował samorząd. Mieszkańcy mogą 
też korzystać z linii nocnej N50 (w week-

endy). Od 1 września 2018 r. cała gmina 
została włączona do 1. strefy biletowej, 
dzięki temu konstancinianie mniej płacą za 
bilety autobusowe (rocznie to nawet 840 zł 
oszczędności). Taka zmiana wymagała jed-
nak zwiększenia do 60 proc. dofinansowa-
nia z budżetu gminy. W latach 2011–2023 
komunikacja miejska i podmiejska kosz-
towała ponad 40,2 mln zł. 

Darmowa komunikacja
Z myślą o mieszkańcach sołectw wcho-
dzących w skład gminy, z inicjatywy bur-
mistrza Kazimierza Jańczuka, w 2011 r. 
uruchomiono komunikację lokalną, 
obecnie obsługiwaną przez ZTM. Sześć 
linii strefowych: L14, L15, L16, L21 i L42 
(finansowane z budżetu gminy) oraz 
L28 (współfinansowane z gminą Góra 
Kalwaria) ułatwia dojazd do miasta 
mieszkańcom: Gass, Cieciszewa, Obór, 
Łęgu, Opaczy, Czernideł, Słomczyna, 
Kawęczynka, Borowiny, Habdzina oraz 
Czarnowa. Początkowo przejazdy „el-
kami” były płatne. Od 2018 r. są one dar-
mowe dla posiadaczy Konstancińskiej 
Karty Mieszkańca. Łączna długość linii 
lokalnych w gminie wynosi blisko 80 km 
(w jedną stronę), a na jej funkcjonowanie 
w latach 2011–2023 wydatkowano z bu-
dżetu prawie 18,4 mln zł. 

Wiaty rowerowe
Rozwój komunikacji zbiorowej i zwięk-
szony ruch wymagały inwestycji w dodat-

kową infrastrukturę. W latach 2011–2023 
wybudowano 86 nowych wiat autobuso-
wych, co zwiększyło ich łączną liczbę do 
129, przy 208 przystankach na terenie 
gminy. Dodatkowo postawiono 4 wiaty 
rowerowe, które umożliwiają cyklistom 
pozostawienie swoich pojazdów i prze-
siadkę do środków transportu zbioro-
wego. Warto też wspomnieć, że w latach 
2014–2021 w Konstancinie-Jeziornie funk-
cjonował rower miejski, który umożliwiał 
wypożyczenie na 6 stacjach łącznie 70 
jednośladów. Jego utrzymanie koszto-
wało łącznie ponad 2,3 mln zł. O likwi-
dacji KRM trzy lat temu zadecydowała 
Rada Miejska. 

Od 2018 r. komunikacja lokalna jest darmowa 
dla posiadaczy Konstancińskiej Karty 

Mieszkańca, fot. Archiwum UMiG
W Konstancinie-Jeziornie powstały także cztery 

parkingi „bike and ride”, fot. A. Piętka

W granicach gminy łączna długość linii miejskich i lokalnych wynosi ponad 137,7 km,  
fot. Archiwum UMiG

Konstanciński samorząd dba o bezpieczeństwo mieszkańców gminy. Dlatego też od lat przeznacza 
znaczne środki finansowe na zakup nowoczesnego sprzętu, pojazdów i wyposażenia dla Ochotniczych 
Straży Pożarnych. Wszystko po to, aby strażacy jeszcze skuteczniej mogli nieść pomoc. 

Po pierwsze: bezpieczeństwo

Nad bezpieczeństwem mieszkańców czuwają nie tylko policjanci, 
strażnicy miejscy, ale także druhny i druhowie z Ochotniczych 
Straży Pożarnych. W gminie Konstancin-Jeziorna działa 9 ta-
kich jednostek, z czego 3 – Bielawa, Kawęczynek i Konstancin- 
-Jeziorna – należą do Krajowego Systemu Ratowniczo-Gaśni-
czego. O tym, jak ważna i potrzebna jest praca druhów nie trzeba 
nikogo przekonywać. – Spieszą z pomocą o każdej porze dnia 
i nocy, ratując ludzi oraz ich dobytek, niejednokrotnie narażają 
przy tym własne życie – podkreśla Kazimierz Jańczuk, burmistrz 
gminy Konstancin-Jeziorna. – Na strażaków zawsze można liczyć.

Miliony na doposażenie  
Do skutecznego działania potrzebni są nie tylko pełni zapału do 
działania ludzie, ale też nowoczesny i niezawodny sprzęt. Dużą 
rolę w doposażaniu jednostek OSP odgrywa konstanciński sa-
morząd, który w latach 2012–2023 przeznaczył na ten cel miliony 
złotych. Dzięki takiemu wsparciu możliwy był m.in. zakup nowych 
wozów strażackich do jednostek. I tak:

  w 2012 r. do OSP Konstancin-Jeziorna trafił średni samochód 
bojowy renault (wartość – 662 040 zł, jego zakup sfinansowany 
został z budżetu gminy i ze środków innych podmiotów);
  w 2014 r. OSP Bielawa otrzymała ciężki samochód bojowy sca-
nia (wartość – 862 929 zł, z czego 702 920 zł stanowił wkład 
własny gminy); 
  w 2018 r. OSP Bielawa wzbogaciła się o kolejny pojazd – tym 
razem o średni samochód bojowy scania (wartość – 945 000 zł, 
z czego 400 000 zł to wkład własny gminy);
  w 2020 r. OSP Kawęczynek zakupił średni samochód bojowy 
volvo (wartość – 909 831 zł, dofinansowanie gminy wyniosło 
249 831 zł);
  w 2022 r. oddano do służby w OSP Słomczyn nowy średni sa-
mochód bojowy renault (wartość – 982 770 zł, w tym 350 000 zł 
stanowiło wsparcie gminy);
  w 2023 r. OSP Konstancin-Jeziorna zakupił ciężki samochód 
bojowy scania (wartość – 1 374 894 zł, z czego 599 894 to wkład 
samorządu).

Obecnie gminne jednostki dysponują łącznie 13 samochodami 
ratowniczo-gaśniczymi, z których najstarszy jest z 1996 r., a naj-
młodszy z 2022 r. Oto ich szczegółowy wykaz: 

  OSP Konstancin-Jeziorna – MAN (2004 r.), renault (2012 r.) i sca-
nia (2023 r.) – trafi do jednostki po uzyskaniu świadectwa do-
puszczenia pojazdu do służby pożarniczej;
  OSP Bielawa – scania (2014 r.) i scania (2018 r.);
  OSP Kawęczynek – volvo (2020 r.) i mercedes (2008 r.);
  OSP Skolimów – ford (2010 r.) i volvo (2007 r.);
  OSP Gassy – STAR (1996 r.) i mercedes (2011 r.);
  OSP Czernidła – renault (2004 r.);
  OSP Opacz – MAN (2005 r.);
  OSP Słomczyn – renault (2022 r.);
  OSP Cieciszew – w najbliższych tygodniach jednostce zostanie 
przekazany 20-letni MAN, który obecnie znajduje się na wypo-
sażeniu OSP Konstancin-Jeziorna. 

Flotę strażackich pojazdów uzupełniają też dwa quady marki: 
Yamaha – zakupiony w 2020 r. z budżetu gminy dla OSP Bielawa 
(wartość – 79 950 zł) oraz Kymoco, którym od 2022 r. dysponuje 
OSP Gassy (wartość – 34 500 zł, z czego 4 500 zł stanowił wkład 
własny gminy). Dodatkowo dwie jednostki mają na swoim wypo-
sażeniu drony: OSP Słomczyn z kamerą termowizyjną i operacyjną 
(wartość sprzętu to 28 tys. zł, z czego 18 419 zł pochodzi z fundu-
szu sołeckiego Słomczyna i Turowic) oraz OSP Bielawa z kamerą 
operacyjną (wartość – 22 500 zł, zakup jednostka sfinansowała 
z własnych środków).

Modernizacje strażnic 
Obok doposażania jednostek w profesjonalny sprzęt i nowe 
pojazdy, ważne są także odpowiednie warunki lokalowe dla 
strażaków ochotników. Konstanciński samorząd sukcesywnie 
przebudowuje, modernizuje i remontuje gminne remizy OSP. 
W ostatnich latach swoje oblicze zmieniły:

  OSP Bielawa (2012–2022) – koszt inwestycji to 641 531,31 zł;
  OSP Cieciszew (2015–2017) – koszt inwestycji to 496 998,50 zł;
  OSP Czernidła (2015–2018) – koszt inwestycji to 177 248,36 zł;
  OSP Konstancin-Jeziorna (2017–2020) – koszt inwestycji to 
3 651 193,06 zł; 
  OSP Opacz (2014–2015) – koszt inwestycji to 324 010,30 zł.

Ale to jeszcze nie koniec. W najbliższym czasie metamorfozę przej-
dzie strażnica OSP w Gassach. W tegorocznym budżecie gminy 
zabezpieczono na ten cel 1,5 mln zł, a w kolejnym roku – 1 mln zł.  
W planach jest także budowa nowych siedzib OSP w Kawęczynku 
i Słomczynie – na wykonanie dokumentacji projektowych zarezer-
wowano w budżecie na 2024 r. łącznie kwotę 200 tys. zł, a w wie-
loletniej prognozie finansowej na lata 2024–2030 – po 50 tys. zł. 
W tym roku zostanie też przebudowana instalacja elektryczna 
w budynku OSP Bielawa.

Druhowie pozyskują
O doposażenie jednostek dbają także mieszkańcy przeznaczając 
na ten cel środki z funduszu sołeckiego. O nowy sprzęt i pieniądze 
na jego zakup starają się również sami druhowie, aplikując do 
różnego rodzaju programów, czy to rządowych, czy prywatnych. 
Dotacje pochodzą również z budżetu państwa. OSP wspiera także 
samorząd Mazowsza oraz powiat piaseczyński. 

Gmina sukcesywnie współfinansuje zakup nowych wozów strażackich,  
do OSP Bielawa trafiły dwa pojazdy marki Scania, fot. OSP Bielawa 

58,6  
mln zł
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Lepsze i bezpieczniejsze drogi
Ostatnie lata to czas poprawy gminnej infrastruktury drogowej, z której codziennie korzystają 
mieszkańcy. Ulice nie tylko zyskały nowy wygląd, ale przede wszystkim stały się bezpieczniejsze dla ich 
użytkowników. W latach 2011–2023 nakłady finansowe na ten cel wyniosły łącznie ponad 104 mln zł.

Posiadanie sieci dobrych i bezpiecznych 
dróg, połączonych z drogami powiatowymi 
i wojewódzkimi, to warunek rozwoju każ-
dej gminy w Polsce, jak i zadowolenia jej 
mieszkańców. Władze samorządowe gminy 
Konstancin-Jeziorna systematycznie inwe-
stują w poprawę infrastruktury drogowej. 
Dzięki znacznym nakładom finansowym 
zniszczone jezdnie uzyskują równą na-
wierzchnię, zwiększa się płynność ruchu, 
a co za tym idzie – poziom bezpieczeństwa 
komunikacyjnego. Zmiany te mają również 
pozytywny wpływ na regionalny rozwój 
gospodarczy. W latach 2011–2023 łączna 
wysokość środków przeznaczonych na 
poprawę gminnej infrastruktury drogowej 
wyniosła ponad 104,1 mln zł. – To ogromne 
środki, które zainwestowaliśmy dla dobra 
naszej społeczności – podkreśla burmistrz 
Kazimierz Jańczuk.
Pieniądze te zostały przeznaczone m.in. 
na remonty nawierzchni bitumicznych, bu-
dowę nowych i przebudowę tych już ist-
niejących dróg, ale także chodników czy 
miejsc parkingowych. Są w tym też ujęte 
koszty realizacji stałych zadań prowadzo-
nych przez Wydział Dróg Gminnych Urzędu 
Miasta i Gminy Konstancin-Jeziorna, a więc 
m.in.: remontów cząstkowych nawierzchni 
drogowych z elementów betonowych, rów-
nanie i profilowanie dróg gruntowych czy 
remonty przepustów i rowów. Na realiza-
cję niektórych inwestycji konstanciński sa-
morząd pozyskał środki zewnętrzne. Tak 
było na przykład w przypadku budowy 

 Wykaz inwestycji drogowych przeprowadzonych w latach 2011–2023

Rodzaj i zakres inwestycji Wartość (w zł)

Rok 2011

Budowy lub przebudowy dróg

Wykonanie brakujących zjazdów do posesji przy ul. Henryka Sienkiewicza w Konstancinie-Jeziornie 63 269,42

Remonty nawierzchni bitumicznych (nakładki asfaltowe)

Konstancin-Jeziorna: ul. Wiejska, ul. Przyjacielska, ul. Grzybowa, ul. Juliusza Słowackiego, ul. Wschodnia,  
ul. Kornela Ujejskiego, ul. Władysława Broniewskiego, ul. Topolowa, ul. Zaleśna, ul. Kołobrzeska, ul. Piasta,  
ul. Wągrodzka, ul. Pańska, ul. Wesoła, ul. Adama Mickiewicza; Bielawa: ul. Ścienna, ul. Powsińska; Kierszek: ul. Działkowa

3 226 400,49

Stałe zadania* i dokumentacje projektowe 1 340 489,40

Razem: 4 630 159,31

 Wykaz inwestycji drogowych przeprowadzonych w latach 2011–2023

Rodzaj i zakres inwestycji Wartość (w zł)

Rok 2012

Budowy lub przebudowy dróg

Konstancin-Jeziorna: przebudowa ul. Jana Matejki (od ul. Józefa Piłsudskiego do Parku Zdrojowego), ul. Strumykowej 
oraz budowa ul. Jaworowskiej (od ul. Piasta do ul. Bolesława Prusa) i ul. Ireneusza Wierzejewskiego 2 718 450,19

Remonty nawierzchni (nakładki asfaltowe)

Konstancin-Jeziorna: ul. Juliusza Słowackiego (cz. 2), ul. Ceglana, ul. Spokojna, ul. Kornela Makuszyńskiego,  
ul. Modrzewiowa, ul. Jałowcowa, ul. Jodłowa, ul. Władysława Broniewskiego (cz. 2), ul. Chylicka (od ul. Akacjowej  
do ul. Grzybowej), ul. Grodzka (od ul. Wiejskiej do ul. Piaskowej) ul. Czysta, ul. Szkolna, łącznik od ul. Wilanowskiej,  
ul. Józefa Ignacego Kraszewskiego, ul. Szpitalna, ul. Jasiowa, ul. hetm. Stefana Czarnieckiego, ul. Potulickich; 
Czarnów: ul. Partyzantów; Kępa Okrzewska: ul. Sągi

2 391 150,00

Stałe zadania* i dokumentacje projektowe 1 511 721,35

Razem: 6 621 321,54

Rok 2013

Budowy lub przebudowy dróg

Konstancin-Jeziorna: przebudowa ul. Piasta (od ul. Józefa Piłsudskiego do ul. Sanatoryjnej), ul. Jagiellońskiej  
(od ul. Józefa Piłsudskiego do Ireneusza Wierzejewskiego), ul. Stefana Batorego (od ul. Józefa Piłsudskiego  
do ul. Piotra Skargi), budowa ul. Zaułek, ul. Stawowej, ul. Koziej, ul. Niskiej, ul. Górnej oraz sięgacza  
z ul. Kazimierza Pułaskiego 21–23; wykonanie koncepcji ścieżki rowerowej na ul. Mirkowskiej

4 362 457,38

Remonty nawierzchni (nakładki asfaltowe)

Konstancin-Jeziorna: ul. Fryderyka Chopina, ul. Kasztanowa, ul. Bielawska, droga wewnętrzna na osiedlu Grapa; 
Drogi gminne: Cieciszew–Kawęczyn, Obórki–Okrzeszyn, w Kawęczynie, Łęgu i Gassach 1 280 093,05

Stałe zadania* i dokumentacje projektowe 1 273 979,48

Razem: 6 916 529,91

Rok 2014

Budowy lub przebudowy dróg

Konstancin-Jeziorna: przebudowa ul. Piasta (od ul. Józefa Piłsudskiego do ul. Stefana Żeromskiego), ul. Jagiellońskiej 
(od ul. Stefana Batorego do ul. Od Lasu), ul. Stefana Batorego (od ul. Józefa Piłsudskiego do ul. Jagiellońskiej) 3 118 268,27

Remonty nawierzchni (nakładki asfaltowe)

Konstancin-Jeziorna: ul. Klonowa, ul. Kazimierzowska, ul. Bartosza Głowackiego, ul. Deotymy, ul. Bielawska,  
ul. Mariana Jaworskiego; Bielawa: ul. Powsińska; Drogi gminne: Obórki–Okrzeszyn, Ciszyca–Kliczyn, w Łęgu, 
Obórkach, Ciszycy, na osiedlu Obory

1 916 457,76

Stałe zadania* i dokumentacje projektowe 2 365 454,23

Razem: 7 400 180,26

Rok 2015

Budowy lub przebudowy dróg

Konstancin-Jeziorna: przebudowa ul. Jana Matejki (od ul. Józefa Piłsudskiego do ul. Jana Sobieskiego),  
ul. Jagiellońskiej (od ul. Józefa Piłsudskiego do ul. Stefana Żeromskiego), ul. Miriama Przesmyckiego 5 120 328,74

Remonty nawierzchni (nakładki asfaltowe)

Konstancin-Jeziorna: ul. Leszczynowa, ul. Letnia, ul. Klonowa, ul. Wiśniowa, ul. Literatów, ul. Adama Mickiewicza, 
ul. Bielawska (od ul. Rynkowej do ul. Mirkowskiej); Bielawa: ul. Makowa; Drogi gminne: w Ciszycy, w Kępie 
Okrzewskiej (ul. Sągi, droga od skrzyżowania z drogą powiatową do granicy Warszawy), ciąg ulic w Słomczynie 

2 562 860,81

Stałe zadania* i dokumentacje projektowe 1 819 706,87

Razem: 9 502 896,42

Zadania projektowe rozbudowy dróg w trakcie realizacji
Dokumentacje projektowe: rozbudowy/przebudowy ul. Śnieżnej w Słomczynie (207 685 zł) 
oraz rozbudowy ul. Żwirowej w Słomczynie (295 815  zł), rozbudowy ul. Grzybowskiej  
w Parceli (243 540  zł), rozbudowy drogi 3KDL w Ciszycy (169 000  zł), budowy drogi  
gminnej w rejonie ul. Literatów w Konstancinie-Jeziornie (196 185 zł), rozbudowy ul. Podlaskiej 
w Parceli i Cieciszewie (324 720 zł), rozbudowy i przebudowy dróg w zakresie budowy  
i wyznaczania ścieżek rowerowych w rejonie Szkoły Podstawowej nr 2 przy ul. Stefana 
Żeromskiego 15 w Konstancinie-Jeziornie (258 300 zł).

ul. Powsińskiej w Bielawie. Z Rządowego 
Funduszu Polski Ład gmina otrzymała 
ponad 8,9 mln zł. – Warto podkreślić, że 
nasze działania koncentrowały się na po-
prawie infrastruktury nie tylko w mieście, 
ale również w sołectwach, i obejmowały 

wiele nawet krótkich odcinków dróg – do-
daje burmistrz. – Wszystko dla poprawy 
komfortu i bezpieczeństwa codziennego 
życia naszych mieszkańców.
Poniższe dane najlepiej odzwierciedlają 
skalę gminnych inwestycji drogowych. 

Ul. Diamentowa, 
fot. Archiwum UMiG

Ul. Powsińska w Bielawie, 
fot. Archiwum UMiG

Ul. Mikołaja Kopernika, 
fot. Archiwum UMiG

Ul. Piasta, 
fot. Archiwum UMiG104,1  

mln zł
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 Wykaz inwestycji drogowych przeprowadzonych w latach 2011–2023

Rodzaj i zakres inwestycji Wartość (w zł)

Rok 2016

Budowy lub przebudowy dróg

Konstancin-Jeziorna: budowa ul. Piotra Skargi, ul. Wąskiej, ul. Zakopane oraz mostu w Opaczy 3 915 987,28

Remonty nawierzchni (nakładki asfaltowe)

Konstancin-Jeziorna: sięgacz ul. Wierzbnowskiej, ul. Juliusza Słowackiego, ul. Biedronki, ul. Uzdrowiskowa,  
ul. Wrzosowa, ul. Mikołaja Kopernika (od ul. Wilanowskiej do ul. Literatów), ul. Kołobrzeska (między posesjami 
nr 52–54), ul. Jaśminowa, ul. Bielawska, ul. Pocztowa (bis), ul. Józefa Ignacego Kraszewskiego (fragment przy  
ul. Źródlanej); Drogi gminne: w Okrzeszynie, Kępie Okrzewskiej, Łęgu, Opaczy (drogi wewnętrzne), Gassach, Piaskach

2 257 140,26

Stałe zadania* i dokumentacje projektowe 1 482 203,00

Razem: 7 655 330,54

Rok 2017

Budowy lub przebudowy dróg

Konstancin-Jeziorna: budowa ciągu pieszo-rowerowego (od ul. Elektrycznej do jazu na rzece Jeziorce), kładki 
pieszo-rowerowej przez rzekę Jeziorkę w Parku Zdrojowym, ul. Kasztelańskiej, ul. Jagiellońskiej (od ul. Stefana 
Żeromskiego do ul. Stefana Batorego), ul. Kolejowej oraz przebudowa ul. Saneczkowej

6 918 111,97

Remonty nawierzchni (nakładki asfaltowe)

Konstancin-Jeziorna: ul. Juliusza Słowackiego, ul. Sadowa; Borowina: ul. Poziomkowa;  
Drogi gminne: w Okrzeszynie, Czernidłach, Kępie Okrzewskiej, Habdzinie 1 763 635,51

Stałe zadania* i dokumentacje projektowe 1 660 431,84

Razem: 10 342 179,32

Rok 2018

Budowy lub przebudowy dróg

Konstancin-Jeziorna: przebudowa ul. Królowej Bony, ul. Dąbrówki i ul. Kolejowej 1 500 508,00

Remonty nawierzchni (nakładki asfaltowe)

Konstancin-Jeziorna: ul. Oborska, ul. Leśna, ul. Złotej Wilgi, ul. Szpitalna (od ul. Kościelnej do ul. Granicznej),  
ul. Piaseczyńska (pomiędzy ul. Warszawską a ul. Skolimowską), remont chodnika wzdłuż ul. Skolimowskiej (DW 721) 2 474 015,62

Stałe zadania* i dokumentacje projektowe 1 196 560,83

Razem: 5 171 084,45

Rok 2019

Budowy lub przebudowy dróg

Konstancin-Jeziorna: przebudowa ul. Grabowej (od ul. Cedrowej do ul. Jodłowej), ul. Królowej Marysieńki,  
ul. Królowej Jadwigi 896 443,68

Remonty nawierzchni (nakładki asfaltowe)

Konstancin-Jeziorna: ul. Jana Sobieskiego (od ul. Józefa Piłsudskiego do ul. Stefana Żeromskiego), ul. Słoneczna;
Droga gminna: w Łęgu 2 724 212,64

Stałe zadania* i dokumentacje projektowe 2 064 673,28

Razem: 5 685 329,60

Rok 2020

Budowy lub przebudowy dróg

Konstancin-Jeziorna: przebudowa ul. Pogodnej, budowa ul. Józefa Hlebowicza 708 420,00

Rodzaj i zakres inwestycji Wartość (w zł)

Rok 2020 cd.

Remonty nawierzchni (nakładki asfaltowe)

Konstancin-Jeziorna: ul. Jasiowa, ul. hetm. Stefana Czarnieckiego (od ul. Wacława Gąsiorowskiego do  
ul. Potulickich), ul. Jaworowska; Bielawa: ul. Bociania 549 258,11

Stałe zadania* i dokumentacje projektowe 2 672 608,34

Razem: 3 930 286,45

Rok 2021

Budowy lub przebudowy dróg

Konstancin-Jeziorna: ul. hetm. Stefana Czarnieckiego (od ul. Potulickich do działki nr ewid. 98/1), ul. Piasta 
(odcinek między skrzyżowaniami z ul. Stefana Żeromskiego i ul. Jagiellońską), łącznik pomiędzy ul. Wojewódzką 
a ul. Rycerską; Czarnów: ul. Rynek Czarnowski, ul. Rubinowa, ul. Kamienna, ul. Topazowa (odcinek między 
skrzyżowaniami z ul. Rynek Czarnowski i ul. Kamienną)

5 814 644,61

Remonty nawierzchni (nakładki asfaltowe)

Konstancin-Jeziorna: ul. Potulickich (od ul. Od Lasu do ul. Jana Karola Chodkiewicza), ul. Jaworowska  
(od ul. Potulickich do ul. Uzdrowiskowej), ul. Mikołaja Kopernika (od ul. Wilanowskiej do ul. Jana Sobieskiego), 
ul. Graniczna (odcinkami), ul. Deotymy (od ul. Jałowcowej do ul. Modrzewiowej), ul. Przyrzecze (od ul. Gdańskiej  
do wjazdu do Centrobudu), ul. Józefa Sułkowskiego (od ul. Rycerskiej do ul. Chylickiej), ul. Kołobrzeska  
(od ul. Kazimierza Pułaskiego do ul. Białostockiej), ul. Poprzeczna; Drogi gminne: w Oborach, w Obórkach 
(modernizacja); Parcela: ul. Podlaska; Inne: remonty nawierzchni betonowych – chodnika przy ul. Bielawskiej 
w Konstancinie-Jeziornie (od szaletu miejskiego do skrzyżowania z ul. Świetlicową) oraz nawierzchni parkingu  
przy ul. Literatów w Konstancinie-Jeziornie; nawierzchni placu na terenie Szkoły Podstawowej nr 6

2 218 071,01

Stałe zadania* i dokumentacje projektowe 1 626 401,07

Razem: 9 659 116,69

Rok 2022

Budowy lub przebudowy dróg

Konstancin-Jeziorna: budowa ul. Elektrycznej (od skrzyżowania z ul. Górną i ul. Szkolną), ul. Mostowej (między 
skrzyżowaniami z ul. Szpitalną i ul. Przebieg); przebudowa ul. Fryderyka Chopina (od skrzyżowania z ul. Długą);  
Słomczyn: ul. Wagarowa

5 761 558,66

Remonty nawierzchni (nakładki asfaltowe)

Konstancin-Jeziorna: ul. Potulickich (od ul. Wareckiej do ul. Środkowej), ul. Toruńska, ul. Bartosza Głowackiego  
(od ul. Dolnej do posesji Kierszek 11 B), ul. Kołobrzeska (od ul. Chylickiej do wjazdu na „Twoje Osiedle”),  
ul. Bociania (od poesji nr 33 do ul. Makowej w Bielawie); Bielawa: ul. Okrężna; Obórki: droga gminna nr 900032W 
(od torów kolejowych do posesji nr 153)

1 641 238,04

Stałe zadania* i dokumentacje projektowe 1 851 467,76

Razem: 9 254 264,46

Rok 2023

Budowy lub przebudowy dróg

Bielawa: ul. Powsińska; Czarnów: ul. Topazowa T-1 (między ul. Topazową T-2 a ul. Diamentową), ul. Topazowa T-2 
(między ul. Topazową T-1 i ul. Kamienną), ul. Bazaltowa (między ul. Topazową T-2 i ul. Diamentową), ul. Diamentowa 13 002 397,42

Remonty nawierzchni (nakładki asfaltowe)

Konstancin-Jeziorna: ul. Potulickich (od ul. Środkowej do ul. Chylickiej), ul. Świerkowa, ul. Podlaska  
(od ul. Grzybowskiej do Cieciszewa), ul. Józefa Sułkowskiego, ul. Śniadeckich, ul. Wczasowa; Drogi gminne: w Kępie 
Oborskiej (nr ew. 30), w Łęgu (nr ew. 442/3), w Oborach (nr ew. 30); Inne: remont nawierzchni betonowej na terenie 
OSP Czernidła

2 094 552,28

Stałe zadania* i dokumentacje projektowe 2 324 899,86

Razem: 17 421 849,56

Objaśnienie: * Stałe zadania: cząstkowe naprawy nawierzchni betonowych i bitumicznych, równanie i profilowanie dróg gruntowych, 
oznakowanie poziome i pionowe dróg, projekty organizacji ruchu, konserwacja sygnalizacji świetlnej, remont przepustów i rowów.
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Siłownie zewnętrzne są darmowe i dostępne dla każdego.  
Ta w Parku Zdrojowym cieszy się dużą popularnością, fot. C. Puchniarz

Nowo otwarte boisko na osiedlu Mirków,  
fot. C. Puchniarz

Teren sportowo-rekreacyjny przy ul. Koziej,  
fot. J. Chmielewski

vvvvvvvvvvvvvvvvvvv, fot. C. Puchniarz

Pomost kajakowy nad rzeką Jeziorką, 
fot. A. Piętka

Wybieg dla psów przy ul. Chylickiej, 
fot. C. Puchniarz

Przez ostatnie lata samorząd sukcesywnie 
inwestował również w rozbudowę tere-
nów rekreacyjnych w sołectwach. I tak 
na przykład w Kawęczynie stanęły: altana 
ogrodowa, tyrolka, plac zabaw, siłownia 
zewnętrzna oraz nowe boisko wielofunk-
cyjne z piłkochwytami i nawierzchnią tra-
wiastą. W sumie w latach 2019–2022 tylko 
na to przeznaczono prawie 170 tys. zł. 

Dla amatorów sportów
Na liście zrealizowanych inwestycji nie 
zabrakło również boisk wielofunkcyj-
nych, które zostały wybudowane lub od-
nowione, przy szkołach i na osiedlach. 
Oprócz tych już wspomnianych znajdu-
jących się na skwerach rekreacyjnych, 
należy wymienić: budowę boiska w rejo-
nie oczka wodnego na Grapie (lata 2016–
2017, ponad 245,5 tys. zł), modernizację 
boiska i bieżni na terenie szkoły przy ul. 
Bielawskiej (2017 r., 71,6 tys. zł), wykona-
nie wielofunkcyjnego boiska przy Szkole 
Podstawowej Integracyjnej nr  5 (lata 
2017–2019, 395,8 tys. zł), a także tego, który 
znajduje się przy placu zabaw w Habdzi-
nie (lata 2020–2021, ponad 68,5 tys. zł). 
W ubiegłym roku wielofunkcyjne boisko 
ze sztuczną nawierzchnią powstało przy 
ul. Anny Walentynowicz na osiedlu Mirków. 
W ramach inwestycji kosztującej ponad 
764,3 tys. zł zbudowano również: chod-
nik, sześć latarni, piłkochwyty, ogrodzenie, 
ławki oraz stojaki na rowery. 

Kajakiem albo na spacer z psem
Z kolei przy ul. Chylickiej 85  od sze-
ściu lat działa nietypowy plac zabaw, 
bo zamiast dzieci mogą się na nim ba-
wić i trenować… psy. Powstał on dzięki 
pomysłowym mieszkańcom i budżetowi 
obywatelskiemu. Na ogrodzonym tere-
nie o powierzchni blisko 1200 mkw. dla 
czworonogów przygotowano m.in.: tor 
przeszkód do skoków, słupki do slalomu 
oraz trójpoziomową platformę. Koszto-
wał ponad 53,1 tys. zł. Z uwagi na rosnącą 
popularność spływów kajakowych rzeką 
Jeziorką, niedaleko CH Stara Papiernia, 
wybudowano też drewniany pomost do 
cumowania kajaków. Stał się on również 
atrakcją dla spacerowiczów. Kosztował 
nieco ponad 199,5 tys. zł. A to tylko część 
inwestycji, jakie udało się zrealizować 
w ciągu mijających trzech kadencji bur-
mistrza Kazimierza Jańczuka. Obecne 
władze dołożyły wszelkich starań, żeby 
mieszkańcy gminy mogli bezpiecznie 
i w godziwych warunkach oddawać się 
swoim ulubionym aktywnościom.  

Sport i rekreacja łączy pokolenia
Nie od dzisiaj wiadomo, że „sport to zdrowie”, dlatego władze Konstancina-Jeziorny nie szczędziły 
środków finansowych na rozbudowę infrastruktury sportowo-rekreacyjnej – zarówno w mieście,  
jak i w sołectwach. Z licznych obiektów chętnie korzystają dzieci, młodzież i dorośli.

Place zabaw, boiska wielofunkcyjne, siłow-
nie plenerowe, ścieżki rekreacyjne, pomost 
kajakowy nad Jeziorką, skatepark czy na-
wet plac zabaw dla psów – zarówno miesz-
kańcy, jak i kuracjusze, turyści i goście 
z sąsiednich miejscowości mają w gminie 
Konstancin-Jeziorna do dyspozycji wiele 
miejsc do spędzania wolnego czasu na 
świeżym powietrzu. W latach 2011–2023 
samorząd przeznaczył na rozbudowę in-
frastruktury sportowo-rekreacyjnej ponad 
10 mln zł. 

Nauka przez zabawę
Dzięki staraniom władz gminy, wszyst-
kie konstancińskie szkoły i przedszkola 
mają place zabaw, nowe lub odnowione, 
przystosowane do możliwości i potrzeb 
uczniów. I tak na przykład w latach 2011–
2013, w ramach rządowego programu 
„Radosna Szkoła” gmina wybudowała lub 
zmodernizowała place zabaw przy każdej 
podstawówce, przeznaczając na ten cel 
ponad 1,2 mln zł, z czego ponad 520 tys. zł 
stanowiło rządowe dofinansowanie. Nowe 
place zabaw powstały również w ramach 
budowy i rozbudowy istniejących przed-
szkoli. Wszystkie są sukcesywnie moder-
nizowane i uzupełniane o nowe zabawki. 
W latach 2018–2019 za kwotę 481,8 tys. zł 
wykonano nowy plac zabaw z bezpieczną 
nawierzchnią na terenie przedszkola przy 
ul. Oborskiej. W 2019 r. został też zmoder-
nizowany plac zabaw przy Szkole Podsta-
wowej nr 2 – zakupiono nowe urządzenia, 
wymieniono nawierzchnię i zamontowano 

wiaty. Koszt to ponad 68 tys. zł. W 2020 r. 
samorząd przeznaczył ponad 100 tys. zł na 
przebudowę lub doposażenie przedszkol-
nych placów zabaw na osiedlu Mirków czy 
w Oborach. W 2021 r. prawie 50 tys. zł kosz-
towała renowacja nawierzchni placu zabaw 
przy gminnym żłobku. Natomiast w ubie-
głym roku za kwotę ponad 339,4 tys. zł zo-
stał przebudowany plac zabaw przy Szkole 
Podstawowej nr 3. Zamontowano na nim 
nowe urządzenia i wykonano bezpieczną 
nawierzchnię. 

Nie tylko Park Zdrojowy
Także Park Zdrojowy, który jest najczęściej 
odwiedzany przez mieszkańców i przyjezd-
nych, może pochwalić się trzema atrak-
cyjnymi placami zabaw. Maluchy mogą 
korzystać z huśtawek, zjeżdżalni, buja-
ków, pajączka do wspinania, no i oczy-
wiście z piaskownic. Na nieco starszych 
czeka konstrukcja do wspinania z różnymi 
przeszkodami i zjeżdżalnią. Place zabaw 
są ogrodzone, z ławkami do siedzenia 
dla rodziców. W sumie samorząd wydał 
na budowę tych miejsc pond 1,76 mln zł. 
Nowoczesne miejsca zabaw dla maluchów 
i nieco starszych dzieci znajdują się rów-
nież w innych częściach miasta – na każ-
dym osiedlu oraz na terenach wiejskich. 
W ostatnich latach zostały przebudowane 
lub zmodernizowane place zabaw m.in. 
przy ulicach: Koziej, Anny Walentynowicz 
oraz w Parceli i w Czarnowie.

Siłownie pod chmurką 
Na starszych mieszkańców gminy cze-
kają liczne skwery sportowo-rekreacyjne. 
W 2016 r. nowoczesna siłownia na świeżym 

Przy wszystkich gminnych placówkach oświatowych powstały bezpieczne i atrakcyjne miejsca do zabaw, 
takie jak to przy Szkole Podstawowej nr 2 w Konstancinie-Jeziornie, fot. P. Siepsiak

Przy ul. Bielawskiej powstał specjalny 
tor przeznaczony do uprawiania sportów 

ekstremalnych, takich jak jazda na deskorolce, 
rolkach czy na BMX-ie, fot. Archiwum UMiG

powietrzu powstała niedaleko tężni i Kon-
stancińskiego Domu Kultury, tuż obok bo-
iska do siatkówki. Jej budowa kosztowała 
ponad 148,3 tys. zł. Miłośnicy aktywnego 
wypoczynku znajdą tam aż 15  różnych, 
w tym 3 dla osób z niepełnosprawno-
ściami, sprzętów do ćwiczeń. Podobne 
siłownie na świeżym powietrzu powstały 
również przy ulicach: Kołobrzeskiej, Koziej, 
Południowej i Anny Walentynowicz. Takimi 
miejscami do ćwiczeń – bardziej lub mniej 
rozbudowanymi – mogą także pochwalić 
się niemal wszystkie sołectwa w gminie. 

Kompleksowo na sportowo
Na terenie gminy powstało też kilka kom-
pleksów sportowo-rekreacyjnych, które 
umożliwiają różnorodne formy aktywno-
ści. Największy z nich o pow. 10 tys. mkw. 
został otwarty w 2014 r. przy ul. Bielaw-
skiej. Kosztował ponad 2,55  mln  zł. Na 
oświetlonym, wielofunkcyjnym boisku 
z miękką, sztuczną nawierzchnią mogą 
grać miłośnicy piłki nożnej i ręcznej. Du-
żym powodzeniem cieszą się też ścianka 
wspinaczkowa, skatepark, a także siłow-
nia plenerowa. Przy obiekcie wybudowano 
również duży parking. Nieco mniejszy 
skwer rekreacyjny powstał przy ul. Po-
łudniowej. Tutaj na aktywnych mieszkań-
ców, dużych i małych, czekają m.in.: boisko, 
skatepark, stoły tenisowe oraz siłownia 
plenerowa. Podobny obiekt od 2019  r. 
funkcjonuje także przy ul. Kołobrzeskiej. 
Za ponad 472,4 tys. zł wykonano tam plac 
zabaw z bezpieczną nawierzchnią oraz 
zamontowano urządzenia siłowni plene-
rowej. Całość została ogrodzona i oświe-
tlona. Przybyło też miejsc parkingowych. 

W gminie Konstancin-Jeziorna jest ponad 20 placów zabaw, wszystkie wyposażone są w atrakcje  
dla młodszych, jak i starszych – tak jak ten przy ul. Mirkowskiej, fot. P. Siepsiak

10  
mln zł
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Dekada inicjatywy lokalnej
Gmina Konstancin-Jeziorna już od 10 lat realizuje pomysły mieszkańców w ramach inicjatywy lokalnej.  
W latach 2013–2023 samorząd wsparł różnorodne przedsięwzięcia na łączną kwotę ponad 460 tys. zł.

Inicjatywa lokalna jest formą współpracy 
samorządu z mieszkańcami polegającą na 
wspólnej realizacji zadań publicznych. Na-
wiązuje ona do istniejących w przeszłości 
społecznych komitetów np. budowy ka-
nalizacji, drogi czy parku, które, dzięki 
zaangażowaniu mieszkańców, ułatwiły re-
alizację wielu inwestycji. Pierwsza uchwała 
określająca zasady funkcjonowania ini-
cjatywy lokalnej w gminie Konstancin- 
-Jeziorna została przyjęta przez Radę 
Miejską pod koniec 2012  r. Ta najnow-
sza obowiązuje od 2019 r. W ciągu 10 lat 
funkcjonowania inicjatywy lokalnej kon-
stanciński samorząd wsparł finansowo aż 
168 zadań zaproponowanych przez miesz-
kańców na łączną kwotę ponad 460 tys. zł. 
Każdego roku samorząd przeznacza na 
pomysły mieszkańców średnio 50 tys. zł. 
Ta forma współpracy cieszy się sporym 
zainteresowaniem tych, którzy składając 
wniosek do magistratu, każdorazowo po-
twierdzają swoją kreatywność, pomysło-
wość i zaangażowanie w sprawy swojej 

najbliższej okolicy. W ramach różnych ini-
cjatyw na przestrzeni lat odbyły się m.in.: 
spotkania świąteczne, pikniki integracyjne 
i sportowe czy warsztaty – artystyczne, 
taneczne, krawieckie, kulinarne i wokalne. 
Nie brakowało też imprez. Dzień Dziecka 
w Mirkowie, „Majowe śpiewanie” w Ka-
węczynku, „Dzień seniora”, „Święto pie-

czonego ziemniaka” czy „Powitanie sezonu 
wypoczynkowego w uzdrowisku” – to tylko 
niektóre z nich. Wnioskodawcy chętnie też 
sięgali po wsparcie gminy na organizację 
wydarzeń edukacyjnych i historycznych 
oraz kultywujących tradycję. W ciągu 
10  lat nie brakowało również wspólnie 
zrealizowanych prac na gminnych pla-
cach sołeckich czy też drobnych remontów 
publicznych budynków np. w remizie OSP 
w Słomczynie. Dzięki inicjatywie lokalnej 
w wielu publicznych miejscach, uporząd-
kowano i zagospodarowano wspólny te-
ren, posadzono też nowe drzewka i krzewy. 
Niestety pandemia COVID-19 w latach 
2020–2021 znacznie utrudniła realizację 
wybranych przedsięwzięć. Z powodu obo-
strzeń obowiązujących prawie dwa lata 
wiele projektów trzeba było odwołać.  
W tegorocznej edycji inicjatywy lokalnej, 
do której mieszkańcy mogli zgłaszać swoje 
pomysły w terminie do 16 lutego – wpły-
nęły 23 wnioski. Niebawem poznamy listę 
zadań, które wesprze gmina. 

Kluby sportowe funkcjonujące na terenie 
danej gminy, niedziałające w celu osiągnię-
cia zysku, zgodnie z ustawą o sporcie mogą 
ubiegać się o dotacje z budżetu samorządu. 
Na początku 2011 r. Rada Miejska Konstan-
cin-Jeziorna przyjęła zaproponowaną 
przez burmistrza Kazimierza Jańczuka 
uchwałę w sprawie określenia warunków 
i trybu udzielania oraz rozliczania takich 
dotacji. Wszystkie projekty sportowe, na 
realizację których kluby otrzymują wspar-
cie finansowe, są wybierane w drodze 
otwartych konkursów ofert. Środki prze-
znaczane na ten cel z roku na rok rosną. 
I tak w 2011 r. było to niespełna 206 tys. zł, 
a w ubiegłym roku już 500 tys. zł. W latach 
2011–2023 Urząd Miasta i Gminy Konstan-
cin-Jeziorna przeprowadził 13 konkursów, 
w wyniku których burmistrz Kazimierz 

Miliony na rozwój sportu 
Prawie 4,7 mln zł przeznaczył w latach 2011–2023 samorząd Konstancina- 
-Jeziorny na realizację 172 projektów dotyczących rozwoju sportu  
w gminie. Wsparcie pieniężne, w łącznej kwocie blisko 300 tys. zł, 
otrzymali także zdolni młodzi sportowcy.

Jańczuk, przyznał dotacje na realizację aż 
172 różnorodnych projektów sportowych 
o łącznej kwocie prawie 4,7 mln zł. Pienią-
dze te trafiły do klubów sportowych re-
prezentujących takie dyscypliny jak m.in.: 
piłka nożna, siatkówka, koszykówka na 
wózkach, pływanie, karate kyokushin czy 
jazda szybka na wrotkach. Dotacje mogły 
być wydatkowane wyłącznie na: realizację 
programów szkoleniowych, zakup sprzętu, 
a także pokrycie kosztów – organizowa-
nia zawodów lub uczestniczenia w nich, 
korzystania z obiektów sportowych dla 
celów szkoleniowych oraz na wynagrodze-
nia kadry szkoleniowej. Gmina Konstancin- 
-Jeziorna od wielu lat wspiera także zdol-
nych sportowców. Każdy z nich może ubie-
gać się o indywidualną nagrodę burmistrza 
za wybitne wyniki we współzawodnictwie 

międzynarodowym i krajowym. Liczba 
wyróżnionych osób z roku na rok rośnie. 
Jeszcze w 2011 r. nagrodę pieniężną, o łącz-
nej sumie 7,9 tys. zł, otrzymało 13 spor-
towców. W ubiegłym roku wyróżniono 38 
osób, które otrzymały łączną kwotę w wy-
sokości prawie 40 tys. zł. W sumie w latach 
2011–2023 przyznano 408 nagród, na co 
przeznaczono z budżetu blisko 300 tys. zł. 
W 2024 r. pula nagród wzrośnie o 25 tys. zł 
i wyniesie aż 75 tys. zł. 

W Czarnowie, w ramach inicjatywy lokalnej, 
mieszkańcy wybudowali altanę na placu 

sołeckim, fot. C. Żegliński

Dla władz gminy duże znaczenie ma rozwój 
wielu różnych dyscyplin sportowych,  

fot. KS SPS Konstancin-Jeziorna

Gmina kupiła działki  
w Oborach
Konstanciński samorząd kupił od 
Szkoły Głównej Gospodarstwa 
Wiejskiego w Warszawie działki 
o łącznej powierzchni ponad 1 ha. 
Prawo pierwokupu gruntów w Oborach, 
należących do SGGW, miał Krajowy Zasób 
Nieruchomości. Nie skorzystał z niego, 
dlatego 14 grudnia 2023 r. ich właścicie-
lem została gmina Konstancin-Jeziorna, 
zgodnie z podpisaną kilkanaście dni 
wcześniej umową warunkową. Chodzi 
o działki o łącznej powierzchni ponad 
1 ha i wartości ponad 1,5 mln zł. Ich wykup 
w przyszłości pozwoli gminie Konstan-
cin-Jeziorna na modernizację dróg oraz 
pozostałych terenów publicznych, zgod-
nie z ich przeznaczeniem określonym 
w miejscowym planie zagospodarowania 
przestrzennego. W budżecie gminy na 
2024 r. zarezerwowano 100 tys. zł na spo-
rządzenie dokumentacji projektowej.

Masz kompostownik? Wypełnij ankietę
Do końca lutego 2024 r. Urząd Miasta i Gminy Konstancin-Jeziorna czeka na 
ankiety od mieszkańców dotyczące zagospodarowania bioodpadów 
w przydomowych kompostownikach. Zachęcamy do ich wypełnienia.
Konstanciński magistrat podsumowuje rok 2023 w gospodarce odpadami komu-
nalnymi. W związku z tym Referat Gospodarki Odpadami Komunalnymi UMiG prosi 
mieszkańców gminy o wypełnienie ankiety dotyczącej zagospodarowania biood-
padów w przydomowych kompostownikach. Do osób, które w deklaracjach śmie-
ciowych podały swój adres mailowy, formularze trafiły już do elektronicznych 
skrzynek pocztowych. Pozostali mogą pobrać ankietę ze strony internetowej www.
konstancinjeziorna.pl. Jest ona również dostępna w ratuszu przy ul. Piaseczyńskiej 
77. Udział w badaniu nie jest obowiązkowy, a na wypełnienie i odesłanie druku 
(mailowo na adres:  iludorf@konstancinjeziorna.pl lub pocztą tradycyjną) jest czas 
do końca lutego 2024 r. Wypełnienie ankiety zajmie chwilę, a udzielone odpowiedzi 
będą bardzo pomocne przy dokonaniu obliczeń dotyczących osiągniętego poziomu 
przygotowania odpadów komunalnych do ponownego użycia i recyklingu. Szcze-
gółowych informacji udzielają pracownicy referatu pod nr. tel.: 22 484 24 12.

Znów upuścili trochę krwi
Ponad 17 litrów krwi przyniosła pierwsza w tym roku akcja, którą przed ratuszem 
zorganizował konstanciński oddział Klubu Honorowych Dawców Krwi „Legion”. Kolejna 
planowana jest w marcu.  

Mieszkańcy gminy nowy rok rozpoczęli od podzielenia się z innymi bezcennym darem, jakim 
jest krew. 11 stycznia, w ramach cyklicznych akcji organizowanych przez Klub Honorowych 
Dawców Krwi „Legion” oddział w Konstancinie-Jeziornie, przed magistratem znów zaparkował 
mobilny ambulans Regionalnego Centrum Krwiodawstwa i Krwiolecznictwa. W ciągu czterech 
godzin odwiedziło go 45 osób, ale nie wszyscy mogli podzielić się cennym darem. Ostatecznie 
krew oddało 38 ochotników. W tym gronie byli m.in. ochotnicy z OSP Konstancin-Jeziorna, 
którzy w ubiegłym roku nie opuścili ani jednej akcji. Tym razem zebrano łącznie 17,1 litrów 
życiodajnego płynu. Zbiórkę tradycyjnie wsparli: piekarnia Wanda oraz Cafe Beza, które 
ufundowały słodki poczęstunek dla krwiodawców. Natomiast Urząd Miasta i Gminy przygotował 
dla wszystkich gadżety promocyjne. Kolejna okazja, aby honorowo oddać krew już 14 marca, 
a później: 17 maja, 19 lipca, 26 września i 28 listopada. 

Tyle psów i kotów wykastrowano  
lub wysterylizowano w 2023 r. 

w ramach gminnej akcji. 
Samorząd przeznaczył na to  

z budżetu 89 140 zł. 
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Gospodarka finansowa gminy prowadzona wzorowo
Gmina Konstancin-Jeziorna starannie, skutecznie i rzetelnie gospodaruje publicznymi pieniędzmi. Potwierdza to wynik 
kompleksowej kontroli finansowej, którą w magistracie przeprowadziła Regionalna Izba Obrachunkowa w Warszawie.
Regionalna Izba Obrachunkowa w Warszawie, która stoi na straży wydawania publicznych pieniędzy przez samorządy, kompleksowo skon-
trolowała gospodarkę finansową gminy Konstancin-Jeziorna. Kontrola trwała niespełna dwa miesiące (od 19 września do 14 listopada 2023 r.). 
Obejmowała okres od 1 stycznia do 31 grudnia 2022 r., a także wybrane zagadnienia z 2020 r. i 2023 r. – Miała ona charakter merytoryczny 
i bardzo szczegółowy – przyznaje Kazimierz Jańczuk, burmistrz gminy Konstancin-Jeziorna. – W wystąpieniu pokontrolnym z 10 stycznia 
2024 r. wykazano tylko trzy drobne nieprawidłowości, które natychmiast zostały usunięte. Pozytywny wynik kontroli pozwala uznać, że 
gospodarka finansowa gminy Konstancin-Jeziorna prowadzona jest wzorowo – starannie, skutecznie i rzetelnie. Wystąpienie pokontrolne 
RIO dostępne jest w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Konstancin-Jeziorna.
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Już na wiosnę ma szansę rozpocząć się rozbudowa drogi nr 721 z Piaseczna do Konstancina-Jeziorny. 
Mazowiecki Zarząd Dróg Wojewódzkich wyłonił wykonawcę inwestycji, na którą od lat czekają władze 
i mieszkańcy obu gmin. Wartość zadania to ponad 84 mln zł.  

Coraz bliżej rozbudowy „721”

Droga wojewódzka nr  721  z Konstan-
cina-Jeziorny do Piaseczna od lat jest 
w opłakanym stanie – wąska, dziurawa 
i nierówna. Brakuje przy niej chodników 
i ścieżek rowerowych. Codziennie prze-
jeżdża nią tysiące aut, a mieszkańcy prze-
mieszczają się poboczem do pracy, szkół, 
placówek handlowych czy przystanków 
komunikacji miejskiej. Bardzo niebez-
piecznie robi się po zmroku, a prawdziwy 
horror przychodzi w okresie jesienno- 
-zimowym i podczas deszczu.

Dekada walk
O remont drogi nr 721 od lat walczą za-
równo władze, jak i mieszkańcy gmin Kon-
stancina-Jeziorny i Piaseczna. Do władz 
województwa regularnie kierowane były 
pisma oraz petycje w sprawie jej pilnej 
modernizacji. Samorządy zadeklarowały 
też pokrycie kosztów, po 25 proc. każdy, 
wykonania dokumentacji projektowej 
inwestycji – gmina Konstancin-Jeziorna 
przekazała na ten cel, w formie dotacji 
celowej, ponad 267,2  tys. zł. Co więcej, 
w 2019 r. mieszkańcy zorganizowali blo-

kadę ul. Kazimierza Pułaskiego. Teraz, 
po ponad dekadzie starań, „721” w końcu 
doczeka się rozbudowy. Mazowiecki Za-
rząd Dróg Wojewódzkich pod koniec 
stycznia wyłonił wykonawcę inwestycji. 
W postępowaniu przetargowym star-
towało 7 firm. Najkorzystniejszą ofertę 
przedstawiła Skanska – opiewa ona na 
ponad 84,2 mln zł. Podpisanie umowy za-
planowano na 21 lutego (już po oddaniu 
numeru do druku). Od tego dnia wyko-
nawca będzie miał trzy lata na realizację 
inwestycji.

Będzie bezpieczniej
Droga – na prawie pięciokilometrowym 
odcinku – od ul. Julianowskiej w Piasecznie 
do ul. Skolimowskiej w Konstancinie- 
-Jeziornie zyska nową nawierzchnię oraz 
oświetlenie. Pojawią się też chodniki, 
ścieżka rowerowa i przejścia dla pie-
szych. Ponadto wybudowane zostaną dwa 
ronda – na skrzyżowaniu z ul. Miriama 
Przesmyckiego oraz z ul. Kołobrzeską. 
To nie wszystko. Przebudowana zosta-
nie także sieć energetyczna i gazowa. 

Wykonawca już rozpoczął konsultacje 
z zarządcami dróg w sprawie organiza-
cji ruchu na czas budowy. – Informacje 
o utrudnieniach i objazdach będą publi-
kowane po zatwierdzeniu czasowej orga-
nizacji ruchu przez departament Urzędu 
Marszałkowskiego, a także m.in. przez 
policję i lokalne samorządy – informuje 
Michalina Chwieduk z Biura Promocji 
i Komunikacji MZDW w Warszawie. 

Gmina Konstancin-Jeziorna ogłosiła dwa 
przetargi ustne nieograniczone na sprze-
daż nieruchomości. Działka nr 6/10 przy  
ul. Wilanowskiej (o pow. 4,6209 ha) 
położona jest od strony północnej 
w sąsiedztwie zabudowy mieszkaniowej 
jednorodzinnej osiedla Elsam, wschod-
niej – przylega do ul. Wilanowskiej, połu-
dniowej – sąsiaduje z osiedlem zabudowy 
mieszkaniowej i zachodniej z Rezerwa-
tem Obory. W zasięgu nieruchomości 
jest pełna infrastruktura techniczna. 
Działka ma kształt prostokątny, jest nie-
zabudowana i znajdują się na niej po-
zostałości infrastruktury technicznej. 
Cena wywoławcza nieruchomości to 
25 mln zł (wadium – 1 mln 250 tys. zł). 

Dwie atrakcyjne działki na sprzedaż
Gmina Konstancin-Jeziorna sprzedaje, w drodze przetargów nieograniczonych, dwie atrakcyjne działki – 
niezabudowaną przy ul. Wilanowskiej oraz zabudowaną przy ul. Władysława Broniewskiego. Nieruchomości 
trafią pod młotek odpowiednio 4 i 6 marca.

Działka nr 2 (o pow. 0,3692 ha) leży przy 
ul. Władysława Broniewskiego 16, na rogu  
ul. Grodzkiej, jest nieruchomością zabu-
dowaną. Na powierzchni działki znajdują 
się: trzypiętrowa willa Dworek Marysinek 

o pow. 196,9 mkw., wybudowana w 1936 r., 
parterowy budynek mieszkalny o po-
wierzchni 19,65 mkw. oraz garaż. Obiekt 
jest w gminnej ewidencji zabytków. Cena 
wywoławcza nieruchomości to 2,5 mln zł 
(wadium – 250 tys. zł). Przetargi odbędą 
się odpowiednio 4 marca o godz. 11.00 
i 6 marca o godz. 10.00 w sali konferen-
cyjnej nr 7 Urzędu Miasta i Gminy Konstan-
cin-Jeziorna. Do podanych cen sprzedaży, 
które zostaną ustalone w wyniku prze-
targu, należy doliczyć podatek VAT w wyso-
kości 23 proc. Dodatkowe informacje pod 
nr. tel. 22 484 23 85. Ogłoszenia o przetar-
gach dostępne są w Biuletynie Informacji 
Publicznej (bip.konstancinjeziorna.pl), za-
kładka: Przetargi nieruchomości. 

Na działce przy ul. Broniewskiego 16 stoi 
zabytkowa willa Dworek Marysinek, 

fot. A. Marszał

Przy drodze wojewódzkiej nr 721 brakuje 
infrastruktury zapewniającej bezpieczeństwo 

pieszych i rowerzystów, fot. G. Żurawski

Konstanciński samorząd od 2017 r., w ra-
mach gminnego programu, dofinanso-
wuje mieszkańcom wymianę starych 
pieców węglowych na bardziej ekolo-
giczne źródła ciepła, takie jak: kotły 
gazowe, olejowe i elektryczne, a także 
pompy ciepła. Wsparcie może otrzymać 
każdy, kto posiada budynek – znajdujący 
się na terenie naszej gminy – ogrzewany 
piecem na paliwo stałe – zarówno osoby 
fizyczne, jaki i przedsiębiorcy. O przy-
znaniu dotacji decyduje poprawność 
złożonego wniosku oraz kolejność zgło-
szenia – aż do wyczerpania puli środków 
przeznaczonych na ten cel. W tym roku 
jest to 100 tys. zł. Dofinansowanie wynosi 
75 proc. wartości modernizacji systemu 
grzewczego, ale nie więcej niż 5 tys. zł 
(jeszcze w 2023 r. było to 10 tys. zł). Aby 
otrzymać pomoc, trzeba niezmiennie zło-
żyć wniosek w magistracie (do pobrania 
ze strony www.konstancinjeziorna.pl). 
Więcej informacji można uzyskać w Wy-
dziale Ochrony Środowiska i Rolnictwa – 
nr tel. 22 484 24 24). Nie warto odkładać 

Wymień piec i odbierz 5 tys. złotych

Szamba i przydomowe oczyszczalnie pod kontrolą

Mieszkańcy, którzy w 2023 r. nie wymienili starego pieca węglowego na ekologiczne źródło ciepła,  
mogą żałować. Od tego roku gminna dotacja na ten cel wynosi już tylko 5 tys. zł. Zasady pozostały 
niezmienne – aby otrzymać wsparcie, trzeba złożyć wniosek w magistracie. 

Konstanciński magistrat prowadzi kontrole dokumentów związanych z pozbywaniem się przez 
mieszkańców gminy nieczystości ciekłych z terenu nieruchomości. Za brak umowy oraz rachunków 
potwierdzających realizację usługi opróżniania szamba grożą kary – nawet do 5 tys. zł.

Kontrole zbiorników bezodpływowych 
i przydomowych oczyszczalni ścieków to 
nowy obowiązek, jaki nałożyła na samo-
rządy znowelizowana w ubiegłym roku 
ustawa o utrzymaniu czystości i porządku 
w gminach. W Konstancinie-Jeziornie 
trwają one już od dłuższego czasu. Mają 
formę wezwań do obowiązkowego sta-
wiennictwa się w magistracie z komple-
tem wskazanych w piśmie dokumentów.   
– Właściciele nieruchomości zobowiązani 
są do posiadania umowy w zakresie opróż-
niania szamb lub osadników w instala-
cjach przydomowych oczyszczalni ścieków 
podpisanej z podmiotami posiadającymi 
zezwolenie burmistrza gminy w tym za-
kresie – wyjaśnia Renata Jasik, kierownik 
Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa 

Urzędu Miasta i Gminy. – Podczas kontroli 
właściciel nieruchomości zobowiązany 
jest do jej okazania oraz przedstawienia 
dowodów uiszczania opłat za te usługi, 
np. rachunków lub faktur VAT. 
Za brak tych dokumentów lub za unie-
możliwienie przeprowadzenia kontroli 
grożą kary finansowe – do 5 tys. zł. To 
jednak nie wszystko. Za brak podłączenia 
domu do kanalizacji grozi kara w wyso-
kości nawet 50 tys. zł. Ponadto samorząd 
zobowiązany jest do zorganizowania tzw. 
usługi zastępczej, za którą trzeba będzie 
zapłacić – i to słono. – W takim przypadku 
koszt jest kilkukrotnie większy niż na wol-
nym rynku – dodaje Renata Jasik. – Należy 
dodać, że tzw. decyzja zastępcza obowią-
zuje przez rok. 

Zgodnie z Regulaminem utrzymania czystości 
i porządku w gminie Konstancin-Jeziorna 
szamba oraz przydomowe oczyszczalnie 

ścieków powinny być opróżniane 
systematycznie, ale z zastrzeżeniem,  

że zbiorniki bezodpływowe nie rzadziej  
niż raz na kwartał, fot. M. Łazarczyk 

Liczba udzielonych dotacji  
w latach 2017–2023

  2017 r. – 15 dotacji na kwotę 49 531,97 zł;
  2018 r. – 15 dotacji na kwotę 48 561,61 zł;
  2019 r. – 29 dotacji na kwotę 84 283,07 zł;
  2020 r. – 15 dotacji na kwotę 72 665,37 zł;
  2021 r. – 35 dotacji na kwotę 188 505,78 zł;
  2022 r. – 27 dotacji na kwotę 285 110,99 zł;
  2023 r. – 16 dotacji na kwotę 138 857,33 zł.

w nieskończoność modernizacji instalacji 
grzewczej. Tym bardziej, że na Mazowszu, 
zgodnie z przepisami uchwały antysmo-
gowej, od 1 stycznia 2028 r. nie będzie 
można użytkować kotłów na węgiel lub 
drewno klasy 3 lub 4 (według normy PN-
-EN 303-5:2012). Ponadto, m.in. w powie-
cie piaseczyńskim, zacznie obowiązywać 
zakaz stosowania węgla kamiennego oraz 
paliw stałych produkowanych z jego wy-
korzystaniem.  

Zgodnie z uchwałą Rady Miejskiej wysokość gminnego wsparcia 
zmniejsza się każdego roku, od tego wynosi do 5 tys. zł, fot. A. Stock
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Władze Konstancina-Jeziorny dbają o pensje nauczycieli. W 2023 r. wynagrodzenie pedagogów, 
na wszystkich stopniach awansu zawodowego, zatrudnionych w gminnych placówkach oświatowych, 
było wyższe od średniego wynagrodzenia określonego w Karcie Nauczyciela. 

Konstanciński samorząd prowadzi 6 szkół 
podstawowych i 4 przedszkola. Ich dzia-
łalność finansowana jest ze środków po-
chodzących głównie z dochodów własnych 
i budżetu państwa tj. subwencji oświato-
wej. Wysokość średniego wynagrodzenia 
nauczycieli na poszczególnych stopniach 
awansu zawodowego zgodnie z art. 30 ust. 
3 Karty Nauczyciela stanowi dla: nauczy-
ciela początkującego – 120 proc., nauczy-
ciela mianowanego – 144 proc., nauczyciela 
dyplomowanego – 184 proc. kwoty bazo-
wej określanej dla nauczycieli corocznie 
w ustawie budżetowej, która w 2023 r. wy-
nosiła 3 981,55 zł.

Lepiej wynagradzani
Burmistrz Kazimierz Jańczuk zadbał nie 
tylko o bardzo dobre warunki: nauki 
uczniów i pracy nauczycieli, poprzez mo-
dernizację i rozbudowę szkolnej bazy 
oraz jej wyposażenie, ale także o pensje 
nauczycieli. Gmina Konstancin-Jeziorna 
w ubiegłym roku przeznaczyła 
na wynagrodzenia dla pracow-
ników pedagogicznych kwotę 
25 913 836,32 zł, a ustawowo była 
zobowiązana wydatkować na 
ten cel 20 649 676,42 zł. Ozna-
cza to, że nauczyciele pracu-
jący w gminnych placówkach 

Samorząd dba o nauczycieli

oświatowych, na poszczególnych stopniach 
awansu zawodowego, są zdecydowanie le-
piej wynagradzani niż wynikało to z obo-
wiązków ustawowych. To, jak prezentują 
się średnie wynagrodzenia miesięczne 
i roczne nauczycieli w gminie, w porów-
naniu do średniego wynagrodzenia usta-
lonego w Karcie Nauczyciela, prezentują 
poniższe tabele. Trzeba podkreślić, że śred-
nie wynagrodzenie nauczycieli składa się 
z kilku składników, do których zalicza się:

  wynagrodzenie zasadnicze (minimalną 
wysokość ustala Minister Edukacji Naro-
dowej w drodze rozporządzenia);
  dodatki – za wysługę lat, motywacyjne, 
funkcyjne, wiejskie;
  wynagrodzenie za godziny ponadwymia-
rowe i godziny doraźnych zastępstw;
  nagrody i inne świadczenia wynikające ze 
stosunku pracy (m.in.: odprawy emery-
talne, nagrody jubileuszowe, dodatkowe 
wynagrodzenie roczne).

Przepisy uzależniają wysokość części 
dodatków od wysokości wyna-
grodzenia zasadniczego (np. za 

wysługę lat czy wynagrodzenia 
za godziny ponadwymiarowe). 

O wysokości innych dodatków 
(np. motywacyjnego, funkcyjnego) 
decydują samorządy w regulami-
nach wynagradzania. Kazimierz 

Jańczuk już kilka lat temu zadbał, aby odpis 
na dodatek motywacyjny wynosił 25 proc. 
środków planowanych na wynagrodzenia 
zasadnicze nauczycieli placówek oświato-
wych prowadzonych przez gminę Konstan-
cin-Jeziorna. Jest on najwyższy spośród 
wszystkich placówek oświatowych funk-
cjonujących na terenie powiatu piase-
czyńskiego. 

Nowy regulamin
Od 1 stycznia 2024 r. wszedł w życie nowy 
regulamin wynagradzania nauczycieli za-
trudnionych w szkołach i przedszkolach, 
przyjęty uchwałą Rady Miejskiej nr 713/
VIII/58/2023, którego zapisy również mają 
wpływ na podwyższenie wynagrodzenia 
nauczycieli m.in. poprzez wyodrębnienie 
odpisu na dodatek motywacyjny dla dy-
rektora, wicedyrektorów i nauczycieli oraz 
podniesienie dodatków funkcyjnych, ta-
kich jak: wychowawstwo klasy – z kwoty 
300 zł do 400 zł; opiekun stażu/mentor 
– z kwoty 180  zł do 200  zł; nauczyciel 
opiekujący się oddziałem przedszkolnym 
– z kwoty 300 zł do 350 zł. Wszystko to 
świadczy o tym, że władze samorządowe 
dbają, aby nauczyciele gminnych placó-
wek oświatowych byli godnie nagradzani 
za swój trud wkładany w nauczanie i wy-
chowanie młodego pokolenia. 

 Porównanie średniego wynagrodzenia rocznego nauczycieli w 2023 r.

Stopnie awansu zawodowego

Średnie roczne wynagrodzenia 
wszystkich etatów  

wg Karty Nauczyciela
(brutto)

Średnie roczne wynagrodzenia 
wszystkich etatów  

w gminnych przedszkolach/szkołach  
(brutto)

Różnica między średnim rocznym  
wynagrodzeniem w gminnych  

przedszkolach/szkołach  
a wg Karty Nauczyciela (brutto)

nauczyciel początkujący 2 886 783,01 zł 3 837 262,96 zł 950 479,95 zł

nauczyciel mianowany 4 123 253,52 zł 5 298 977,46 zł 1 175 723,94 zł

nauczyciel dyplomowany 13 639 639,89 zł 16 777 595,90 zł 3 137 956,01 zł

 Porównanie średniego wynagrodzenia miesięcznego nauczycieli w 2023 r. 

Stopnie awansu zawodowego
Średnie wynagrodzenie miesięczne  

wg Karty Nauczyciela  
(brutto)

Średnie wynagrodzenie miesięczne 
w gminnych przedszkolach/szkołach 

(brutto)

Średnia liczba etatów nauczycieli  
w gminnych przedszkolach/szkołach
(od 1 stycznia do 31 grudnia 2023 r.)

nauczyciel początkujący 4 777,86 zł 5 862,44 zł 50,35

nauczyciel mianowany 5 733,43 zł 7 368,29 zł 59,93

nauczyciel dyplomowany 7 326,05 zł 9 011,49 zł 155,15

Już 4 marca rusza rekrutacja do gminnych przedszkoli, oddziałów przedszkolnych i klas pierwszych szkół 
podstawowych na rok szkolny 2024/2025. Rodziców i opiekunów najmłodszych dzieci czeka rewolucja – 
nabór elektroniczny. W przypadku podstawówek obowiązują dotychczasowe zasady.

Gmina Konstancin-Jeziorna przygotowała 
na rok szkolny 2024/2025 ponad 920 miejsc 
w placówkach publicznych. 

Liczba miejsc
W gminnych przedszkolach czeka łącz-
nie 435  miejsc, w tym: 75 w „Zielonym 
Zakątku”, 125 w „Tęczowym Przedszkolu”, 
100 w „Kolorowych Kredkach” w Oborach 
oraz 135 w „Leśnej Chatce”. Z kolei oddziały 
przedszkolne, działające we wszystkich 
publicznych podstawówkach, dysponują 
220 miejscami. O przyjęcie do samorządo-
wego przedszkola lub oddziału przedszkol-
nego mogą ubiegać się dzieci zamieszkałe 
w naszej gminie (zasady naboru reguluje 
Prawo oświatowe oraz uchwała nr 892/
VII/49/2018 Rady Miejskiej Konstancin-
-Jeziorna). Z początkiem września swoją 
przygodę z edukacją rozpoczną także 
7-latki. Sześć gminnych podstawówek na 
rok szkolny 2024/2025 zapewnia w pierw-
szych klasach blisko 270 miejsc. Samorzą-
dowe kryteria rekrutacji określa uchwała 
nr 446/VII/27/2017 Rady Miejskiej.

Zasady rekrutacji
Wnioski o przyjęcie do przedszkola, od-
działu przedszkolnego lub pierwszej klasy 
szkoły podstawowej będą przyjmowane 

Rekrutacja do przedszkoli i szkół

od 4 do 29 marca 2024 r. do godz. 15.00. 
Ale uwaga! Rodziców i opiekunów naj-
młodszych dzieci czeka rewolucja – nabór 
elektroniczny, który będzie prowadzony 
za pośrednictwem systemu rekrutacji As-
seco, na stronie www.konstancinjeziorna.
formico.pl. Posiadacze profilu zaufanego 
wypełnią i złożą wniosek online (od godz. 
8.00) bez konieczności wizyty w placówce. 
Natomiast ci, którzy go nie mają, będą mu-
sieli wydrukować wypełniony dokument, 
podpisać i złożyć osobiście w przedszkolu 
lub oddziale przedszkolnym pierwszego 
wyboru. Online możliwa będzie też reje-
stracja deklaracji (od 23 lutego 2024 r., od 
godz. 8.00) kontynuacji edukacji przed-
szkolnej. W przypadku podstawówek obo-
wiązują dotychczasowe zasady – wniosek 
o przyjęcie dziecka (spoza obwodu szkoły) 
lub zgłoszenie dziecka (z obwodu szkoły) 
do klasy pierwszej trzeba złożyć w wersji 
papierowej w wybranej placówce.

Postępowania uzupełniające
Podanie do publicznej wiadomości listy 
kandydatów zakwalifikowanych i nie-
zakwalifikowanych nastąpi 12 kwietnia 
2024 r. Po pisemnym potwierdzeniu przez 
rodzica woli przyjęcia do wskazanej pla-
cówki –  przedszkola bądź szkoły (do 19 

kwietnia 2024 r.), 23 kwietnia 2024 r. pla-
cówki podadzą ostateczne wyniki rekru-
tacji. Przewidziane są także postępowania 
uzupełniające – w przypadku niepełnej re-
krutacji i wolnych miejsc. Zaplanowano je 
od 6 do 10 maja 2024 r. w przypadku rekru-
tacji do przedszkoli i od 19 do 23 sierpnia 
2024 r. w przypadku rekrutacji do szkół 
podstawowych. Szczegółowe informacje 
dostępne są na stronie www.konstancin-
jeziorna.pl zakładka: Miasto i Gmina/Edu-
kacja/Rekrutacja 2024/2025. 

Kwalifikacji wojskowej lepiej nie unikać 
W powiecie piaseczyńskim zaczęła się kwalifikacja wojskowa. W tym roku przed komisją lekarską, 
w dniach 8–12 kwietnia, będzie musiało się stawić blisko 150 młodych mężczyzn z rocznika 2005 
i starszych zamieszkałych w gminie Konstancin-Jeziorna.

Celem kwalifikacji, która 15 lat temu zastąpiła pobór, jest zebranie 
informacji o stanie zdrowia fizycznego i psychicznego młodych 
ludzi pod kątem służby w wojsku. W powiecie piaseczyńskim roz-
poczęła się 12 lutego i potrwa do 16 kwietnia. W tym roku wezwa-
nie przed komisje lekarskie dostali mężczyźni, którzy ukończyli 
19 lat (rocznik 2005), a także m.in. mężczyźni urodzeni w latach 
2000–2004, którzy nie posiadają określonej kategorii zdolności do 
czynnej służby wojskowej oraz kobiety urodzone w latach 1997–
2005, mające wykształcenie przydatne w wojsku lub kończące 
w tym roku naukę w określonych specjalnościach i kierunkach. 
Siedziba Powiatowej Komisji Lekarskiej mieści się tradycyjnie 
w Starostwie Powiatowym w Piasecznie (ul. Chyliczkowska 14). To 
właśnie tam powinni stawić się, w terminie od 8 do 12 kwietnia, 

młodzi mężczyźni z gminy Konstancin-Jeziorna (dla kobiet termin 
kwalifikacji wyznaczono na 15 kwietnia). Według szacunków będzie 
to blisko 150 osób. Każdego czeka podstawowe badanie lekarskie, 
w tym m.in.: pomiar ciśnienia, sprawdzenie słuchu i wzroku oraz 
postawy. Kolejnym etapem kwalifikacji jest rozmowa z przedsta-
wicielem wojskowej komendy uzupełnień, który – na podstawie 
m.in. orzeczenia lekarskiego i kategorii zdrowia przyznanej przez 
członka komisji lekarskiej – zdecyduje o przeznaczeniu (lub nie) 
do odbycia czynnej służby wojskowej, a także wręczy książeczkę 
wojskową. Ci, którzy pozytywnie przejdą kwalifikację, zostaną po 
14 dniach przeniesieni do rezerwy. Wyjątkiem będą osoby z kate-
gorią B, czyli z orzeczoną czasową niezdolnością do służby. Oni 
w kolejnych latach ponownie będą musieli stanąć przed komisją. 

Wszystkie gminne placówki to nowoczesne  
i bardzo dobrze wyposażone obiekty, fot. UMiG
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FUNDUSZ SOŁECKI FUNDUSZ SOŁECKI

Nazwa zadania Kwota 
(w zł) Realizacja

sołectwo Bielawa

Modernizacja, naprawa, wymiana i zakup 
zabawek na plac zabaw 30 000 GOSiR

Zakup sprzętu ratowniczego dla OSP 42 278 BZK

Zakup materiałów i usług do organizacji 
imprez kulturalno-oświatowych 10 000 OKZ

Razem: 82 278 zł

sołectwo Borowina

Organizacja spotkań kulturalnych 6 000 OKZ

Modernizacja oświetlenia ul. Zaleśnej 16 000 DG

Udział w spektaklu teatralnym w KDK 7 000 OKZ

Zakup sprzętu dla OSP Kawęczynek 4 323 BZK

Razem: 33 323 zł

sołectwo Cieciszew

Zakup materiałów do organizacji zajęć, imprez 
kulturalnych, sportowo-rekreacyjnych itp. 4 000 OKZ

Doposażenie świetlicy wiejskiej i ryneczku 15 443 GKL

Pielęgnacja zieleni na terenie sołectwa 17 000 GKL

Zakup flag na maszt dla sołectwa 500 DG

Razem: 36 943 zł

sołectwo Ciszyca

Doposażenie placu sołeckiego 16 000 GKL

Naprawa i konserwacja elementów 
wyposażenia placu sołeckiego 1 000 GKL

Blisko 923 tys. zł – tyle w 2024 r. wynosi fundusz sołecki w gminie Konstancin-Jeziorna. O podziale tych 
pieniędzy zdecydowali mieszkańcy poszczególnych wsi. W większości zostaną one przeznaczone na organizację 
wydarzeń kulturalno-sportowych, doposażenie jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych i placów sołeckich.

Gmina Konstancin-Jeziorna była jedną z pierwszych w kraju, która 14 lat temu wyod-
rębniła w swoim budżecie środki na fundusz sołecki. Jego wysokość przypadająca na 
dane sołectwo obliczana jest na podstawie liczby mieszkańców wsi zameldowanych 
na pobyt stały i czasowy mnożonej przez kwotę bazową na jedną osobę. W tym roku 
pula dla 23 sołectw wyniosła 922 833 zł. Tradycyjnie największą pulę środków do 
rozdysponowania ma Bielawa – ponad 82 tys. zł, a najmniej Kępa Oborska – ponad 
21 tys. zł. Podobnie jak w latach ubiegłych, pieniądze zostaną przeznaczone przede 
wszystkim na urozmaicenie i renowację sołeckich miejsc wypoczynku oraz organi-
zowanie imprez kulturalno-sportowych. Dzięki funduszowi sołeckiemu place zabaw 
doczekają się modernizacji, a jednostki Ochotniczych Straży Pożarnych, świetlice 
wiejskie i domy ludowe zostaną doposażone. To mieszkańcy wsi sami zgłaszali po-
mysły i decydowali o tym, na co przeznaczyć środki z funduszu sołeckiego, podczas 
zebrań wiejskich, które odbyły się jeszcze w 2023 r. Wszystkie zadania są realizowane 
przez wyznaczone komórki organizacyjne Urzędu Miasta i Gminy Konstancin-Jeziorna 
oraz jednostki podległe gminie.  

Fundusz sołecki podzielony

Nazwa zadania Kwota 
(w zł) Realizacja

sołectwo Ciszyca cd.

Utrzymanie porządku na placu zabaw i placu 
sołeckim 4 200 GKL

Zakup materiałów i usług do organizacji 
imprez kulturalnych, edukacyjnych 
i sportowo-rekreacyjnych

8 173 OKZ

Razem: 29 373 zł

sołectwo Czarnów

Porządkowanie placu sołeckiego 8 000 GOSiR

Zakup i pielęgnacja zieleni na placu sołeckim 20 000 GKL

System nawadniania na placu sołeckim 2 000 GKL

Zakup urządzeń sportowych oraz zabawek 
plenerowych dla sołectwa 7 800 GOSiR

Naprawa i modernizacja elementów małej 
architektury na terenie sołectwa 15 000 GKL

Naprawa ścieżek chodnikowych  
na placu zabaw 10 000 GKL

Zakup usług do organizacji imprez 
kulturalnych dla mieszkańców sołectwa 7 630 OKZ

Razem: 70 430 zł

sołectwo Czernidła

Zakup usług i materiałów do organizacji imprez 
kulturalno-oświatowych 16 468  OKZ 

Udział w spektaklach organizowanych przez 
Konstanciński Dom Kultury 5 000 OKZ

Doposażenie domu ludowego 7 000 GKL

Razem: 28 468 zł

 Wykaz zadań do realizacji w ramach funduszu sołeckiego w 2024 r.

 W ubiegłym roku z funduszu sołeckiego 
zorganizowano w Bielawie m.in. spotkanie 

świąteczne, fot. I. Siudzińska

Nazwa zadania Kwota 
(w zł) Realizacja

sołectwo Dębówka

Instalacja monitoringu miejskiego 14 000 SM

Remont świetlicy wiejskiej 10 000 GKL

Prace ogrodnicze na terenie sołectwa 3 000 GKL

Zakup materiałów i usług do organizacji 
imprez kulturalno-oświatowych 3 525 OKZ

Razem: 30 525 zł

sołectwo Gassy

Zakup materiałów i usług do organizacji
imprez kulturalno-oświatowych dla 
mieszkańców sołectwa

10 835 OKZ

Utrzymanie porządku i czystości na placu zabaw 3 500 GOSiR

Doposażenie świetlicy wiejskiej 18 000 GKL

Razem: 32 335 zł

sołectwo Habdzin

Remont Domu Sołeckiego 11 000 GKL

Zamontowanie szykan na drodze gminnej 12 000 DG

Wymiana ogrodzenia przy placu zabaw 13 000 GKL

Zakup materiałów i usług do organizacji 
imprez kulturalno-oświatowych 3 956 OKZ

Wydruk fotografii historycznych wsi oraz 
pokazujących piękno sołectwa Habdzin 9 000 PWZ

Razem: 48 956 zł

sołectwo Kawęczyn

Doposażenie placu sołeckiego i domu ludowego 24 323 GKL

Organizacja imprezy „Kawęczyńskie dni rodziny” 10 000 OKZ

Organizacja imprezy mikołajkowej 4 000 OKZ

Pielęgnacja zieleni na działce sołeckiej 8 000 GKL

Razem: 46 323 zł

sołectwo Kawęczynek

Prace remontowo-konserwacyjne 4 000 GKL

Udział mieszkańców sołectwa w spektaklu 
teatralnym w Konstancińskim Domu Kultury 5 000 OKZ

Zakup i pielęgnacja zieleni w sołectwie 1 000 GKL

Zakup materiałów i usług do organizacji 
imprez kulturalnych 14 600 OKZ

Doposażenie świetlicy wiejskiej 6 064 GKL

Organizacja warsztatów kulinarnych dla Koła 
Gospodyń Wiejskich 1 000 OKZ

Doposażenie OSP Kawęczynek 1 000 BZK

Razem: 32 664 zł

sołectwo Kępa Oborska

Budowa oświetlenia w sołectwie 21 228 DG

Razem: 21 228 zł

Nazwa zadania Kwota 
(w zł) Realizacja

sołectwo Kępa Okrzewska

Zakup materiałów i usług do organizacji 
imprez kulturalnych, oświatowych  
i sportowych dla mieszkańców

18 038  OKZ 

Zajęcia sportowo-zdrowotne 5 000 GOSiR

Doposażenie świetlicy wiejskiej 6 500 GKL

Razem: 29 538 zł

sołectwo Kierszek

Remont ul. Olechowskiej 32 500 DG

Razem: 32 500 zł

sołectwo Łęg

Pielęgnacja zieleni na terenie sołectwa 5 000 GKL

Zakup materiałów do organizacji imprez 
kulturalno-oświatowych 7 000 OKZ

Utrzymanie terenu wokół świetlicy wiejskiej 21 000 GKL

Doposażenie świetlicy wiejskiej 3 038 GKL

Razem: 36 038 zł

sołectwo Obory

Zakup materiałów do organizacji zajęć, 
wydarzeń edukacyjnych, kulturalnych 
i sportowo-rekreacyjnych dla mieszkańców

55 702  OKZ 

Razem: 55 702 zł

sołectwo Obórki

Remont dróg gminnych na terenie sołectwa 24 766 DG

Razem: 24 766 zł

sołectwo Okrzeszyn

Zajęcia sportowe dla mieszkańców sołectwa 10 000 GOSiR

Udział mieszkańców w spektaklach 
teatralnych w Konstancińskim Domu Kultury 7 595 OKZ

Utrzymanie placu zabaw 4 000 GOSiR

Zakup materiałów i usług do organizacji 
imprez kulturalno-oświatowych w sołectwie 10 000 OKZ

Razem: 31 595 zł

sołectwo Opacz

Utrzymanie placu zabaw 8 500 GOSiR

Renowacja elementów małej architektury 
na placu sołeckim 10 000 GKL

Zakup usług do organizacji imprez 
kulturalno-integracyjnych  
wiejsko-gminnych w sołectwie

7 643 OKZ

Doposażenie OSP Opacz 23 800 BZK

Razem: 49 943 zł
sołectwo Parcela

Utrzymanie porządku i czystości na placu 
zabaw i placu sołeckim 8 965 GOSiR

Zakup materiałów i usług do organizacji 
imprez i warsztatów kulturalno-sportowych 11 000 OKZ

Doposażenie domku i placu sołeckiego 934 GKL
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AKTUALNOŚCIAKTUALNOŚCI

Użyte skróty:

DG Wydział Dróg Gminnych

GKL Wydział Gospodarki Komunalnej i Spraw Lokalowych

PWZ Wydział Promocji i Współpracy Zagranicznej

IR Wydział Inwestycji i Remontów

OKZ Wydział Oświaty, Kultury i Zdrowia

BZK Biuro Zarządzania Kryzysowego (PPOŻ)
SM Straż Miejska

GOSiR Gminny Ośrodek Sportu i Rekreacji

  Wykaz zadań do realizacji w ramach 
funduszu sołeckiego w 2024 r.

Nazwa zadania Kwota 
(w zł) Realizacja

sołectwo Parcela cd.

Pielęgnacja nasadzeń i urządzeń na placu 
sołeckim 1 000 GKL

Budowa oświetlenia drogowego 31 000 DG

Hosting i prowadzenie strony internetowej 
www.parcela-konstancin.pl 500 PWZ

Razem: 53 399 zł

sołectwo Piaski

Utrzymanie placu zabaw 12 000 GOSiR

Doposażenie placu zabaw 8 664 GOSiR

Zakup materiałów do organizacji imprez 
kulturalno-oświatowych dla mieszkańców 
sołectwa

5 500 OKZ

Razem: 26 164 zł

sołectwo Słomczyn

Remont dróg gminnych na terenie sołectwa 10 000 DG

Doposażenie OSP Słomczyn 4 481 BZK

Tablica informacyjna z opisem historii 
Słomczyna 4 500 PWZ

Zakup usług do organizacji imprez 
kulturalnych,oświatowych i sportowych  
dla mieszkańców sołectwa

10 000 OKZ

Utrzymanie placu zabaw 17 500 GOSiR

Doposażenie domu ludowego 7 000 GKL

Razem: 53 481 zł

sołectwo Turowice

Zakup oraz pielęgnacja nasadzeń i urządzeń 
na terenie sołectwa 600 GKL

Zakup materiałów i usług do organizacji 
imprez kulturalno-oświatowych, warsztatów 
kulinarnych i artystycznych  
dla mieszkańców sołectwa

29 261 OKZ

Udział mieszkańców w spektaklach 
teatralnych w Konstancińskim Domu Kultury 3 000 OKZ

Doposażenie OSP Słomczyn 2 000 BZK

Wykonanie kanalizacji 2 000 IR

Razem: 36 861 zł

Listonosz dostarczy 
decyzje podatkowe

Decyzje podatkowe są wydawane corocznie. Wyjątek stanowią te 
podatki, dla których wysokość rocznego zobowiązania nie prze-
kracza 9,80 zł, czyli równowartości kosztów wysyłki. 

Dostarczą listonosze
Konstanciński magistrat zakończył już akcję wysyłki decyzji wy-
miarowych na 2024 r., dotyczących: podatku od nieruchomości, 
podatku rolnego, podatku leśnego i łącznego zobowiązania pienięż-
nego. Podobnie jak w latach ubiegłych, są one dostarczane za po-
średnictwem Poczty Polskiej. W tym roku do doręczenia jest ponad 
21 tys. przesyłek poleconych. – Jeśli listonosz nie zastanie nikogo 
pod wskazanym adresem do korespondencji, zostawi w skrzynce 
pocztowej awizo – wyjaśnia Katarzyna Ignaczak, kierownik Referatu 
Podatków Urzędu Miasta i Gminy. – W takim przypadku, by odebrać 
decyzję podatkową, trzeba będzie udać się do wskazanej w awizo 
placówki pocztowej.

Płatność w ratach
Niezmiennie, gdy wysokość podatku przekracza kwotę 100 zł jest on 
płatny w czterech ratach, zawsze do 15 marca, 15 maja, 15 września 
i 15 listopada – wyjątkiem jest podatek od środków transportowych, 
który należy uiścić do 15 lutego (pierwsza rata) i do 15 września 
(druga rata). – W sytuacji, gdy decyzja zostanie dostarczona po 
15 marca, podatnicy mają 14 dni (licząc od dnia jej doręczenia) na 
uregulowanie płatności – dodaje Katarzyna Ignaczak. – Natomiast, 
jeśli termin płatności przypada na sobotę lub dzień ustawowo wolny 
od pracy, podatek należy wpłacić najpóźniej w dniu następnym.

Stawki podatkowe 
W 2024 r. w gminie Konstancin-Jeziorna obowiązują dotychczasowe 
stawki podatków od nieruchomości i środków transportowych. Do-
bra wiadomość dotyczy także rolników, dla których w październiku 
2023 r. radni miejscy przyjęli uchwałę w sprawie obniżenia średniej 
ceny skupu żyta na 2024 r. Jest ona podstawą obliczenia podatku 
rolnego. Rolnicy zapłacą 187,50 zł za 1 ha przeliczeniowy, zaś właści-
ciele pozostałych gruntów rolnych – 375 zł za 1 ha fizyczny. Niestety 
wyższy jest podatek leśny, którego wysokość jest niezależna od 
samorządu. W 2024 r. wynosi on 72,0346 zł od 1 ha. 

Ponad 21 tys. decyzji o wymiarze podatku – od 
nieruchomości, rolnego i leśnego – trafi w tym roku  
do mieszkańców gminy Konstancin-Jeziorna. 

Podatek należy wpłacić na indywidualny numer rachunku bankowego  
wskazany w decyzji, fot. A. Jarzębska-Isio

Raporty z badań dostępne dla wszystkich
Znamy wyniki badań ekohydrologicznych Łąk Oborskich oraz czystości wód powierzchniowych 
w obrębie gminy Konstancin-Jeziorna, wykonanych na zlecenie samorządu. Raporty są ogólnodostępne, 
a można się z nimi zapoznać na stronie internetowej gminy. 

Badania ekohydrologiczne Łąk Oborskich 
na zlecenie gminy przeprowadziło Cen-
trum Ochrony Mokradeł z Warszawy, które 
złożyło najkorzystniejszą ofertę w postę-
powaniu o udzielenie zamówienia publicz-
nego. Wartość umowy opiewała na kwotę 
ponad 34,4 tys. zł. Zakres prac obejmo-
wał m.in.: wykonanie minimum dwudzie-
stu odwiertów gleboznawczych w obrębie 
gleb torfowych, ocenę fitoindykacyjną 
aktualnych warunków wilgotnościowych 
w rezerwacie i badanie przepływu wody 
w rowach melioracyjnych. Ich efektem jest 
raport. Ocenę hydrologicznych uwarunko-
wań funkcjonowania rezerwatu przyrody 
Łęgi Oborskie w odniesieniu do możli-

Ośrodek Pomocy Społecznej w Konstancinie-Jeziornie do 30 kwietnia 2024 r. przyjmuje wnioski 
o dodatek osłonowy, który ma niwelować koszty energii, gazu i żywności dla mniej zamożnych 
gospodarstw domowych.

Dodatek osłonowy – dla kogo i ile?

Dodatek osłonowy został wprowadzony 
w 2022  r., w ramach Rządowej Tarczy 
Antyinflacyjnej w celu zrekompensowa-
nia wzrostu kosztów energii elektrycz-
nej, cen gazu i żywności. Świadczenie to 
przysługuje najbardziej potrzebującym 
mieszkańcom, których dochody netto 
w gospodarstwie jednoosobowym nie 
przekraczają 2 100 zł, natomiast w gospo-
darstwie wieloosobowym – 1 500 zł na 
osobę.

Kwoty dopłat
Wysokość dodatku osłonowego jest za-
leżna od liczby osób wchodzących w skład 
gospodarstwa domowego. W tym roku 
waha się on od 228,80 zł (dla gospodar-
stwa jednoosobowego) do 657,80 zł (dla 
gospodarstwa minimum 6-osobowego). 
W sytuacji, gdy głównym źródłem ogrze-

wania jest np. kocioł, kominek, koza, ogrze-
wacz powietrza na paliwo stałe zasilane 
węglem lub paliwami węglopochodnymi – 
wpisane do Centralnej Ewidencji Emisyj-
ności Budynków – to wysokość dodatku 
jest wyższa. Wynosi od 286 zł do 822,25 zł. 
W przypadku przekroczenia powyższych 
kryteriów, kwotę świadczenia ustala się na 
podstawie zasady „złotówka za złotówkę”. 
Oznacza to, że wsparcie będzie przyznane 
nawet po przekroczeniu kryterium docho-
dowego, a jego kwota zostanie pomniej-
szona o kwotę tego przekroczenia. 

Składanie wniosków
Wnioski o dodatek osłonowy można 
składać: osobiście w Ośrodku Pomocy 
Społecznej (ul. Rycerska 13) w Konstan-
cinie-Jeziornie (Wydział Spraw Społecz-
nych – pok. nr 25) lub elektronicznie – za 

Warto wiedzieć
Istotne jest, że jedna osoba może wchodzić w skład tylko jednego gospodarstwa 
domowego. W przypadku, gdy wniosek o wypłatę dodatku osłonowego dla gospodarstwa 
wieloosobowego złożyła więcej niż jedna osoba, dodatek ten przyznawany jest wniosko-
dawcy, który złożył taki wniosek jako pierwszy. 

pośrednictwem platformy ePUAP (adres 
skrzynki podawczej: OPSKONSTANCINJE-
ZIORNA/SkrytkaES). Jest na to czas do 
30 kwietnia 2024 r. (wnioski złożone po 
tym terminie nie będą rozpatrywane). Wy-
płata świadczenia nastąpi maksymalnie 
do 30 czerwca 2024 r. Druk wniosku do-
stępny jest na stronie www.opskonstan-
cinjeziorna.pl, w zakładce: Dla rodziny. 
Więcej informacji udzielają pracownicy 
OPS-u (nr tel.: 22 756 34 84, 756 34 85 wew. 
20 lub 784 630 439). 

Minimalna kwota wypłacanych dodatków 
osłonowych wynosi 20 zł, fot. A. Stock

wości zagospodarowania jego najbliższej 
okolicy przygotował zespół w składzie: 
dr hab. Wiktor Kotowski (koordynacja prac, 
redakcja opracowania), dr Dorota Giriat 
(geologia, geomorfologia, warunki grun-

towe), mgr Izabela Jaszczuk (fitosocjologia, 
sozologia) oraz dr Jarosław Suchożerbski 
(hydrologia). Znane są także wyniki badań 
czystości wód powierzchniowych w obrę-
bie gminy Konstancin-Jeziorna. Pomiary 
zostały wykonane na zlecenie gminy, w ra-
mach budżetu partycypacyjnego, przez 
spółkę InnoTech4Life i obejmowały rzeki: 
Jeziorkę, Małą oraz Rów Jeziorki. Ich koszt 
wyniósł blisko 18 tys. zł. Ocenę przepro-
wadzonych badań przygotowali: dr inż. 
Ignacy Kardel, mgr inż. Piotr Nowak oraz 
inż. Jakub Kołodziejczyk. Oba raporty 
są ogólnodostępne dla mieszkańców, 
a można je pobrać ze strony interneto-
wej www.konstancinjeziorna.pl. 

Łąki Oborskie to cenne siedliska przyrodnicze 
oraz unikalny krajobraz, fot. A. Piętka
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Strażacy w 2023 r. najczęściej wyjeżdżali do usuwania skutków wypadków komunikacyjnych,  
fot. P. Siepsiak

138 pożarów, 260 miejscowych zagrożeń, a do tego 89 fałszywych alarmów – tyle interwencji w 2023 r. 
odnotowali strażacy w naszej gminie. Do akcji najczęściej wyjeżdżali druhowie z OSP Konstancin-Jeziorna.

Strażackie podsumowanie roku

Pożegnali komendanta straży pożarnej
Przedstawiciele gminy Konstancin-Jeziorna wzięli udział w uroczystym pożegnaniu komendanta Powiatowego 
Państwowej Straży Pożarnej w Piasecznie. St. bryg. Leszek Szcześniak po 35 latach służby przeszedł na 
zasłużoną emeryturę. Były kwiaty, życzenia i podziękowania.

Zbiórka z okazji przejścia na emeryturę 
komendanta st. bryg. Leszka Szcześniaka 
odbyła się 26 stycznia w komendzie Powia-
towej Państwowej Straży Pożarnej w Pia-
secznie. Wzięli w niej udział m.in.: obecni 
i byli komendanci wojewódzcy i powia-
towi PSP oraz funkcjonariusze komendy 
powiatowej, a także przedstawiciele władz 
samorządowych szczebla wojewódzkiego, 
powiatowego i gminnego. Odchodzącego 
komendanta, w imieniu konstancińskiego 
samorządu, pożegnali Ryszard Machałek 
oraz Dariusz Zieliński. Zastępcy burmistrza 
Kazimierza Jańczuka podziękowali byłemu 
szefowi piaseczyńskich strażaków za wie-
loletnią  – niezwykle owocną  – współ-
pracę na rzecz poprawy bezpieczeństwa 
mieszkańców gminy Konstancin-Jeziorna.  
– Wiedza, profesjonalizm, umiejętność 
sprawnego zarządzania i ogromne oso-

biste zaangażowanie sprawiły, że jest pan 
wzorem do naśladowania dla wszystkich 
młodych strażaków – podkreślił włodarz 
w liście skierowanym do st. bryg. Leszka 
Szcześniaka. – Życzę spełnienia wszyst-
kich planów życiowych, dobrego zdrowia, 
pogody ducha, a przede wszystkim zwy-
czajnej, codziennej radości oraz wszel-

Samorządowcy podziękowali za oddaną służbę na 
rzecz mieszkańców powiatu, fot. A. Grzejszczyk

W 2023 r. na terenie powiatu piase-
czyńskiego odnotowano łącznie 2 914 
interwencji jednostek ochrony przeciw-
pożarowej. 751 z nich dotyczyło poża-
rów, 1 718 – zagrożeń miejscowych, a 445 
stanowiły fałszywe alarmy. To o 35 proc. 
mniej interwencji niż w 2022 r. Najwięcej 
zdarzeń było w gminie Piaseczno, bo aż 
1047. Najmniej w gminie Prażmów – 178. 
Tak wynika z danych Komendy Powiatowej 
Państwowej Straży Pożarnej w Piasecznie. 
W gminie Konstancin-Jeziorna odnoto-
wano łącznie 487 interwencji. Najbardziej 
pracowitymi miesiącami był kwiecień – 58 
wezwań – oraz sierpień i wrzesień – po 52 
zgłoszenia. Najspokojniejszym okresem 
okazał się styczeń i grudzień, kiedy to jed-
nostki zmuszone były wyjeżdżać do akcji 
28 razy. W największej liczbie akcji uczest-
niczyli druhowie z Ochotniczej Straży Po-
żarnej w Konstancinie-Jeziornie. Brali oni 
udział w aż 169 zdarzeniach, zarówno na 
terenie gminy, jak i poza nią. Najwięcej 
wezwań – 85 – dotyczyło miejscowych za-

grożeń (m.in.: wypadków, kolizji, usuwania 
skutków wichur), a 56 – stanowiły pożary. 
Aż 28 razy strażacy wyjeżdżali do fałszy-
wych alarmów. Jeśli chodzi o jednostki 
będące poza Krajowym Systemem Ratow-
niczo-Gaśniczym, to najwięcej interwencji 
miał OSP Skolimów. Druhowie uczestni-

czyli w 154 akcjach, z czego 39 stanowiły 
pożary, 86 to miejscowe zagrożenia, a 29 
to fałszywe alarmy. Oprócz tych działań, 
w 2023 r. strażacy z gminnych jednostek 
uczestniczyli również m.in. w akcjach cha-
rytatywnych, zabezpieczali imprezy i od-
wiedzali placówki oświatowe. 

kiej pomyślności w życiu osobistym.  
St. bryg. Leszek Szcześniak swoją służbę 
zakończył symbolicznym pożegnaniem ze 
sztandarem komendy oraz złożeniem mel-
dunku o zakończeniu pracy w szeregach 
PSP. Od 27 stycznia obowiązki komendanta 
powiatowego pełni dotychczasowy za-
stępca – bryg. Karol Kuras. 

Pracowity rok strażników miejskich
Blisko 4,3 tys. interwencji i w konsekwencji 1065 wypisanych mandatów karnych na łączną kwotę  
139,7 tys. zł. A do tego wspólne służby z policją, działania profilaktyczno-edukacyjne i kontrole pieców.  
Straż Miejska w Konstancinie-Jeziornie podsumowała swoją pracę w 2023 roku.

Porządku na terenie gminy Konstancin-
-Jeziorna pilnowało czternastu strażni-
ków miejskich oraz pięć osób cywilnych 
prowadzących całodobową obsługę mo-
nitoringu miejskiego. – Pomimo uszczu-
plonego stanu osobowego (dwa wolne 
stanowiska), wyniki uzyskane w 2023 r. są 
satysfakcjonujące – przyznaje Stanisław 
Grudzień, komendant Straży Miejskiej 
w Konstancinie-Jeziornie. – Odnotowali-
śmy poprawę efektów służby w zakresie 
ujawniania i represjonowania nieprawi-
dłowości najbardziej uciążliwych dla na-
szych mieszkańców.

Dużo zgłoszeń
Spośród blisko 4,3 tys. zgłoszeń – zare-
jestrowanych w systemie elektronicznym 
Straży Miejskiej – blisko 1,8 tys. pocho-
dziło od mieszkańców gminy, 415 od ope-
ratorów monitoringu, a 189 od policji. Do 
tego należy doliczyć 1,4 tys. interwencji 
własnych strażników. Zgłoszenia głównie 
dotyczyły nieprawidłowego parkowania 
pojazdów – było ich aż 1 754, to o ponad 
65 proc. więcej niż w 2022 r. Na kolejnych 
miejscach, pod względem liczby inter-
wencji, znalazły się: nieprzestrzeganie 
przepisów ustawy o utrzymaniu czysto-
ści i porządku w gminie – 210, spożywanie 
alkoholu w miejscach publicznych  – 
112 oraz zakłócanie spokoju i porządku 
publicznego – 54. Podjęto również 650 
interwencji dotyczących rannych, bez-
domnych czy porzuconych zwierząt. Po-
nadto strażnicy patrolujący ulice i drogi 
interweniowali w przypadkach dewasta-
cji i uszkodzeń mienia publicznego doty-
czących m.in.: wybitych lub uszkodzonych 
szyb wiat przystankowych – 45 zgłoszeń, 
znaków drogowych  – 73  zgłoszenia; 
wyrw w jezdniach – 24 zgłoszenia. – Za 
duży sukces można uznać usunięcie 
19 wraków pojazdów znajdujących się 
na terenie gminy  – dodaje Stanisław 
Grudzień.  – Ustaliliśmy ich właścicieli 
i zobligowaliśmy ich do zabrania porzu-
conych aut.  Obecnie toczy się jeszcze 
5 postępowań, mających na celu namie-
rzenie właścicieli porzuconych wraków.  
Ale to nie koniec. Strażnicy miejscy 
sprawdzali też, czym mieszkańcy palą 

w piecach. Przeprowadzono łącznie 30 
kontroli – zarówno doraźnych, na zgło-
szenie, jak i własnych – palenisk, przy-
domowych kotłowni oraz nieruchomości.

Pouczenia i mandaty
W 2023 r. strażnicy zastosowali wobec 
sprawców naruszeń przepisów porządko-
wych, kodeksu wykroczeń i innych ustaw 
blisko dwukrotnie więcej środków praw-
nych niż w roku ubiegłym: 637 pouczeń, 
nałożyli 1 065  mandatów karnych na 
łączną kwotę 139 700 zł. Skierowano także 
90 wniosków o ukaranie do Sądu Rejono-
wego w Piasecznie. Lista przewinień jest 
długa. Te najczęstsze, to nieprzestrzega-
nie przepisów – porządkowych w komu-
nikacji, bezpieczeństwa urządzeń użytku 
publicznego oraz ustawy o wychowaniu 
w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoho-
lizmowi. – Od lat stosujemy zasadę: naj-
pierw pouczenie, tych było dwukrotnie 
więcej niż w 2022 r., a dopiero, gdy ono 
nie skutkuje, sięgamy po bardziej rygory-
styczne środki, czyli mandaty – podkre-
śla komendant. – Są od tego oczywiście 
odstępstwa, które wynikają głównie 
z rażących naruszeń prawa lub jego ewi-
dentnego lekceważenia, wtedy kierowane 
są również wnioski o ukaranie do sądu. 
Warto przy tym podkreślić, że dominu-
jącą grupę osób lekceważących przepisy 
ruchu drogowego stanowili turyści, a nie 
mieszkańcy gminy.

Współpraca z policją 
Istotnym elementem wsparcia działań 
miejskich służb porządkowych jest stale 
rozbudowywany monitoring. Obecnie 
składa się na niego 127 kamer monito-
rujących zarówno najważniejsze ciągi 
komunikacyjne, jak i obiekty użyteczno-
ści publicznej w mieście i sołectwach. 
Ponadto operatorzy całodobowo przyj-
mują zgłoszenia mieszkańców, których 
realizację zlecają strażnikom, a w nocy 
przekazują policji. – Wzorowo układa się 
współpraca z konstancińską jednostką – 
przyznaje Stanisław Grudzień. – W miarę 
możliwości kadrowych oraz potrzeb wie-
lokrotnie organizowane były wspólne 
zabezpieczenia i służby funkcjonariuszy 

obu formacji, m.in.: na gminnych uro-
czystościach, imprezach sportowych 
i kulturalnych. Ponadto Straż Miejska 
prowadziła liczne spotkania oraz dzia-
łania profilaktyczno-edukacyjne w szko-
łach i przedszkolach. Ze swoim mobilnym 
miasteczkiem ruchu drogowego uczest-
niczyła w wielu imprezach plenerowych, 
a także przeprowadziła gminne egzaminy 
praktyczne na kartę rowerową. 

Nowy sprzęt, nowy pojazd
W połowie listopada ubiegłego roku funk-
cjonariusze przesiedli się z 8-letniego 
fiata diablo do mercedesa citan z 2023 r. 
Nowy nabytek ma pod maską 102 konie 
mechaniczne. Wyposażony jest w manu-
alną skrzynię biegów i napęd na oś przed-
nią. Kosztował ponad 159 tys. zł. – W miarę 
możliwości staramy się unowocześniać 
nasz tabor – mówi komendant. – Nowy 
pojazd służy strażnikom, by patrolować 
miasto i dojechać na miejsce interwencji. 
W razie potrzeby samochód ma służyć 
także do transportu zatrzymanych czy 
przewiezienia osób będących pod wpły-
wem alkoholu na izbę wytrzeźwień lub na 
komisariat policji. Dodatkowo na dachu 
mercedesa zamontowano urządzenie do 
pomiaru zanieczyszczeń powietrza. Kosz-
towało 61 tys. zł. i umożliwia ono szybkie 
wykrycie źródeł emisji m.in. pyłów zawie-
szonych PM 10 i PM 2,5 oraz gazów zawie-
rających trujące związki. 

Miejski monitoring obejmuje 127 kamer, 
zamontowanych w różnych punktach gminy,  

fot. G. Żurawski
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ROZMAITOŚCINASZA HISTORIA

Pojedynki pod Jeziorną
Nie dzięki papierowi, a krewkim szlachcicom słynęła pierwotnie Jeziorna wśród miejskich elit. Do dziś 
kojarzy się ona ze staropolskim zwyczajem pojedynków toczonych nad rzeką Jeziorką. Bito się czy to 
o kobiety, czy to o komentarz, iż ktoś nie potrafi tańczyć.

Zygmunt Gloger w wydanej w 1900 r. ency-
klopedii pisał: „Jeziorna, wieś o dwie mile 
od Warszawy położona, stała się w drugiej 
połowie XVIII w. przysłowiową, jako miej-
sce, dokąd udawano się ze stolicy dla od-
bywania pojedynków, a czyniono to, chcąc 
uniknąć władzy marszałka wielkiego koron-
nego (…) Były więc wyrażenia: „Apelacja 
pod Jeziornę“, czyli wyzwanie na pojedy-
nek. „Czy wiesz, gdzie Jeziorna?“ – pogróżka 
pojedynku”.

Zakaz rozlewu krwi
Pojedynki zawitały do Jeziorny w połowie 
XVIII w. Wcześniej były rzadkie, najczęściej 
dochodziło do nich w Warszawie, która sta-
nowiła centrum życia kulturalnego i poli-
tycznego. Wzbudzały jednak tumult, a gdy 
od 1742 r. władzę marszałka wielkiego ko-
ronnego objął Franciszek Bieliński, posia-
dacz większości ziem na prawobrzeżnym 
Urzeczu, zajął się surowym egzekwowa-
niem praw sądowniczych i zwalczaniem 
przestępstw. Jako pierwszy minister króla, 
reprezentujący go i występujący w jego 
imieniu, dbał o niezakłócanie spokoju 
monarchy. Zaczął więc ścigać pojedynki 
z bezwzględnością, egzekwując zakaz roz-
lewu krwi w miejscach pobytu władcy oraz 
reprezentującego go marszałka. Zakazem 
objęto całą ziemię warszawską pozostającą 
we władzy Bielińskiego. Gdy w 1743 r. doszło 
podczas balu w Warszawie do kulminacji 
sporu Kazimierza Poniatowskiego z wo-
jewodą lubelskim Adamem Tarłą, jedynie 
obecność marszałka powstrzymała obu 
od starcia na miejscu, choć musiał w tym 
celu zagrozić im aresztem. Ustalili zatem, 
iż walczyć będą za trzy dni w miejscu, gdzie 
nie sięga jego władza. Kończyła się zaś ona 
na rzece Jeziorce – granicy ziemi warszaw-
skiej, gdzie zaczynała się ziemia czerska 
i nie obowiązywał zakaz rozlewu krwi.

Sławna Jeziorna
Ten pierwszy pojedynek, o którym Kitowicz 
pisze, że miał miejsce we wsi pod Piasecz-
nem, trzy mile od Warszawy, został sto-
czony na pistolety w Jeziornie, wskutek 
czego padł jedynie koń Poniatowskiego. 
Wkrótce jednak po raz kolejny obaj adwer-
sarze wyzwali się na pojedynek, również 

w Jeziornie, choć do rozstrzygnięcia do-
szło dopiero za trzecim razem, w 1744 r., 
gdy pod Marymontem strzelali do siebie 
i walczyli na szable, nie bacząc na zakazy 
Bielińskiego. Wtedy Tarło zginął. Wzburze-
nie w Warszawie było duże, trwało także na 
ambonach. Stąd zapewne, po opanowaniu 
sytuacji, Bieliński, mimo iż nie mógł z przy-
czyn politycznych ukarać Poniatowskiego, 
postanowił nie dopuścić już do żadnego 
pojedynku na terenie podległym jego wła-
dzy. Rozgłos, jaki zyskał konflikt oraz de-
terminacja marszałka sprawić miały, iż od 
tej pory potykać się udawano na odległą 
o godzinę jazdy konnej łąkę, położoną po-
między dwoma wsiami o nazwie Jeziorna. 
Pojedynek Tarły i Poniatowskiego otworzył 
drogę kolejnym i zapewne jego sława wy-
niosła Jeziornę na pierwsze miejsce pośród 
miejscowości, gdzie stawano do walki. 

Zakazany owoc
Liczba walk zaczęła zresztą wzrastać, za-
pewne po części przyczyniła się do tego 
wspomniana surowość marszałka Fran-
ciszka Bielińskiego, nadając starciom wy-
miar zakazanego owocu. Marszałek władał 
długo, funkcję swą pełnił do 1766 r. W ciągu 
22  lat, jakie minęły od walki Poniatow-
skiego i Tarły egzekwował niepisany zakaz 
bezwzględnie, pamiętając o tumulcie, jaki 
zapanował po starciu pod Marymontem, 

dopilnowując, by nie doszło do niepokojów 
w Warszawie. Jego charakter oraz pozycja 
sprawiły, że nie wahał się realizować swych 
zapowiedzi i aresztować przedstawicieli 
znaczących rodów, stąd też wszystkie walki 
przeniosły się do miejsca, gdzie jego wła-
dza nie sięgała. Jeziorna była tu położona 
najdogodniej, ledwie godzinę drogi konnej 
od stolicy. Podążano do niej przez Wilanów 
bez zbędnej zwłoki i przejeżdżania przez 
ludne przedmieścia, a z jasno wyznaczoną 
granicą w postaci rzeki Jeziorki, szybko stała 
się miejscem tradycyjnych starć. Po śmierci 
Bielińskiego była już zwyczajowym miej-
scem pojedynków światka warszawskiego. 
A była ich wówczas olbrzymia liczba. Jak 
pisze Niemcewicz w swych pamiętnikach, 
w dobie stanisławowskiej zapanowała na 
nie wręcz swoista moda, zniewagi stały się 
błahe i byle powód sprawiał, że wyzywano 
się pod Jeziornę, bądź grożono takim wy-
zwaniem. Bito się czy to o kobiety, czy to 
o komentarz, iż ktoś nie potrafi tańczyć. 
Nierzadko na miejsce położone nieopo-
dal karczmy w Jeziornie znaczniejsi pa-
nowie słali sekundantów z pomniejszych 
rodów, co pokątnie wyśmiewano, bowiem 
młodzi szlachcice uczepieni dworów pań-
skich potykali się w nieznanych dla siebie 
i nieistotnych sprawach miast właściwych 
adwersarzy. 

Na pistolety, szpady i pałasze
W użyciu były rapiery i pałasze. Walczono 
bronią białą, jak również do siebie strze-
lano. Różnie kończyły się te pojedynki. 
Jędrzej Kitowicz pisał, iż Gałkowski zabił 
tu Kurowskiego, pisarz koronny Rzewuski: 
„tyle do pojedynków skory, ile unikający 
niebezpieczeństwa w boju, sześć razy po-
jedynkował się z Kozłowskim, także prze-
ciwnikowi zgruchotawszy rękę, zostawił go 

Pojedynki odbywały się nieopodal karczmy w Jeziornie 
(obecnie budynek przy Warszawskiej 17). Stąd już 
niedaleko do Jeziorki, która w tamtych czasach płynęła 
nieco bliżej Jeziorny. W szranki stawano na łąkach 
należących do dworu w Oborach, gdzieś w okolicach 
obecnej stacji benzynowej, nieopodal miejsca, gdzie 
obecnie znajdują się zabudowania Starej Papierni, 
a świadkiem pojedynków był powstały wówczas pomnik 
św. Jana Nepomucena, fot. A. Piętka

w niemożności walczenia dłużej”. Dopiero 
po sześciu pojedynkach doprowadzono do 
rozstrzygnięcia. W imieniu Rzewuskiego 
nierzadko walczył Jan Drohojewski, „rębacz 
sejmikowy”, gdy nadmiar jednoczesnych 
wyzwań uniemożliwiał tamtemu stawanie. 
Kublicki, dworzanin księcia Adama Czarto-
ryskiego, wyzwał tu nawet przedstawiciela 
rosyjskiego poselstwa. Polak preferował 
pistolety i wielu przeciwników miał zresztą 
pod Jeziorną postrzelić, jednak sam otrzy-
mał tak znaczną liczbę postrzałów, iż 
odbiło się to na jego zdrowiu. Generał 
Byszewski starł się tu z Tomatysem. Sła-
wetny Giacomo Casanova walczył tu naj-
prawdopodobniej z hetmanem Branickim 
o honor śpiewaczki Casaci – został ranny 
w dłoń, a Branicki w brzuch. Casanova ra-
tować miał się ponoć ucieczką, gdyż służba 
hrabiego chciała go roznieść szablami na 
kawałki. W sianie, w furmance chłopa z Je-
ziorny wrócił do Warszawy. O pojedynku 
pisały europejskie gazety. Także i o Jeziornę 
otarł się przed zaborami młody książę Jó-
zef Poniatowski, w imieniu którego stawał 
podpułkownik Cichocki, a książę sławił jego 
odwagę. Podczas pobytu w Warszawie na-
wet biskup kijowski Kajetan Sołtyk miał 
obrazić biskupa sufragana krakowskiego 
Józefa Olechowskiego, sugerując mu, iż hi-
storia związana z jego niskim urodzeniem 
w zasadzie winna sprawić, iż gdyby miał 
honor, wyzwać powinien go pod Jeziornę. 
Do czego oczywiście nie doszło… 

Moda przeminęła
Choć pojedynków było niemało: „naj-
więcej na pistolety, a czasem na szpady 
i pałasze, waleczność nierzadko kończyła 
się na kilku butelkach szampana”, gdy 
strony schodziły z placu boju rezygnując 
zeń. Sławę podtrzymała literatura, odno-
sząca się do życia codziennego. Nawet na 
deskach teatru w sztukach Wojciecha Bo-
gusławskiego wspominano o miłosnych 
rozstrzygnięciach w Jeziornie. Moda za-
częła przemijać dopiero z końcem lat 80. 
XVIII w., gdy po upadku Rzeczpospolitej 
zniknęły dawne zakazy. W kolejnej deka-
dzie pojedynkowali się oficerowie Księ-
stwa i armii napoleońskiej – wtedy nie 
było już konieczne udawanie się za rzekę 
Jeziorkę, bowiem dawne prawa zwycza-
jowe już nie obowiązywały. Potykano się 
wówczas w lasku bielańskim, czy w innych 
bliższych rejonach (np. na błoniach pod 
miastem), a sława Jeziorny przeminęła.  

Paweł Komosa
portal historyczny Okolice Konstancina

Mniej mieszkańców, 
więcej małżeństw
Więcej zgonów niż urodzeń, spadek liczby mieszkańców, mniej 
zamkniętych niż założonych działalności gospodarczych – taki był 
2023 rok w gminie Konstancin-Jeziorna. 

Początek nowego roku to odpowiedni 
czas na podsumowanie minionych 12 mie-
sięcy. Tradycyjnie sprawdzamy dane sta-
tystyczne. Świetnie obrazują one, jak 
zmienia się nasza gmina. 

Mniej mieszkańców
Niestety, w 2023 r. znów zmalała liczba 
mieszkańców. Stan na 31 grudnia w gminie 
Konstancin-Jeziorna wskazuje, że na po-
byt stały zameldowane były 22 683 osoby 
(11 985 kobiet i 10 698 mężczyzn) – to 
o 90 mieszkańców mniej niż rok wcze-
śniej. Najliczniejszą grupę stanowią 
osoby w przedziale wiekowym 19–65 lat – 
12 763 oraz seniorzy – 5 713, w tym ko-
biety powyżej 60. roku życia – 3 761 oraz 
mężczyźni powyżej 65 lat – 1 952. Uzdro-
wiskowy klimat sprzyja długowieczności. 
W gminie Konstancin-Jeziorna zamel-
dowanych jest 9 osób, które liczą sobie 
100 lat i więcej – 5 kobiet i 4 mężczyzn. 
Na przeciwnym krańcu statystyk demo-
graficznych są dzieci i młodzież. Na koniec 
ubiegłego roku w naszej gminie zameldo-
wanych było 4 207 mieszkańców w wieku 
0–18 lat. Naszą gminę, jako swoje miejsce 
pobytu tymczasowego, wybrało 114 oby-
wateli Ukrainy, a stałego – 1.

Mniej urodzeń
W 2023 r. na świat przyszło 122 nowych 
mieszkańców – 60 dziewczynek i 62 chłop-
ców, z czego dwoje dzieci urodziło się na 
terenie gminy – poród domowy. To sporo 
mniej niż w dwóch poprzednich latach. 

W 2022 r. było ich 131, a w 2021 – 169. Ro-
dzice najchętniej nadawali swoim po-
ciechom tradycyjne imiona  – córkom: 
Hanna, Maria i Julia, a synom: Jan, Antoni 
i Aleksander. Rok 2023 to również bolesne 
straty. USC w ubiegłym roku zarejestro-
wał 500 zgonów (w 2022 r. – 517), z czego 
263 osoby to mieszkańcy naszej gminy. 

Więcej ślubów
Optymistycznie prezentują się dane, jeśli 
chodzi o śluby. W 2023 r. przysięgę mał-
żeńską złożyło 217 par (w 2022 r. – 185). 
Udzielonych zostało 155 ślubów cywilnych 
i 62 – wyznaniowych. Najwięcej odbyło 
się ich w okresie od czerwca do września 
(136), a najmniej w styczniu i marcu (od-
powiednio 5 i 6). Aż 25 par przysięgało so-
bie wieczną miłość poza siedzibą Urzędu 
Stanu Cywilnego (w 2022 r. – 23). 

Inne dane
Ponadto w 2023 r. konstanciński magi-
strat nadał 651 numerów PESEL ze sta-
tusem UKR (2 467 – 2022 r.) oraz wydał 
2 572 dowody osobiste (w 2022 r. – 2 872) 
i 473 Konstancińskie Karty Mieszkańca 
(w 2022  r.  – 422). Miniony rok ponow-
nie nie był łatwy dla lokalnych firm – 
27  przedsiębiorców zamknęło swoją 
działalność (55 w 2022 r.), a 96 – ją za-
wiesiło (73 w 2022 r.). Pocieszające jest 
to, że na założenie własnej firmy zdecy-
dowało się 57 osób (48 w 2022 r.), a na 
wznowienie działalności 39 podmiotów 
(34 w 2022 r.). 

W 2023 r. na ślub w zabytkowej willi Kamilin 
zdecydowało się 130 par, fot. A. Piętka
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Seniorzy mają swoje miejsce
Od ponad roku na osiedlu Mirków działa pierwszy w Konstancinie-Jeziornie Klub Senior+. Cieszy się on 
dużym zainteresowaniem, dlatego samorząd planuje otwarcie kolejnego – tym razem na osiedlu Grapa. 
Wszystko z myślą o najstarszych mieszkańcach gminy. 

W klubie odbywają się również spotkania 
okolicznościowe, fot. Archiwum

Seniorzy z Klubu Senior+ bardzo sobie chwalą zarówno dobrą atmosferę, jak i ciekawe zajęcia, 
fot. C. Puchniarz 

Otwarcie miejsca dla seniorów przy 
ul. Anny Walentynowicz 23 okazało się 
strzałem w dziesiątkę. Do klubu mógł 
zapisać się każdy mieszkaniec gminy 
Konstancin-Jeziorna, który już nie pra-
cuje i ma ukończone 60  lat. Chętnych 
było więcej niż miejsc. O przyjęcie 
ubiegały się 62 osoby, ale limit wynosił 
30. – Do dyspozycji otrzymaliśmy wyre-
montowane pomieszczenia składające 
się z dwóch dużych sal wyposażonych 
m.in.: w biurka, stoły, krzesła, komputery, 
sprzęt audiowizualny oraz urządzenia do 
ćwiczeń – wymienia Bogusław Poprzęcki, 
kierownik klubu. – Seniorzy mają tu do-
słownie wszystko, aby ciekawie i kre-
atywnie spędzać wolny czas.    

Rok pełen atrakcji
Obecnie Klub Senior+ ma komplet 
uczestników, dodatkowo na liście rezer-
wowej jest 7 nazwisk. Frekwencja uczest-
nictwa w zajęciach w 2023 r. była bardzo 
wysoka i wynosiła średnio 21 osób. Klub 
jest czynny od poniedziałku do piątku 
w godz. 9.00–13.00. W ofercie są m.in.: 
zajęcia tańce świata, rehapilates i tai 
chi, które prowadzą wykwalifikowani 
instruktorzy. – Mamy też ćwiczenia po-
izometrycznej relaksacji oraz zajęcia 
ruchowe na urządzeniach – dodaje kie-
rownik Klubu Senior+. – Dużą popularno-

ścią cieszą się też warsztaty kulinarne, 
muzyczne, a także wspólne oglądanie 
telewizji i rozgrywki brydżowe. 
Ponadto w 2023 r. seniorzy wzięli udział 
w kursie obsługi komputera i telefonu 
komórkowego. W klubie odbyły się rów-
nież spotkania okolicznościowe, m.in.: 
imieniny i urodziny klubowiczów, a także 
z okazji świąt państwowych i kościel-
nych. A do tego wycieczki, m.in.: do 
kina, teatru, do Ogrodu Botanicznego 
w Powsinie, na Zimne Doły w Żabieńcu 
oraz trzydniowy wyjazd w Bieszczady. – 
W ramach przeciwdziałania samotności 
codzienne zajęcia rozpoczynają się od 
wspólnej kawy i rozmów towarzyskich – 
wyjaśnia Bogusław Poprzęcki. – Działamy 
też w formie wsparcia telefonicznego, 
pomocy oraz bezpośrednich odwiedzin 
członków klubu podczas choroby, czy 
chwilowej niedyspozycji.

Kolejne kluby wkrótce
O tym, jak potrzebne jest takie miej-
sce spotkań seniorów, doskonale wie 
burmistrz Kazimierz Jańczuk. Dlatego 
włodarz gminy pod koniec ubiegłego 
roku wyszedł z inicjatywą utworzenia 
kolejnego klubu – tym razem na osie-
dlu Grapa. Rada Miejska podjęła już 
stosowną uchwałę w tej sprawie. Drugi 
w Konstancinie-Jeziornie Klub Senior+ 

będzie się mieścił w willi Gryf przy  
ul. Jana Sobieskiego 13 i będzie, podobnie 
jak ten mirkowski, funkcjonował w struk-
turach Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Konstancinie-Jeziornie. Na początku 
stycznia Urząd Miasta i Gminy aplikował 
do rządowego programu o wsparcie fi-
nansowe na przystosowanie oraz wypo-
sażenie pomieszczeń, w których obecnie 
funkcjonuje Konstanciński Dom Kultury, 
pod potrzeby klubu. W planach jest wy-
konanie m.in. aneksu kuchennego oraz 
zakup sprzętów, m.in. AGD, do ćwiczeń 
i multimedialnych, komputerowych oraz 
mebli. Całość ma kosztować 200 tys. zł, 
z czego 160 tys. to kwota wnioskowanej 
dotacji, a 40 tys. zł stanowi wkład własny 
gminy. Wyniki konkursu mają być znane 
do 22 marca br. Jeśli wszystko pójdzie 
po myśli urzędników, jeszcze w tym roku 
ruszą różnorodne zajęcia, w wymiarze 
20 godzin tygodniowo, dla grupy 30 se-
niorów nieaktywnych zawodowo. Ale 
na tym jeszcze nie koniec. – Zwróciłem 
się do sołtysów z zapytaniem, czy wi-
dzą potrzebę uruchomienia takich klu-
bów w swoich miejscowościach – mówi 
burmistrz Kazimierz Jańczuk. – Czekam 
na informację zwrotną, jeśli będzie ona 
twierdząca, rozpoczniemy wszelkie nie-
zbędne działania, zmierzające do ich 
utworzenia we wskazanych miejscach.  

Na sportowo, kreatywnie i przede wszystkim – bez nudy. Gminne jednostki zapewniły moc atrakcji dla 
dzieci i młodzieży podczas tegorocznych ferii. Każdy uczeń miał okazję znaleźć coś dla siebie.

Ferie z mnóstwem atrakcji

Tegoroczne ferie trwały od 15 do 28 stycz-
nia. Dwutygodniowa przerwa od zajęć lek-
cyjnych nie oznaczała jednak nudy. Dzieci 
i młodzież z gminy Konstancin-Jeziorna 
mieli tradycyjnie do dyspozycji bogatą 
ofertę zajęć. 

Ferie z Jedynką
Szkoła Podstawowa nr  1 w Konstanci-
nie-Jeziornie zorganizowała dla uczniów 
klas 1–5 „Zimę w mieście”. W półkoloniach 
wzięło udział 75 dzieci. W dniach od 15 do 
19 stycznia na dzieci czekało wiele cieka-
wych aktywności. Odbyły się m.in. warsz-
taty plastyczne i mydlarskie. Uczniowie 
mieli okazję wziąć udział w zajęciach 
sportowych oraz pobawić się na śniegu. 
W programie znalazł się również wyjazd na 
basen, do kina, do sali zabaw czy do świata 
trampolin. Jedynka zapewniała dzieciom 
także 3 posiłki – drugie śniadanie, obiad 
i podwieczorek. 

Ferie na sportowo
W liczne atrakcje, mnóstwo wrażeń i do-
skonałą zabawę obfitowały także ferie 
w Gminnym Ośrodku Sportu i Rekreacji 
w Konstancinie-Jeziornie. Z tej formy wy-
poczynku skorzystało łącznie 85 dzieci 
w wieku 8–14  lat. Zajęcia odbywały się 
w hali sportowej przy ul. Stefana Żerom-

skiego 15, gdzie uczestnicy poznawali po-
pularne dyscypliny sportowe, takie jak 
halowa piłka nożna, unihokej czy koszy-
kówka 3 na 3. Były też zajęcia na lodowisku 
miejskim w Parku Zdrojowym, na którym 
doskonalono jazdę na łyżwach, oraz zaję-
cia na basenie w Centrum Kompleksowej 
Rehabilitacji. A do tego gry, konkursy, tur-
nieje sportowe, zabawy ruchowe i zajęcia 
przy muzyce oraz kino w Konstancińskim 
Domu Kultury. Uczniowie byli pod opieką 
wykwalifikowanej kadry instruktorów. 
Ponadto w okresie ferii wszystkie dzieci 
z gminy Konstancin-Jeziorna mogły korzy-
stać bezpłatnie z miejskiego lodowiska.

Ferie kulturalne
Wyjątkową ofertę kulturalną dla dzieci, 
które na ferie nie wyjechały z miasta, 
przygotował także Konstanciński Dom 
Kultury. Od 15 do 19 stycznia była oka-
zja, by spróbować swoich sił w tańcu, 
malarstwie, tworzeniu rzeźb oraz kon-
struowaniu niezwykłych budowli z kloc-
ków Lego. Zajęcia skierowane były dla 
dzieci w wieku 6–12 lat. Ponadto w każdą 
środę ferii w Hugonówce odbywały się 
darmowe pokazy filmów animowanych, 
których tytuły pozostawione były w ta-
jemnicy i stanowiły miłą niespodziankę 
dla małych kinomaniaków.  

Na zakończenie ferii z GOSiR-em wszyscy uczestnicy  
otrzymali pamiątkowe dyplomy i medale, fot. D. Salisz

Ogólnopolski Turniej Wiedzy Pożarniczej dla uczniów szkół podstawowych i ponadpod-
stawowych organizowany jest w tym roku po raz 46. Na początku lutego w siedzibie OSP 
Konstancin-Jeziorna odbyły się jego gminne eliminacje. Wzięło w nich udział 11 uczniów, 
którzy rywalizowali w dwóch kategoriach wiekowych: klasy 5–8 i szkoły ponadpodsta-
wowe. Eliminacje składały się z dwóch części – egzaminu pisemnego i ustnego. Pytania 
obejmowały szeroki zakres zagadnień z zakresu pożarnictwa oraz udzielania pierw-
szej pomocy przedmedycznej. Uczestnicy musieli wykazać się wiedzą na temat m.in.: 
rodzajów pożarów czy typów gaśnic, a także znajomością sprzętu pożarniczego i jego 
zastosowaniem. Po podliczeniu punktów okazało się, że najlepiej z pytaniami poradzili 
sobie Cezary Jęcz ze Szkoły Podstawowej nr 3 oraz Patrycja Włodarczyk z Zespołu Szkół. 
To oni będą reprezentować Konstancin-Jeziornę 13 marca w powiatowym etapie kon-
kursu. Pozostałe miejsca w kategorii klas 5–8 zajęli: Maksymilian Makowski (2.), Michał 
Rogólski (3.), a w kategorii klas ponadpodstawowych – Aleksandra Szwacińska (2.). 

O pożarach wiedzą prawie wszystko 
Znamy zwycięzców gminnych eliminacji do Ogólnopolskiego Turnieju Wiedzy Pożarniczej. Pierwsze miejsca  
w swoich kategoriach zajęli Cezary Jęcz ze Szkoły Podstawowej nr 3 i Patrycja Włodarczyk z Zespołu Szkół  
w Konstancinie-Jeziornie.

Wszyscy uczestnicy turnieju otrzymali upominki 
ufundowane przez Urząd Miasta i Gminy,  

fot. Archiwum prywatne
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Jedynka otrzymała akredytację Erasmus+
Wielki sukces Szkoły Podstawowej nr 1 w Konstancinie-Jeziornie. 
Placówka znalazła się w prestiżowym gronie 100 szkół z całej Polski, 
które otrzymały akredytację programu Erasmus+. Oznacza to 
gwarancję regularnego otrzymywania dofinansowania na udział 
nauczycieli w zagranicznych kursach metodycznych oraz organizację 
wymian uczniowskich. 

6 lutego Narodowa Agencja Programu Erasmus+ ogłosiła wyniki konkursu 
wniosków o akredytację w sektorze edukacji szkolnej. W prestiżowym gronie 
100 szkół, które ją otrzymały znalazła się konstancińska Jedynka. – To wielki 
sukces, bo przyznanie akredytacji jest gwarancją regularnego otrzymywania 
dofinansowania na wnioskowane działania – mówi Paulina Karczmarczyk, 
dyrektorka Szkoły Podstawowej nr 1 w Konstancinie-Jeziornie. – Przez najbliższe 5 lat (od września 2024 r.) nasza kadra nauczycielska będzie 
miała możliwość m.in. szkolić się na kursach metodycznych i obserwować pracę nauczycieli w szkołach w Unii Europejskiej, a uczniowie brać 
udział w licznych wymianach szkolnych. Jest to niezwykła szansa dla całej społeczności szkolnej na podniesienie swoich kompetencji, 
rozwinięcie skrzydeł oraz poznanie nowych ludzi, kultur i tradycji. O akredytację ubiegało się 579 placówek z całej Polski. Przypomnijmy. 
Przyznana akredytacja to nie jedyne wyróżnienie Jedynki w programie Erasmus+. W ostatnich dwóch latach szkoła z sukcesem startowała 
w konkursach grantowych – na rok szkolny 2023/2024 uzyskała dofinasowanie w wysokości 60 tys. euro i realizuje projekt: „Let's focus on 
water – joining hands across borders”, dzięki któremu już wiosną uczniowie odwiedzą rówieśników z Grecji (Wyspy Jońskie), a jesienią pojadą 
do Hiszpanii (miejscowość Jerez de la Frontera) oraz Rumunii (miasto Braszów) i będą razem realizowali różnego rodzaju przedsięwzięcia 
ekologiczne. Natomiast w roku szkolnym 2022/2023 Jedynka przeprowadziła projekt: „Let's go ECO and get inclusive with our school!”, na 
który otrzymała grant w wysokości 30 tys. euro. Pozwoliło to m.in. na udział nauczycieli w kursach metodycznych, które odbyły się w Irlandii, 
na hiszpańskiej Teneryfie oraz na Islandii. Z kolei uczniowie odwiedzili partnerską szkołę w Niemczech. 

Warto pomagać
Za nami finał akcji „Szlachetna Paczka”. Uczniowie, rodzice i nauczyciele ze Szkoły 
Podstawowej nr 3, jak co roku aktywnie włączyli się w pomoc potrzebującym. 

„Szlachetna Paczka” to ogólnopolska akcja organizowana przez Stowarzyszenie Wiosna. 
W tym roku inicjatywa ponownie zawitała do Konstancina-Jeziorny, a dokładnie do Szkoły 
Podstawowej nr 3. To tam – po raz drugi – mieścił się lokalny magazyn, do którego 
darczyńcy przywozili rzeczy przygotowane dla wybranych przez siebie rodzin. Świąteczne 
prezenty w „Weekend Cudów” – w dniach 11–12 grudnia – trafiły do potrzebujących. Pomoc 
otrzymało 15 rodzin z naszej gminy. Tradycyjnie swoją „Szlachetną Paczkę” przygotowała 
także społeczność szkolna Trójki. Dzięki zaangażowaniu i współpracy uczniów,  rodziców 
oraz nauczycieli udało się wesprzeć rodzinę z Góry Kalwarii – małżeństwo z 17-letnim 
stażem i trójką dzieci. Rodzina wiodła szczęśliwe życie do momentu, kiedy kilka miesięcy 
temu u kobiety zdiagnozowano raka kości w zaawansowanym stadium. Właśnie wtedy 
ich świat się zawalił, a sytuacja finansowa znacznie pogorszyła. Dzięki hojności darczyń-
ców z Trójki, rodzina otrzymała wszystkie rzeczy, o które prosiła. Udało się m.in. wypo-
sażyć mieszkanie w łóżko dla dzieci, wraz z kołdrami, kocami oraz kilkoma kompletami 
pościeli. W świątecznej paczce znalazły się też niezbędne rzeczy do nauki – laptop  
i przybory piśmiennicze, mały sprzęt AGD – żelazko, odkurzacz, a także odzież, zabawki, 
artykuły spożywcze i kosmetyczne. 

Liczne atrakcje
Niespodzianki, sesja zdjęciowa, wycieczka do fabryki bombek, szycie mikołajkowych 
czapek oraz wspólne śpiewanie kolęd i pastorałek – w takiej, iście świątecznej 
atmosferze, minął grudzień w konstancińskiej Piątce. 
W grudniu, poza nauką, na uczniów Szkoły Podstawowej Integracyjnej nr 5 czekało wiele 
atrakcji. Na początek – kalendarz adwentowy z wyzwaniami do wykonania oraz małymi nie-
spodziankami, a potem mikołajki – jeden z najbardziej wyczekiwanych dni w całym roku 
szkolnym. 6 grudnia obfitował w małe i duże prezenty, świąteczną sesję zdjęciową oraz w wy-
cieczkę do fabryki bombek. Ale to nie koniec. Ponadto uczniowie mieli okazję spróbować 
swoich umiejętności twórczych w szyciu czapek mikołajkowych. A ostatniego dnia przed szkolną 
przerwą świąteczną, wszyscy spotkali się na sali gimnastycznej, aby wspólnie zaśpiewać kolędy 
i pastorałki oraz złożyć sobie świąteczne życzenia. Było wzruszająco i magicznie.

Spotkanie z mistrzem NBA
Cezary Trybański – były zawodnik zawodowej ligi koszykówki NBA, 
spotkał się z uczniami konstancińskiej Dwójki. Był czas na trening, 
rozmowy, autografy i wspólne zdjęcia.
Pod koniec listopada w sali gimnastycznej Szkoły Podstawowej nr 2 
w Konstancinie-Jeziornie odbyło się wyjątkowe wydarzenie sportowe. 
Uczniowie z klas 6 i 7 mieli okazję spotkać się z Cezarym Trybańskim – 
pierwszym polskim zawodnikiem, który grał w zawodowej lidze koszy-
kówki NBA w barwach Phoenix Suns, New York Knicks czy Chicago Bulls. 
Był wspólny profesjonalny trening koszykówki oraz pokaz umiejętności 
mistrza. Sportowiec wykonał swój słynny „wsad” do kosza oraz zapre-
zentował rzuty za 3 punkty. Nie zabrakło również czasu na rozmowy, 
autografy oraz wspólne zdjęcia. Spotkanie odbyło się w ramach programu 
finansowanego przez Ministerstwo Sportu i Turystyki oraz fundację 
sportowca.

Świąteczne wydarzenia w Trójce
Po raz kolejny w Szkole Podstawowej nr 3 odbyły się kiermasz bożonarodzeniowy oraz 
jasełka. Wydarzeniom towarzyszyły liczne atrakcje dla małych i dużych oraz świąteczna 
atmosfera.
Dużo działo się w okresie świąteczno-noworocznym w Trójce. Jak co roku zorganizowano tradycyjny 
kiermasz świąteczny. Tego dnia szkolne korytarze i sale zapełniły się licznymi stoiskami handlo-
wymi m.in. z własnoręcznie wykonanymi przez uczniów kolorowymi ozdobami oraz przepysznymi 
domowymi wypiekami. Kiermaszowi towarzyszyły liczne atrakcje dla małych i dużych, w tym m.in. 
pokazy judo oraz strażackie. Ponadto w szkole odbyły się również jasełka przygotowane przez 
uczniów klas 1–7 oraz zerówek. Dzieci i młodzież po wielu godzinach przygotowań dały popis 
swoich umiejętności aktorskich i muzycznych, zachwycając swoimi występami zgromadzoną licznie 
publiczność. Nie zabrakło również wspólnego kolędowania oraz zabaw. Odbył się m.in. konkurs 
wiedzy o świątecznych zwyczajach, w którym uczniowie, rodzice oraz nauczyciele rywalizowali ze 
sobą o tytuł Profesora Nauk Świątecznych.

Dzieje się w Jedynce
Bogaty program zajęć dla dzieci, a dla rodziców nowoczesny system elektroniczny usprawniający odbieranie 
pociech z placówki – tak jest w świetlicy Jedyneczki.
Świetlica szkolna w Jedynce może pochwalić się bogatą ofertą zajęć. Na dzieci z zerówek oraz klas 1–3, które po 
zakończeniu lekcji czekają w niej na swoich rodziców, mogą wziąć udział w warsztatach – szydełkowania, szycia, 
decoupage, plastycznych i origami. Są też zajęcia matematyczne, przyrodniczo-geograficzne, sportowe oraz nauka 
ortografii na wesoło. Pod koniec roku w świetlicy zainstalowano nowoczesny system elektroniczny – Neonki, który 
usprawnia proces odbioru pociech. W systemie każdemu dziecku przypisany jest indywidualny kod QR. Kiedy ro-
dzic – lub uprawniony do tego opiekun – chce odebrać swoją pociechę, musi jedynie zeskanować kod QR w czytniku 
zamontowanym przy wejściu do budynku i poczekać chwilę. Najpierw opiekun świetlicy widzi na ekranie informację 
o chęci odebrania danego dziecka, po czym informuje go o tym fakcie i kieruje do szatni. Tam dziecko samo się 
ubiera i wychodzi z budynku, przed którym czeka na niego rodzic.

Artystyczne talenty
22 grudnia w Szkole Podstawowej nr 2 odbyło się 
spotkanie świąteczne. Nie zabrakło wspólnego 
śpiewania, pokazu umiejętności aktorskich 
uczniów z zerówki oraz klas 3. i 6. 

Aż 170 uczniów z zerówki oraz klas 3. i 6. wystąpiło 
w świątecznym programie artystycznym w Szkole 
Podstawowej nr 2 w Konstancinie-Jeziornie. Dzieci 
i młodzież wcieliły się w postacie z bajek – Pinokia, 
Calineczkę, Dziewczynkę z zapałkami, Jasia i Małgo-
się, Kopciuszka, Czerwonego Kapturka i Pszczółkę 
Maję. Była też grupa tańczących choinek oraz bał-
wanków. Nad wszystkim artystyczną pieczę sprawo-
wała Agata Bińkowska  – nauczycielka edukacji 
wczesnoszkolnej, która była autorką scenariusza 
i reżyserką przedstawienia. Wśród zaproszonych 
gości był m.in. Dariusz Zieliński, zastępca burmistrza 
gminy Konstancin-Jeziorna.
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Choć Boże Narodzenie już dawno za nami, warto jednak wrócić do tego magicznego czasu 
i powspominać ubiegłoroczny jarmark świąteczny. A ten był niezwykle udany. Takich tłumów 
w konstancińskim Parku Zdrojowym dawno nie było. Przeżyjmy to jeszcze raz.

Czar świątecznego jarmarku 

Mieszkańcy gminy Konstancin-Jeziorna 
oraz sąsiednich miejscowości tłumnie 
odwiedzili ubiegłoroczny Jarmark Świą-
teczny w Parku Zdrojowym. 18 grudnia na 
miejscu czekało sporo atrakcji – dla ma-
łych i dużych.

Kiermasz i atrakcje
Na straganach w głównej alei parkowej 
można było kupić m.in.: rękodzieło, słod-
kości, potrawy wigilijne, regionalne przy-
smaki, ozdoby świąteczne i upominki. Do 
Konstancina-Jeziorny przyjechał św. Mi-
kołaj z elfami, którzy rozdawali dzieciom 
upominki i chętnie pozowali do zdjęć. 
Swoją obecnością czas umilali również 
wymyślnie ubrani szczudlarze oraz gigan-
tyczny miś polarny. Z kolei na stoisku Wy-
działu Promocji i Współpracy Zagranicznej 
Urzędu Miasta i Gminy dzieci wykonywały 
ozdoby choinkowe i zdobiły nimi bożo-
narodzeniowe drzewko. Nie lada atrakcją 
była też zagroda ze zwierzętami, w któ-
rej czekały m.in owce i kozy. Oprócz tego 
mieszkańcy mieli okazję przejechać się 
świąteczną drezyną Piaseczyńsko-Gró-
jeckiej Kolei Wąskotorowej. Było gwarno, 
kolorowo i wesoło.

Występy na scenie
Na jarmarkowej scenie też się dużo działo. 
Publiczność zachwycili uczniowie z gmin-

nych szkół podstawowych nr 1, 2, 3, 5 i 6, 
a także z Zespołu Szkół im. Władysława 
Stanisława Reymonta. W świątecznym re-
pertuarze zaprezentowali się także: Łurzy-
canki, Jarzębina Czerwona, chór Cantabile, 
Pogodna Jesień oraz wokalistki i wokaliści 
ze Studia Piosenki Konstancińskiego Domu 
Kultury. Z kolei do tańca porwali grupa 
ER-nesta oraz zespół Zumba Gold Senior 
z Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji. Nie 
zabrakło również wspólnego kolędowania 
z Kapelą Góralską z Kościeliska oraz – ku 
uciesze najmłodszych – zimowego kon-
certu Stwora Głodomora, któremu to-
warzyszyły bajkowe postacie. Na koniec 
ze sceny posypały się prezenty, których 
św. Mikołaj nie zdążył rozdać osobiście.

Życzenia i pierogi
Nieodzownym elementem konstanciń-
skiego jarmarku jest wigilia miejska. 
Poprzedziło ją przekazanie władzom sa-
morządowym Betlejemskiego Światła 
Pokoju. Lampion z symbolicznym płomie-
niem wręczyli burmistrzowi Kazimierzowi 
Jańczukowi harcerze z Hufca Uroczysko 
Konstancin. Później były życzenia świą-
teczno-noworoczne. Złożyli je włodarz 
Konstancina-Jeziorny, Agata Wilczek  – 
przewodnicząca Rady Miejskiej oraz  
ks. Radosław Wasiński, proboszcz para-
fii pw. Wniebowzięcia Najświętszej Maryi 
Panny w Konstancinie-Jeziornie. Następnie 
ks. kan. Marcin Łuczak, dziekan dekanatu 
konstancińskiego, po odczytaniu frag-
mentu Ewangelii, poświęcił opłatki, które 

później rozdano mieszkańcom zgromadzo-
nym przed sceną. Po części oficjalnej przy-
szedł czas na świąteczny poczęstunek. Po 
pierogi i barszcz ustawiła się długa kolejka, 
ale jedzenia wystarczyło dla wszystkich.

Organizator
Organizatorem Jarmarku Świątecznego 
był Wydział Promocji i Współpracy Zagra-
nicznej Urzędu Miasta i Gminy Konstancin- 
-Jeziorna, a partnerami – Konstanciński 
Dom Kultury, Gminny Ośrodek Sportu i Re-
kreacji, Zakład Gospodarki Komunalnej 
oraz Piaseczyńsko-Grójecka Kolej Wąsko-
torowa. Patronat medialny nad imprezą 
objęli: „Kurier Południowy”, „Przegląd Pia-
seczyński” i portal Piaseczno News.  

Życzenia świąteczno-noworoczne tradycyjnie 
złożył burmistrz Kazimierz Jańczuk,  

fot. A. Piętka

Na jarmarkowej scenie wystąpiły m.in. dzieci i młodzież z gminnych szkół 
podstawowych, lokalne zespoły i seniorzy, fot. P. Siepsiak

Atrakcje jarmarku przyciągnęły całe rodziny,  
fot. P. Siepsiak

Za nami 32. finał Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy, która 28 stycznia grała głośno także w Konstancinie- 
-Jeziornie. Podczas tegorocznej akcji zebrano rekordową kwotę 155,8 tys. zł. 

Wielka orkiestra rozgrzała miasto 

„Płuca po pandemii” to hasło 32. finału 
Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy. 28 
stycznia na ulicach Konstancina-Jeziorny 
kwestowało blisko dwustu wolontariuszy, 
którzy z uśmiechem i wielkim zaangażo-
waniem zachęcali mieszkańców gminy 
do otwierania serc i portfeli. W tym roku 
zbierano pieniądze na zakup sprzętu me-
dycznego do diagnozowania, monitoro-
wania i rehabilitacji osób zmagających się 
z chorobami płuc.

Koncerty i pokazy
Konstancińskiemu finałowi WOŚP towa-
rzyszyły liczne atrakcje, m.in. koncerty, 
wydarzenia sportowe i licytacje. Sporo 
działo się w Konstancińskim Domu Kul-
tury, w którym mieściła się siedziba 
sztabu. Na scenie Hugonówki wystąpili 
m.in.: zespół harcerski Chaszcze i Gąszcze, 
wokaliści ze Studia Piosenki Diany Świder-
-Siepielskiej, hiphopowcy Adi SKL i Pinky 
GPM, a także grupa Needle of Joy. Można 
było też posłuchać Wojtka Ezzata, Patry-
cji Modlińskiej, Tomasza Oszukowskiego 
i Roberta Osam-Gyaabina. W pokazach ta-
necznych zaprezentowali się uczniowie ze 
Szkoły Podstawowej nr 6 w Opaczy, szkoły 
No Bell i Szkoły Dance Class oraz seniorzy 
z Grupy ER-nesta. Nie zabrakło też gości 
specjalnych, wśród nich m.in. aktorki Ka-
tarzyny Warnke.

Bieg, warsztaty i wielki finał
Chętni mogli również bezpłatnie pojeździć 
na łyżwach w Parku Zdrojowym, zagrać 
w brydża, wziąć udział w grze zespoło-
wej „Tajniacy” i w rodzinnych warsztatach 
plastycznych. Po raz trzeci w Konstanci-
nie-Jeziornie odbył się też bieg rodzinny 
pod hasłem „Policz się z cukrzycą”. Wzięło 
w nim udział ponad 100 osób. Tutaj nie 
było przegranych ani wygranych, li-
czyła się dobra zabawa, miło spędzony 
czas i szczytny cel. Ponadto w Gminnym 
Ośrodku Sportu i Rekreacji rozegrał się 
turniej Grand Prix Konstancina-Jeziorny 
w Tenisie Stołowym. Sporym zaintereso-
waniem cieszyły się też warsztaty rapo-
wania z Adi SKL i Pinky GMP. Tradycyjnie 
zwieńczeniem kwestowania na WOŚP było 
„światełko do nieba”, które rozbłysło na 
placu przed Hugonówką. Całość dopełnił 

pokaz teatru ognia oraz występ druhów 
z OSP Kawęczynek.

Wiele licytacji
Podczas finału WOŚP nie zabrakło również 
emocjonujących aukcji na rzecz fundacji. 
W Konstancińskim Domu Kultury wyli-
cytowano m.in. voucher na prace ogro-
dowe za 600 zł, obrazy przekazane przez 
mieszkańców – najdroższy za 500 zł, bu-
kiety kwiatów za 150–200 zł czy zegarek 
za 200 zł. Rekordowe kwoty, po 1 tys. zł, 
uzyskały jednak spotkanie z Agatą Wil-
czek, przewodniczącą Rady Miejskiej, oraz 
piłka do koszykówki z podpisem Marcina 
Gortata. Z kolei na internetowe aukcje tra-
fiły m.in. voucher na masaż czy weekend 
w SPA, romantyczna kolacja w restauracji 
i gminne gadżety. Tutaj największą popu-
larnością cieszyło się zwiedzanie senatu 
z marszałkiem Michałem Kamińskim, które 
osiągnęło kwotę 6,5 tys. zł. 

Szczodre serca
Podobnie jak w ubiegłych latach, także 
teraz mieszkańcy naszej gminy pokazali, 

Organizator, współorganizatorzy i partnerzy
32. finał zorganizował sztab WOŚP w Konstancinie-Jeziornie we współpracy z Konstancińskim 
Domem Kultury, gminą Konstancin-Jeziorna, Gminnym Ośrodkiem Sportu i Rekreacji oraz 
Hufcem Uroczysko Konstancin. Partnerzy: Catering Imperium Dobrego Smaku, szkoła No 
Bell, Eva Park Life & Spa, Thai Bali Spa, Cafe Beza, My Jesteśmy Inni, Szkoła Podstawowa 
nr 2 im. Stefana Żeromskiego, Hugonówka FoodArt Cafe, Fundacja Ewdomed, Konstancin 
Clinic, kwiaciarnia Sizal, Hotel Borowina, Adi SKL & Goryl & Pinki, Fabryka Wspomnień, 
My Optic, OSP Kawęczynek, Akademia Pana Adama. Patronat medialny: „Przegląd 
Piaseczyński”, „Kurier Południowy”, Piasecznonews.pl, Naszepiaseczno.pl, iTVPiaseczno.
pl, Puls Konstancina i Informator Konstanciński.

jak wielkie mają serca. Zebrano ponad 
155,8 tys.  zł  – to konstanciński rekord.  
– Było wspaniale – podsumowuje Julia 
Dymowska, szefowa konstancińskiego 
sztabu WOŚP. – Dziękujemy wszystkim: 
wolontariuszom, darczyńcom i mieszkań-
com za wspólne granie.  

Centrum dowodzenia konstancińskiego sztabu WOŚP tradycyjnie znajdowało się w Konstancińskim 
Domu Kultury, w którym do późnych godzin nocnych trwało liczenie pieniędzy wrzuconych  

do orkiestrowych puszek, fot. A. Piętka

Na scenie Hugonówki było mnóstwo atrakcji,  
m.in.: występy muzyczne, koncerty,  

pokazy taneczne, fot. A. Piętka
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Ostatnie tygodnie to pasmo sukcesów dla 
panczenisty Marka Kani. Wychowanek UKS 
Zryw w Słomczynie z międzynarodowych 
zawodów w łyżwiarstwie szybkim przy-
wiózł aż 4 medale.

Dwa złota
Dwa złote medale przyniosły młodemu 
sportowcowi starty w mistrzostwach Eu-
ropy w holanderskim Heerenveen (5–7 
stycznia) oraz pucharze świata w kana-
dyjskim Quebec City (2–4 lutego). Marek 
Kania, razem z kolegami z reprezentacji 
Damianem Żurkiem i Piotrem Michalskim, 
stanęli na najwyższym stopniu podium 
w sprincie drużynowym. Dodatkowo spor-
towcy w Holandii ustanowili nowy rekord 
Polski i rekord toru – 1.18,31 sek. (jest to 
też najlepszy na świecie wynik na torach 
nizinnych). Polacy doskonałą formę za-
prezentowali także w Kanadzie – uzyskali 
imponujący wynik 1.18,71 sek. i byli tym 
samym o 0,09 sek. szybsi od rywali z Nor-
wegii oraz o 0,1 sek. od Amerykanów. 

25-letni Patryk Banach jest zawodni-
kiem Integracyjnego Klubu Sportowego 
AWF Warszawa. Podczas pucharu świata 
w Cardiff, konstancinianin rywalizował 
w męskiej szpadzie kategorii B. Po pięciu 
wygranych pojedynkach i jednej porażce, 
w fazie pucharowej startował z numerem 
jedenastym. Sportowiec był w świetnej 
formie i pokonywał jednego zawodnika po 
drugim, a w starciu o najlepszą czwórkę 
zatriumfował 15:12  nad Brazylijczykiem 
Jovanem Guissonem. W półfinale czekała 
go trudna potyczka z aktualnym mistrzem 
świata Chińczykiem Benjuinem Quinem, 
z którym przegrał 15:9. Ostatecznie 25-la-
tek wywalczył brązowy medal dla Polski. 
Patryk Banach od 2020 r. jest w kadrze na-
rodowej. Mimo młodego wieku konstan-
cinianin ma już na swoim koncie wiele 

Zdobywa medal za medalem

Cel: olimpiada w Paryżu 

Trwa dobra passa Marka Kani, sportowca z Konstancina-Jeziorny. Panczenista w zaledwie miesiąc zdobył 
aż 4 medale: dwa złote – drużynowo oraz po jednym srebrnym i brązowym – indywidualnie. Ale 23-latek 
mierzy wysoko i nie ma zamiaru spocząć na laurach.

Szermierz Patryk Banach z Konstancina-Jeziorny zdobył brązowy medal 
w szpadzie na wózkach podczas szermierczego pucharu świata w Cardiff. 
To ogromny sukces, ale młody sportowiec ma apetyt na więcej. 

Poznaliśmy terminarz  
rozgrywek Grand Prix 
Znamy terminarz turniejów z cyklu Grand 
Prix Konstancina-Jeziorny w badmintonie 
i tenisie stołowym.

Miłośnicy ping-ponga i badmintona wrócili 
do rywalizacji o Grand Prix Konstancina- 
-Jeziorny. Po świąteczno-noworocznej prze-
rwie wznowiono rozgrywki w hali Gminnego 
Ośrodka Sportu i Rekreacji. Turnieje odby-
wają się raz w miesiącu. Za nami już trzy 
spotkania. Kolejne planowane są na: 9 marca, 
13 kwietnia, 11 maja i 15 czerwca – badminton 
oraz 10 marca, 7 kwietnia, 5 maja i 2 czerwca – 
tenis stołowy. Start rywalizacji niezmiennie 
o godz. 10.00. Szczegółowe informacje na 
www.gosir-konstancin.pl.

Srebro i brąz
Marek Kania świetnie zaprezentował się 
też w rywalizacji indywidualnej. W Heere-
nveen bieg na 500 metrów ukończył z cza-
sem 34,86 sek., co dało mu brąz. Lepsi byli 

tylko Holender Jenning De Boo 34,48 sek. 
i Estończyk Maarten Liiv 34,78 sek. W Qu-
ebec City, na tym samym dystansie, spor-
towiec uzyskał wynik 34,69 sek., co dało 
mu srebrny medal. Od złotego medalisty, 
Amerykanina Jordana Stolza, dzieliło go 
niespełna 0,33 sek.

Wychowanek UKS Zryw
Marek Kania swoją karierę zaczynał w UKS 
Zryw, działającym przy Szkole Podsta-
wowej nr 4 w Słomczynie. Jego pierwszą 
trenerką była Bożena Goss. Pod koniec 
edukacji przeniósł się do Legii Warszawy. 
Specjalizuje się w jeździe szybkiej na rol-
kach oraz łyżwiarstwie szybkim. Marek 
Kania, mimo młodego wieku, ma już na 
swoim koncie wiele sukcesów na arenach 
międzynarodowych i krajowych. Jest m.in. 
rekordzistą Polski w sprincie drużynowym, 
a także reprezentował Polskę na igrzy-
skach olimpijskich w Pekinie. Sportowiec 
zdecydowanie mierzy wysoko i nie ma 
zamiaru spocząć na laurach. 

Marek Kania, który na co dzień reprezentuje 
barwy warszawskiej Legii, jest obecnie 

w doskonałej formie, fot. Facebook

sukcesów na arenach międzynarodowych 
i krajowych. Patryk Banach jest kilkukrot-
nym mistrzem Polski w szpadzie kategorii 
B oraz wielokrotnie wywalczył dla biało-
-czerwonych brązowe medale na zawo-
dach pucharu świata. 

Patryk Banach marzy o udziale  
w olimpiadzie w Paryżu, fot. British Fencing

Gminny Ośrodek Sportu i Rekreacji uruchomił bezpłatne zajęcia sportowo-
-rekreacyjne w Opaczy. Na mieszkańców gminy czekają: joga –  
w poniedziałki oraz zdrowy kręgosłup i stretching – we wtorki.

Bezpłatne zajęcia w Opaczy

„Zdrowy kręgosłup i stretching” to zajęcia polecane każdemu, bez względu na poziom 
aktywności fizycznej. GOSiR na cotygodniowe spotkania zaprasza w każdy wtorek, w godz. 
17.00–19.00, do sali gimnastycznej Szkoły Podstawowej nr 6 w Opaczy. Treningi prowadzi 
instruktorka Anna Śmigielska-Byczkowska. Uczestnicy powinni pamiętać o zabraniu na 
zajęcia butów sportowych, wody, ręcznika i maty do ćwiczeń. Bezpłatne dla mieszkańców 
gminy są także zajęcia joga dla początkujących. Odbywają się one w każdy poniedzia-
łek w godz. 18.40–19.55, również w Szóstce. Ćwiczenie jogi przynosi wiele korzyści dla 
zdrowia i samopoczucia. Działa terapeutycznie na liczne schorzenia, wzmacnia mięśnie, 
odpręża. Daje też sporo pozytywnej energii i radości, co potwierdza prowadząca zaję-
cia – instruktorka Marta Chmielewska-Racławska. 

Zajęcia sportowe dla każdego
Gminny Ośrodek Sportu i Rekreacji w Konstancinie-Jeziornie, po przerwie związanej z feriami, 
wznowił zajęcia sportowo-rekreacyjne dla dzieci i młodzieży. W ofercie m.in.: badminton, trio basket, 
szachy czy tenis stołowy. W niektórych sekcjach są jeszcze wolne miejsca.  

W ofercie zajęć sportowo-rekreacyjnych, 
adresowanych do dzieci i młodzieży  
w różnym wieku, są: badminton (8–13 lat), 
trio basket (10–15 lat), szachy (8–15 lat)  
i tenis stołowy (8–15 lat). Dodatkowo za-
praszamy na zajęcia ogólnorozwojowe  
z elementami lekkiej atletyki i gimnastyki 
(8–15 lat) oraz na cotygodniowe zajęcia 
ruchowe dla dzieci i młodzieży z niepeł-
nosprawnością. Zapisy przyjmowane są 
od poniedziałku do piątku w godz. 16.00–
21.30 w recepcji/kasie GOSiR-u (ul. Ste-
fana Żeromskiego 15). Równie bogata jest 
oferta zajęć dla dorosłych mieszkańców 
i seniorów z naszej gminy. Do wyboru są:

  dla dorosłych – zdrowy kręgosłup, re-
hapilates, TBC, wzmacnianie i stabi-

Dzieci, młodzież, dorośli czy seniorzy,  
w ofercie ośrodka sportu każdy znajdzie  

coś dla siebie, fot. D. Salisz

Zapraszamy na sobotnie  
spacery z kijkami 
Gminny Ośrodek Sportu i Rekreacji 
zaprasza na zajęcia nordic walking. 
Spacery z kijkami odbywają się w każdą 
sobotę w godz. 8.30–11.30. 
Nordic walking to doskonały sposób na ruch 
i spalenie zbędnych kalorii. To także świetna 
forma aktywnego spędzania czasu wolnego 
na świeżym powietrzu. GOSiR zaprasza 
wszystkich miłośników ruchu na zajęcia nor-
dic walking, które odbywają się w każdą so-
botę w godz. 8.30–11.30 (z wyjątkiem 4 maja 
i 2  listopada oraz przerwy wakacyjnej od 
22 czerwca do 31 sierpnia). Zajęcia prowadzi 
instruktorka Dorota Pawlik. Zbiórka przy 
wejściu na ścieżkę edukacyjno-sprawno-
ściową im. Tomasza Hopfera (ul. Od Lasu 23). 
Cena miesięcznego karnetu to 40 zł.

W ramach Budżetu Partycypacyjnego 2024
Pod koniec stycznia, w ramach Budżetu Partycypacyjnego 2024, wystartowały bezpłatne zajęcia sportowo-rekreacyjne w Szkole 
Podstawowej nr 4 w Słomczynie. Są to: zumba i stretching – poniedziałki i środy w godz. 19.45–21.00, zdrowy kręgosłup i stretching – 
wtorki w godz. 19.00–20.15 oraz pilates i stretching – czwartki w godz. 19.40–21.00. Zajęcia prowadzi instruktorka Anna Śmigielska-
-Byczkowska. Zapisy są prowadzone przed rozpoczęciem zajęć.

lizacja, body movement – ćwiczenia 
mobilizujące, pilates, płaski brzuch, 
badminton, tenis stołowy i nordic 
walking;

  dla seniorów – gimnastyka ciała i umy-
słu, rehapilates osteoporozy, nordic 
walking, aktywny senior, zdrowy krę-
gosłup, tai chi, zumba i taniec.

Przypominamy! Zajęcia dla seniorów 60+ 
są bezpłatne. Muszą być jednak speł-
nione dwa warunki – trzeba mieszkać  
w gminie Konstancin-Jeziorna i posiadać 
Konstancińską Kartę Mieszkańca. Zapisy 
prowadzone są w biurze GOSiR w godz. 
9.00–15.00. Szczegółowa oferta zajęć do-
stępna jest na stronie www.gosir-kon-
stancin.pl, zakładka: Oferta zajęć. 

Zajęcia są bezpłatne dla mieszkańców 
gminy Konstancin-Jeziorna, fot.  D. Salisz



nr 1  (65)  2024  BIG Konstancin-Jeziorna  43BIG Konstancin-Jeziorna   nr  1  (65)  202442

CO? GDZIE? KIEDY?CO? GDZIE? KIEDY?

Boleros y más
Koncert Marcin Masecki Trio 
Kultura muzyczna Ameryki Łacińskiej jest ciągle obecna w życiu pianisty 
i kompozytora Marcina Maseckiego. Podczas koncertu „Boleros y más”, 
w formacie klasycznego tria fortepianowego, artysta zagra i zaśpiewa zestaw 
ulubionych boler meksykańskich, walców wenezuelskich, chórów brazylij-
skich i tang argentyńskich. Na scenie towarzyszyć mu będą Max Mucha – 
kontrabas oraz Jerzy Rogiewicz – perkusja.
Miejsce: KDK Hugonówka, ul. Mostowa 15. 
Bilety w cenie 120 zł do kupienia w kasie KDK i na hugonowka.pl.

2 marca, 
godz. 18.00

Lubię, gdy jest perspektywa
Wystawa prac Łukasza Wawrynkiewicza
Łukasz Wawrynkiewicz ukończył studia w Akade-
mii Sztuk Pięknych na Wydziale Malarstwa, gdzie 
w 1994 r. otrzymał dyplom w pracowni prof. Ryszarda 
Winiarskiego, pod kierunkiem prof. Mirosława Du-
chowskiego. Artysta zajmuje się malarstwem, ry-
sunkiem, tworzy formy przestrzenne, fotografuje, 
projektuje grafikę użytkową. W swoim dorobku ma 

kilkanaście wystaw indywidualnych i zbiorowych. Na 
wystawie w Hugonówce prezentuje cykl obrazów zain-
spirowanych architekturą i przestrzenią publiczną. 
Miejsce: KDK Hugonówka, ul. Mostowa 15.
Wstęp wolny. Wystawa czynna od wtorku do niedzieli  
w godz. 10.00–18.00. 

do 3 marca 

Księżniczka Rosa i Klimek
Spektakl dla dzieci Teatru Katarynka
Baśniowa opowieść o dwójce przyjaciół – księżniczce 

Rosie i Klimku, którzy zmierzą się w beztroskim świecie z przebiegłym i pod-
stępnym czarodziejem Zoltanem. Przedstawienie jest połączeniem pięknej 
oprawy muzycznej, tańca, śpiewu, wzruszających sytuacji, ale przede wszyst-
kim wciągającej i zabawnej fabuły z morałem. Przedstawienie dla dzieci 
w wieku od 3 do 10 lat.

25 lutego, 
godz. 16.00

Przybora i Wasowski po francusku
Koncert Chris Schittulli Trio
Publiczność usłyszy utwory 
polskich mistrzów – Jeremiego 
Przybory i Jerzego Wasow-
skiego – w języku francuskim. 
Teksty niezapomnianych Star-
szych Panów przełożył muzyk, 
poeta i tłumacz René Koelblen. 
Piosenki zaśpiewa mieszkający 
w Polsce francuski wokalista 
o włoskich korzeniach Chris 
Schittulli, artysta o niepowta-
rzalnej scenicznej charyzmie 
i wyjątkowym głosie. Na scenie będą mu towarzyszyli doskonali muzycy 
Wiesław Prządka – wirtuoz akordeonu i bandoneonu, kompozytor i aranżer 
oraz Piotr Wrombel – niezwykle wszechstronny pianista. 
Miejsce: KDK Hugonówka, ul. Mostowa 15. 
Bilety w cenie 40 zł do kupienia w kasie KDK  
i na hugonowka.pl. 29 lutego, 

godz. 18.30

Babski weekend
Warsztaty, spotkania, 
kino, koncert  
oraz targi designu 
i rękodzieła 
Z okazji Dnia Kobiet Konstanciński Dom Kultury przygotował dla pań week-
end pełen wyjątkowych atrakcji. Zainauguruje go 8 marca taneczny wieczór 
w stylu latino. 9 marca w Hugonówce, w godz. 16.00–19.00 zostanie otwarta 
„Strefa urody”, w ramach której odbędą się warsztaty i spotkania (m.in.: 
makijażu, domowego SPA oraz jogi). Dzień zwieńczy „Babski seans filmowy”. 
W kinowym repertuarze znajdzie się doskonały film „Poprzednie życie” w re-
żyserii Celine Song (godz. 19.00). Jedną z niespodzianek będą zaplanowane 
na 10 marca Targi designu i rękodzieła „Kwestia Gustu”, w czasie których 
będzie można zapoznać się z bogatą ofertą wyjątkowych produktów (w godz. 
11.00–18.00). „Babski weekend”, 10 marca, zwieńczy koncert Magdaleny 
Kumorek „Love Story, czyli Story to Love” (godz. 18.30). 
Miejsce: KDK Hugonówka, ul. Mostowa 15. 
Bilety: koncert 60 zł, film 20 zł (lub „babski bilet”: 
koncert i film 65 zł) do kupienia w kasie KDK i na hu-
gonowka.pl. Na warsztaty wstęp wolny lub zapisy. 
Szczegółowe informacje na hugonowka.pl. 

8–10 marca

23 lutego 
–12 kwietnia
godz. 19.00

Kino Festiwalowe
Najlepsze filmy z czerwonego dywanu
Zapraszamy na nowy cykl, w którym będą wyświetlane 
różnorodne tytuły pokazywane i nagradzane na festiwa-
lach filmowych. W najbliższych tygodniach zobaczymy: 

 23 lutego –„Reality” (2023 r., reż. Tina Satter), 
 1 marca – „Ennio” (2022 r., reż. Giuseppe Tornatore), 
 15 marca – „Doppelgänger. Sobowtór” (2023 r., reż. Jan Holoubek),
 22 marca – „Alcarràs” (2022 r., reż. Carla Simón),
 12 kwietnia – „Falcon Lake” (2023 r., reż. Charlotte Le Bon).

Początek projekcji zawsze o godz. 19.00. 
Miejsce: KDK Hugonówka,  
ul. Mostowa 15. 
Bilety w cenie 20 zł do kupienia  
w kasie KDK i na hugonowka.pl.

Miejsce: KDK Hugonówka,  
ul. Mostowa 15.
Bilety w cenie: 
28 zł (1. strefa, rząd I–XIII),  
20 zł (2. strefa, rząd XIV–XVI).

Podczas targów będzie można zapoznać się z bogatą ofertą wyjątkowych 
produktów. Znajdą się tam  m.in.: jedyna w swoim rodzaju, ręcznie wyko-
nana biżuteria, ceramika, cuda robione na szydełku, makramy, ręcznie 
malowane tkaniny, torebki, a także lampy, meble i ozdoby. „Kwestia 
Gustu” to nie tylko targi, to także możliwość spotkania z artystami, 
rzemieślnikami czy projektantami, dzięki któremu zakupy staną się 
wyjątkowym i inspirującym doświadczeniem.
Miejsce: KDK Hugonówka, ul. Mostowa 15.
Wstęp wolny.

Kwestia Gustu
Targi designu i rękodzieła
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Love Story, czyli Story to Love
Koncert Magdaleny Kumorek
Podczas „Babskiego weekendu” w Hugonówce Magdalena Kumorek, 
wokalistka kipiąca wyobraźnią, zaśpiewa m.in. szlagiery Ordonki, Maryli 
Rodowicz czy Natalii Przybysz. Do tego evergreeny Młynarskiego, Osiec-
kiej czy Wasowskiego, tuż obok muzycznych hitów zespołów takich jak 
O.N.A., Mikromusic, Wilki, Perfect, Hey… i wiele, wiele innych. Wszystkie 
one, znane i lubiane, w migotliwym, wzruszającym, a momentami żarto-
bliwym dialogu ze sobą, opowiadają historię zarówno jednostkową jak 
i uniwersalną. Patchworkową muzyczną historię o miłości.
Miejsce: KDK Hugonówka, ul. Mostowa 15. 
Bilety w cenie 60 zł do kupienia w kasie KDK i na hugonowka.pl.

10 marca, 
godz. 18.30

Świt
Wernisaż Artura Wąsowskiego

Artur Wąsowski (ur. 1967 r.) ukończył Wydział Grafiki Akademii Sztuk Pięk-
nych w Warszawie (dyplom uzyskał w 1994 r.). Uprawia malarstwo, grafikę 
użytkową i artystyczną, rysunek, rzeźbę i ilustrację. Artysta od lat jest 
związany z Konstancinem-Jeziorną. Na wystawie w Hugonówce zaprezen-
tuje najnowsze obrazy opowiadające o poszukiwaniu duchowości, które 
może odbywać się zarówno w przestrzeni wewnętrznej, jak i poprzez 
kontemplację konstancińskiego pejzażu.
Miejsce: KDK Hugonówka, ul. Mostowa 15. 
Wernisaż: 16 marca godz. 17.00. Wystawa czynna do 14  kwietnia  
(od wtorku do niedzieli w godz. 10.00–18.00). Wstęp wolny.

16 marca, 
godz. 17.00

Irlandia – muzyka, taniec, śpiew
Widowisko muzyczno-taneczne
Irlandia – kraj pogodnych, otwartych ludzi, bogatej 
kultury i wspaniałych krajobrazów. Widowisko „Irlan-
dia” to barwna podróż przez kulturę muzyczną i ta-
neczną zielonej wyspy, od zamierzchłych czasów po 
współczesną tradycję tworzoną przez młode pokole-
nie Irlandczyków. Najpopularniejsza muzyka i taniec 
ludowy świata w mistrzowskim wykonaniu sprawią, że utrzymanie stóp 
w miejscu będzie nie lada wyzwaniem! Gośćmi specjalnymi będą Wi-

told Kulczycki  – Polak, Irlandczyk, 
multiinstrumentalista, wybitny 
znawca muzyki irlandzkiej od wielu 
lat mieszkający w Galway oraz Maria 
Krawczyk – młoda mistrzyni Europy 
w turniejowym tańcu irlandzkim.
Miejsce: KDK Hugonówka,  
ul. Mostowa 15. 
Bilety w cenie 80 zł  
do kupienia w kasie KDK  
i na hugonowka.pl.

17 marca, 
godz. 17.00

10 marca, 
w godz. 

11.00–18.00



Konstancińska Karta Mieszkańca
Mieszkasz i płacisz podatki w gminie Konstancin-Jeziorna? Zachęcamy do bezpłatnego 

wyrobienia karty mieszkańca. Umożliwia ona korzystanie z ulg, rabatów oraz zniżek.

Złóż wniosek: Urząd Miasta i Gminy Konstancin-Jeziorna (ul. Piaseczyńska 77)
Szczegóły na: www.konstancinjeziorna.pl

Konstancińska Karta Mieszkańca to:
  dopłata do okresowych biletów komunikacji miejskiej ZTM 
w ramach programu Warszawa+ (z wyłączeniem 1. strefy);
  darmowa komunikacja liniami lokalnymi L;
  tańsze opłaty za Gminny Żłobek nr 1; 
  zniżki na odpłatne zajęcia i imprezy w Konstancińskim Domu Kultury 
oraz Gminnym Ośrodku Sportu i Rekreacji;
  bezpłatne zajęcia sportowo-rekreacyjne dla seniorów 
w Gminnym Ośrodku Sportu i Rekreacji; 
  rabaty i zniżki u lokalnych partnerów KKM.

Rozliczając PIT, pamiętaj!  
Wskaż gminę Konstancin-Jeziorna  

jako miejsce swojego zamieszkania!

Zostaw PIT w gminie Konstancin-Jeziorna!

Na co idą Twoje pieniądze?

Rozwój gminy Konstancin-Jeziorna jest możliwy  
dzięki podatkom płaconym przez jej mieszkańców.

rozwój infrastruktury

edukacja dzieci

transport publiczny

kultura i sport

  

fot. Artur Ostrowski


